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Vážení spoluobčania,

po dvoch netypických rokoch spojených s Covidom sme plynule 
prešli do ďalšieho nestabilného obdobia. Veľmi ťažko sa predvída, 
čo bude o mesiac či o rok, aké budú ceny potravín, elektriny, plynu 
či benzínu. Rovnako nevieme, ako nás ovplyvní pokračovanie pan-
démie. Napriek tomu sa život v krajine i v našej obci v tomto roku 
rozbehol naplno, s optimizmom a akoby s  presvedčením, že horšie 
už byť nemôže. 

V rovnakej neistote ako ich obyvatelia sa nachádzajú aj obce 
a mestá. Štát im neustále pridáva povinnosti a záväzky, ale peniaze 
nie. Zvyšovanie cien energií, pohonných hmôt, bežných materiálov 
a hlavne stavebných prác enormne zvyšuje výdavky, ale Minister-
stvo financií namiesto pomoci obciam a mestám plánuje ukrojiť im 
z ich príjmov v budúcom roku 600 miliónov Eur. Keď sa to preráta 
na jedného obyvateľa, pre našu obec to znamená mínus niekoľko 
stotisíc Eur za rok 2023 oproti pôvodnému rozpočtu. Zároveň štát 
zvyšuje tabuľkové platy učiteľov a ostatných zamestnancov škôl 
– a musíme povedať, že si to zaslúžia – avšak obciam neprispeje 
ani eurom na lepšie platy pre ZUŠ, MŠ, školskú jedáleň či školský 
klub. Dalo by sa povedať, že na takéto správanie politikov si mestá 
a obce pomaly už zvykli, veď v posledných rokoch sa samospráva 
pre politikov stala akýmsi bankomatom. No tí, ktorí na to doplácajú, 
to nie sú ani zďaleka starostovia a primátori. Naopak, sú to obyva-
telia miest a obcí, pretože za menej peňazí dostanú menej služieb 
– menej miest v škôlkach, menej nových vodovodov a kanalizácií, 
nižšiu mieru bezpečnosti, menej športovísk, horšie odpadové hos-
podárstvo, menej opatrovateľských služieb, kultúry či iného. Niek-
torí politici akoby nepochopili že zdravé mestá a obce sú základom 
prosperity krajiny a spokojnosti obyvateľov. Nepochopili podstatu 
samosprávy, verejnej správy a riadenia krajiny. 

V každom prípade by však samospráva a jej predstavitelia mali 
zostať optimistami, podobne ako väčšina obyvateľov miest a obcí. 
Veď možno sa raz objavia aj politici, ktorí budú chápať úlohu miest 
a obcí a podporovať ich.                          

                                                                 Maroš Sagan, starosta obce

Cífer získal dotáciu 
560 000 € na dokončenie 
športovej haly

(pokračovanie na str. 2)

Vďaka dotácii obec športovú halu konečne dostavia! Fond na 
podporu športu poskytne obci dotáciu vo výške 560 000 € na 
dokončenie prístavby k hale so šatňami, skladmi a technickým 
zázemím. Stavba sa dokončí a sprevádzkuje v roku 2022.

Naša obec v roku 2018 sprevádzkovala novú športovú halu pri 
ZŠ Cífer, avšak šatne a toalety pri športovej hale boli riešené len 
provizórnym spôsobom – v kontajneroch umiestnených pri hale. 
Počas štyroch rokov prevádzky hala slúžila ako domovský stánok 
TJ Sokol Cífer, ako školská telocvičňa, ako hala pre ďalšie súťaže 
a tréningy basketbalistov Slávie Trnava, futsalistov, futbalistov, 
hokejbalistov či pre iné športy. Stále jej však chýbalo štandardné 
zázemie – šatne, sklady, technické a spoločenské priestory na 
úrovni samotnej haly. Obec už v roku 2018 deklarovala, že k dokon-
čeniu príde až vtedy, keď sa naň podarí získať časť prostriedkov 
z externých dotačných zdrojov. Do výstavby samotnej haly totiž 
vložila dovtedy už cca 1 700 000 € svojich prostriedkov, avšak 0 € 
zo štátnych. V týchto týždňoch prišlo k naplneniu tejto podmienky 
– obec získala dotáciu z Fondu na podporu športu na dobudovanie 
prístavby k športovej hale vo výške 560 000 €. Okrem toho obec 
získala už dávnejšie z Ministerstva školstva SR aj 200 000 € na vy-
budovanie 4 tried nad prístavbou k športovej hale. Dnes už stojí 
hrubá stavba budovy, v ktorej sa budú na prízemí nachádzať šatne 

Samospráva
Cífer získal dotáciu 560 000 € na dokončenie športovej haly ........................  1
Ďalšie úspešné žiadosti obce o dotácie ................................................................  2
Vo veľkom kaštieli v októbri otvoríme dve nové triedy materskej školy ....  2
Do výstavby vodovodu obec investovala 
   v posledných štyroch rokoch 1,1 milióna Eur ..................................................  3
Nový obecný park postupne ožíva pod rukami dobrovoľníkov 
   a obecných zamestnancov ...................................................................................  4
Revitalizácia verejných priestorov v centre obce .............................................  5
V akom stave sú projekty cyklotrasy na železničnú stanicu 
   a cyklotrasy z Pácu do Cífera? .............................................................................  4
Všeobecný lekár v Cíferi začne ordinovať v októbri .........................................  4
Aktuality
Odišli z našich radov ...................................................................................................  6
Zomrel najstarší Cíferčan F. Lukovič ......................................................................  6
Kultúrno spoločenská retrospektíva  ....................................................................  8
Svieži osemdesiatnici  ................................................................................................  10
Zlatá svadba manželov Šmičkovcov ......................................................................  10
Cíferská rozprávka už čoskoro v exkluzívnom prostredí 
   veľkého kaštieľa v cíferi 11. 9. 2022  .................................................................  11
Úspech mladých Cíferčanov na Trnavskom objektíve 2022 ...........................  11
Spoločnosť a kultúra
30. ročník Cíferskej  výstavy vín ............................................................................  12
Cíferské folklórne popoludnie dopadlo opäť na výbornú ..................................  12
Po dlhom čase sa rozbehli aj viaceré družobné aktivity obce ........................  13
Najkrajší kalendár Slovenska 2022– čestné uznanie .........................................  15
Novinky z knižnice Jozefa Kubaniho v Cíferi .......................................................  15
Zo života seniorov ZO JDS v Cíferi – jún 2022 .....................................................  16
Beseda v obecnej knižnici ........................................................................................  17
Deň rodiny a deň matiek ..........................................................................................  17
Benefícia pre Ukrajinu ...............................................................................................  18
V Cíferi opäť rozvoniaval guláš ...............................................................................  18
Koncert Romantic Sax  Band ...................................................................................  19
História
Kronika rím.-kat. ľudovej školy v Cíferi (6): Školský rok 1945/1946 ..............  19
Školstvo
Zš v Cíferi - školský rok 2021/2022 za nami ........................................................  20
Exkurzie, výlety, turistika, či vítanie školského roka v materskej škole .......  22
Úspechy našej ZUŠ po náročnom období .............................................................  22
Farnosť
Naše obľúbené miesta ..............................................................................................  23
Blahoželanie k narodeninám ...................................................................................  23
Aby prvé sväté prijímanie nebolo len prvé, ale aj druhé, tretie ....................  24
Slávnosť Najsvätejšieho Kristovho Tela a Krvi - Božie Telo (Corpus Christi) .  24
Farská  túra na vrch Zobor ......................................................................................  25
Víťazstvo v celoslovenskom kole biblickej olympiády je aj cíferské! ............  26
Páter Jedlička a jeho obdivuhodný život plný vytrvalosti ..............................  26
Páter Quido Jozef Zámečník ofm ...........................................................................  28
Životné prostredie
Lokálne náplasti na globálne sucho .......................................................................  29
Ochrana proti chorobám a  škodcom ....................................................................  31
Na ďalšiu vykurovaciu sezónu sa pripravte už teraz ........................................  31
Šport
Významné cíferské športové osobnosti ...............................................................  32
Slovenskí starostovia opäť najlepší v Európe .....................................................  32
Nevšedný sviatok športu (futbalu) v Jarnej ........................................................  33
V sezóne 2021-2022 dávno nevídaný úspech nášho futbalu ..........................  34
Suverénne prvenstvo dorastencov pod vedením Andreja Lanáka ...............  35
Aj cíferskí žiaci boli najlepší v súťaži, zvíťazili o bod pred Hrnčiarovcami ...  35
Prvenstvo futbalovej prípravky U09 ŠK Cífer 1929 ..........................................  36
Cíferskí skončili hádzanári štvrtí v prvej lige ......................................................  37
Tj sokol Cífer ukončil sezónu na výbornú ............................................................  37
Turnaj v Pétanque tentokrát so zahraničnou účasťou ......................................  39
Na bicykli reprezentujú Cífer už dlhé roky ..........................................................  40
Matúš Repa absolvoval v Rakúsku svoj piaty maratón .........................................  40
Majster Slovenska v hode oštepom je Cíferčan M. Slezák .................................  41
Historický úspech tímu BSC HUSTY v plážovom futbale ..........................................  42
Správy z Cíferského šachu .......................................................................................  42



Cíferské 
 noviny2 Cíferské 

 noviny3Cíferské 
 novinySamospráva

Ďalšie úspešné žiadosti obce o dotácie
V rokoch 2021 a 2022 bola obec mimoriadne úspešná v snahe 

získať rôzne typy dotácií, a to najmä vďaka tomu, že obec podala 
množstvo kvalitných žiadostí v rôznych typoch výziev. V jarných 
a letných mesiacoch tohto roku boli obci schválené ďalšie význam-
né dotácie. O dvoch z nich sme už písali vyššie – 560 000 € na dobu-
dovanie športovej haly a 322 000 € z eurofondov na vybudovanie 
škôlky v Páci. Ďalšie sme predstavili v predchádzajúcich číslach 
novín –  revitalizácia vnútrobloku na Záhradnej ulici za 205 000 
€ alebo chodník pre cyklochodník na uliciach Vendelínskej a SNP 
v hodnote 219 000 €. Okrem nich bola úspešná aj žiadosť o dotáciu 
na projekt vodozádržných opatrení II. Ide o eurofondovú dotáciu 
vo výške 222 000 € z rovnakého programu Ministerstva životného 
prostredia – Operačného programu kvalita životného prostredia, 

ktorého cieľom je podporovať zadržiavanie vody v území, keďže 
voda sa stáva čoraz vzácnejšou. Obsahom projektu je znovu vybu-
dovanie 3 dažďových záhrad. V areáli ZŠ vznikne prvá z nich, ktorá 
bude zachytávať vodu zo športovej haly a základnej školy. Okrem 
nej za športovou halou bude zrekonštruované parkovisko a osa-
dená veľká podzemná nádrž na dažďovú vodu, ktorá bude slúžiť 
na zavlažovanie zelene v areáli školy. Popri budovaní dažďovej zá-
hrady bude upravená celá plocha za multifunkčnými ihriskom, kde 
vznikne aj exteriérová vyučovacia trieda. Ďalšia dažďová záhrada 
vznikne na ulici Ľudovíta Pavetitša pozdĺž parkoviska a bude zachy-
távať vodu predovšetkým z kostola svätého Michala a posledná pri 
dome kultúry Jarná.                                          

OcÚ Cífer

(pokračovanie na str. 3)

s hygienickým zariadením pre hráčov a pre rozhodcov, náraďovňa, 
toalety pre verejnosť, posilňovňa, recepcia, vestibul, technické 
miestnosti a kotolňa. Stavbu chce obec dokončiť a sprevádzkovať 
v roku 2022. Ako prvé budú dokončené 4 vyučovacie triedy pre ZŠ 
Cífer. Triedy budú uvedené do prevádzky v septembri 2022, aby 
mohli slúžiť už v školskom roku 2022/2023. 

Po dlhých snahách získať dotáciu na halu sa obec konečne doč-
kala, čo je veľmi pozitívne. Ak na Slovensku chýbajú moderné špor-
toviská, príbeh, ktorý píše cíferská hala, jasne dokladá, prečo tomu 
tak je. Ak by v rokoch 2015 – 2016 obecné zastupiteľstvo nemalo 
odvahu ísť do takého veľkého projektu aj bez štátnej podpory 
a bez istoty jasného termínu dokončenia a sprevádzkovania haly, 
dnes by hala v Cíferi nestála a posledné štyri roky by neslúžila škole 
a verejnosti. Možno by bola len v začiatkoch výstavby a aj to s dvoj-
násobným rozpočtom a možno stále len na papieri. Obec však ne-
chcela stavbu dokončiť len čisto z vlastných zdrojov, bez dotácie. 
Nakoniec sa to ukázalo ako správny krok. Vďaka získaniu oboch 
dotácií vo výške 760 000 € sa totiž podarí dokončiť objekt prístav-
by z veľkej časti zo štátnych peňazí a nie z obecných. Veríme, že 
do konca roka budú už všetci športovci využívať nové a moderné 
sociálne zázemie haly.                                                                    

OcÚ Cífer

Vo veľkom kaštieli v októbri otvoríme dve nové 
triedy materskej školy

Ide o vytvorenie „pobočky“ materskej školy v Cíferi, o ktorom 
rozhodlo obecné zastupiteľstvo na svojom júnovom zasadnutí. Ale 
najprv k dôvodom tohto rozhodnutia. Obec dlhodobo počíta s na-
vyšovaním počtu detí v materskej škole a následne aj v základnej 
škole. Tento trend je spôsobený neustálym zvyšovaním počtu oby-
vateľov obce, ktoré je dôsledkom toho, že každoročne sa do obce 
prisťahuje viac obyvateľov ako z nej odíde. Obec si pre lepšie od-
hady dala spracovať aj demografickú štúdiu, ktorá túto tendenciu 
jasne potvrdila. S týmto vedomím obecné zastupiteľstvo schválilo 
viacnásobné rozširovanie kapacity MŠ a ZŠ. V areáli ZŠ sa zrealizo-
vala rekonštrukcia malej telocvične s troma triedami, momentálne 

sa dokončujú 4 triedy nad prístavbou športovej haly a na stavanie 
je pripravená aj prístavba ZŠ s 10 novými triedami. V MŠ sa vytvorili 
dve nové triedy v nadstavbe starého objektu, vytvorili sa dve nové 
triedy rozdelením existujúcich tried a spracoval sa projekt novej 
budovy MŠ v Páci, na ktorý obec získala na jar 2022 dotáciu vo výš-
ke 322 000 €. Tento projekt sa však nebude dať realizovať skôr ako 
v budúcom roku, pričom predpokladaný rozpočet stavby je takmer 
700 000 €. 

Keď v máji 2022 dostalo obecné zastupiteľstvo informáciu o zá-
pise detí do materskej školy, z ktorej vyplývalo, že MŠ nebude môcť 
v existujúcich priestoroch prijať viac ako 55 detí nad 3 roky, začalo 

V poslednom čísle Cíferských novín sme informovali o získaní veľkého kaštieľa a priľahlého parku do majetku obecnej 
spoločnosti Služby Cífer s.r.o., pričom o využití kaštieľa sme sa vyjadrovali viac-menej hypoteticky. Po niekoľkých mesiacoch 
sa už o jednom konkrétnom využití jeho priestorov rozhodlo a dokonca sa aj realizuje.
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rokovať o možných riešeniach situácie. Jedným z nich bola urýchle-
ná výstavba MŠ v Páci, na ktorú obec získala dotáciu z eurofondov. 
Záver bol však jednoznačný: tieto nové priestory škôlky sa nedajú 
stavať skôr ako od jari roku 2023 a ich otvorenie nie je reálne skôr 
ako v zime 2024. Navyše ich pravdepodobne z časti obsadia práve 
deti z novej obytnej zóny v Páci, takže reálne nebudú dostatočným 
riešením pre deti z Cífera. Z týchto skutočností vyplynulo, že ideál-
nym riešením je nájsť ďalšie priestory na vytvorenie nových tried 
MŠ. Automaticky sa ponúkla možnosť umiestniť ich vo veľkom 
kaštieli, keďže to bol jediný dostatočne veľký objekt, ktorý mala 
obec k dispozícii – s dobrou dostupnosťou, parkoviskom, veľkými 
vhodne usporiadanými priestormi, či priestormi pre detské ihrisko. 
Zároveň si rekonštrukcia nevyžaduje neprimerane veľké investície, 
keďže budova kaštieľa je v dobrom stave, napriek tomu, že zvon-
ku tak nevyzerá. Jedným z mínusov tohto riešenia je energetická 
náročnosť budovy, ktorá je však vyvážená tým, že počiatočná 
investícia je v porovnaní s inými riešeniami, napríklad s výstavbou 
„na zelenej lúke“, niekoľkonásobne nižšia.

Po konzultáciách s príslušnými úradmi, predovšetkým s krajským 
pamiatkovým úradom, Ministerstvom školstva a regionálnym 

úradom verejného zdravotníctva, preto zastupiteľstvo schválilo 
umiestnenie nových tried MŠ vo veľkom kaštieli a investíciu na 
ich spustenie vo výške 132 000 €. Zároveň sa počíta s 20 000 € na 
vybavenie, z ktorých 10 000 € získala naša materská škola z grantu 
Ministerstva školstva. Najväčšiu komplikáciu pri úprave priestorov 
kaštieľa spôsobuje fakt, že ide o národnú kultúrnu pamiatku. Pri 
akýchkoľvek prácach sa musí vychádzať z pamiatkových priesku-
mov, ktoré definujú pamiatkové hodnoty budovy a návrhy na ich 
záchranu. Až následne prichádza práca projektantov v súčinnosti 
s pamiatkármi. V našom prípade prebehla táto prípravná etapa do 
polovice júla, odkedy v budove intenzívne pracujú maliari, elektri-
kári, kurenári či murári tak, aby v októbri mohli deti nastúpiť do 
nových tried. Projekt zriadenia dvoch tried MŠ vo veľkom kaštieli 
je síce odvážny, no reálne uskutočniteľný v potrebnom čase za 
podmienky dobrého manažmentu jednotlivých administratívnych 
a stavebných činností. Sme presvedčení, že je najlepším riešením 
súčasnej situácie a to aj preto, lebo až raz škôlka z týchto priesto-
rov odíde, budú sa dať využiť pre iné obecné aktivity, po ktorých je 
a stále bude veľký dopyt.                                              

Maroš Sagan

Do výstavby vodovodu obec investovala 
v posledných štyroch rokoch 1,1 milióna Eur 

V júni tohto roku bola dokončená výstavba vodovodu v Páci, ktorý momentálne čaká na kolaudáciu a v auguste obec začne 
kopať poslednú vetvu vodovodu v Jarnej. Začali sa už aj práce na zapojení vodného zdroja na Dolinách do cíferskej vodo-
vodnej siete.

Zároveň sa v tomto roku dokončí už začatá stavba automatickej 
tlakovej stanice pri železničnej trati, ktorá bude tlačiť vodu do celej 
časti obce nad traťou. Tým sa ukončí výstavba vodovodu v Cíferi, 
Páci a Jarnej, a to až na vzdialenejšie lokality ako Háj, Boleház alebo 
koniec Kaplnskej ulice, v ktorých by mala časom výstavba pokračo-
vať. Dokončenie vodovodu bolo v nedávnom období prioritou obce, 
veď v posledných 4 rokoch už doňho investovala vyše milióna eur, 
presnejšie 1 097 000 € (2019 – 303 000 €, 2020 – 131 000 €, 2021 
– 397 000 €, 2022 – 266 000 €).

Už dnes je však jasné, že rovnako veľkým, ba ešte väčším problé-
mom ako vodovodná sieť bude v najbližšom období jej zásobovanie 
pitnou vodou. Pri extrémnych suchách, ktoré nás postihujú takmer 
každý rok, sú ohrozené aj studne, teda zdroje vody. Preto je nevy-
hnutné disponovať aspoň dvoma studňami, aby v prípade výpadku 
jednej mohla vypomôcť druhá. V Cíferských novinách sme už viac-
krát referovali o plánovanom zapojení studne na Dolinách, teda 
bývalej hydinárskej studne, do cíferskej siete. Túto studňu spolu 
s vodárňou v areáli kaštieľa a dvoma vodojemami o objeme 250 

(pokračovanie na str. 4)
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(pokračovanie na str. 5)

m3 vody obec odkúpila od vlastníka bývalých hydinárskych závo-
dov už pred niekoľkými rokmi. V tomto roku prichádza k realizácii 
prepojenia tejto studne, ktorej vodu si celé generácie Cíferanov 
pamätajú ako vodu „kojeneckej“ kvality, so studňou za rybníkom 
a s cíferským vodojemom. Na časti tejto trasy v bývalom areáli 
hydinárov a dnešnej obytnej zóne je už položených niekoľko sto 
metrov prepojovacieho potrubia. Ďalšie práce budú pokračovať od 
začiatku augusta smerom na Doliny jednak v bývalom areáli hydi-
nárov, kde sa kladie nové potrubie a jednak v poliach smerom na 
Doliny, kde sa bude do starého potrubia zaťahovať nové. Následne 
zostane položiť už „len“ niekoľko sto metrov potrubia popri poľnej 
ceste vedúcej k aktuálnemu zdroju pitnej vody. 

Dokončenie vodovodnej siete v obci je jedným z dôležitých míľni-
kov v rozvoji jej infraštruktúry. Veď v treťom tisícročí by vodovod 
mal byť štandardom už v každej obci na Slovensku. Avšak s jej 
postupným dobudovávaním sa obec zároveň dostáva do obdobia, 
v ktorom bude voda čoraz vzácnejšia a možno vzácnejšia ako plyn, 

ropa či zlato. Preto by sme si ju mali podľa toho aj vážiť a nezmysel-
ne ňou neplytvať!                                          

OcÚ Cífer

Nový obecný park postupne ožíva pod rukami 
dobrovoľníkov a obecných zamestnancov

Počas jarných a letných mesiacov sa postupne revitalizovali priestory obecného parku približne za sumu 25 000 €, a to za 
hojnej účasti dobrovoľníkov, predovšetkým členov Klubu Pétanque hrám pre radosť ale aj iných nadšencov. Niekoľkokrát sa 
do prác zapojili aj žiaci základnej školy v Cíferi.

Najprv sa v trase pôvodných historických chodníkov 
za dozoru pamiatkarov zrealizovali nové chodníky 
z lomového kameňa, ktoré po úplnom dokončení 
vytvoria v parku vyše 1 km dlhý prechádzkový okruh. 
Obec počíta s tým, že v prípade získania dotácie 
na revitalizáciu parku sa chodníky urobia v lepšom 
štandarde, teda aj s olemovaním, zábradliami či 
altánkami či ďalšími prvkami. Chodník bude zároveň 
ešte v lete prepojený s križovatkou na ceste 1 triedy 
pri bývalej čističke odpadových vôd, čo umožní peším 
aj cyklistom skrátiť si cestu z Pácu alebo Boleházu 
do centra obce cez príjemné lesné prostredie parku. 
Okrem chodníkov sa obnovovalo aj oplotenie areálu 
čističky odpadových vôd a odhradenie od priemyselnej 
časti areálu. Na začiatku parku od Potočnej ulice 
– na jeho najfotogenickejšom mieste pri nádhernej 
sekvoji – sme vytvorili novú „lúku“ pripomínajúcu 
pôvodný anglický štýl parku, na ktorej bude možné 
odpočívať či piknikovať. Na vstupe do parku boli 
zriadené aj prípojky kanalizácie, vodovodu, elektriky 
a závlahového systému, postupne tu budú k dispozícii 
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aj toalety či pitná voda. Trávnatá lúka vznikne aj na opačnom konci 
parku pri veľkom kaštieli, presnejšie z jeho zadnej strany, v dotyku 
s detským ihriskom určeným pre materskú školu, ktoré však bude 
cez víkendy k dispozícii aj verejnosti. Park je zatiaľ ponímaný ako 
lesopark, teda určitá forma zalesneného územia, čo so sebou 
nesie viacero aspektov. Jedným z nich je pohyb po parku na 
vlastné nebezpečenstvo, keďže v ňom hrozí pád konárov. Obec sa 
samozrejme snaží preventívne odstraňovať rizikové časti stromov, 

avšak prírode sa rozkázať nedá. V celom parku zároveň platí zákaz 
pohybu mimo nových chodníkov. 

Za výdatnú pomoc dobrovoľníkov obec srdečne ďakuje! Bez ich 
prispenia by dnes park ani zďaleka nebol v takom stave, v akom je. 
Veríme, že s ich pomocou túto fázu obnovy parku dotiahneme do 
konca už počas tohtoročnej jesene a že park sa postupne stane 
obľúbeným miestom oddychu pre obyvateľov obce. 

                                                                                       Maroš Sagan

Revitalizácia verejných priestorov v centre obce
Okrem projektov už spomínaných na predchádzajúcich stránkach 

– teda výstavby vodovodu v Páci a v Jarnej, rekonštrukcie časti 
priestorov veľkého kaštieľa pre potreby materskej školy, prístavby 
športovej haly so 4 triedami a šatňami alebo revitalizácie obecného 
parku – sa na jar a v lete tohto roku pracovalo aj na iných stavbách. 
Najväčšou z nich bola rekonštrukcia parkoviska a chodníkov na Pa-
vetitšovej ulici pri pošte a nadväzujúce investície do rekonštrukcie 
osvetlenia či dažďovej kanalizácie. Na stavbe sa má ešte zrealizovať 
dopravné značenie a v jesenných mesiacoch revitalizácia zelene. 
Pri rekonštrukcii osvetlenia na úseku od kostola po obchod CBA sa 
vymenili existujúce stožiarov a lámp za nové LED osvetlenie v ele-
gantnom historickom štýle. Okrem centra obce sa revitalizoval aj 
priestor pri vstupe na cintorín z Cintorínskej ulice. Okrem nových 
chodníkov boli vybudované aj parkovacie miesta, pričom na jeseň 
ešte príde k obnove zelene. Vyššie uvedené investície dosiahnu 
spolu v roku 2022 výšku takmer 100 000 Eur. 

OcÚ, Odbor stavebný a životného prostredia

V akom stave sú projekty cyklotrasy na železničnú 
stanicu a cyklotrasy z Pácu do Cífera?

Mnohí obyvatelia sa pravidelne pýtajú, prečo sa nepokračuje 
vo výstavbe cyklotrás I. a II. etapy, ktorých realizácia sa začala už 
pred viac ako 2 rokmi. Odpoveď na tieto otázky je stále rovnaká: 
predovšetkým preto, lebo projekty financované z eurofondov sú 
administratívne nesmierne náročné a zdĺhavé. Akákoľvek zmena 
v projektoch podlieha opätovnému schváleniu zo strany riadiacich 
orgánov, čo častokrát zaberie celé roky. Pri chodníku na stanicu do-
šlo k odstúpeniu dodávateľa z rozostavanej stavby a k následnému 
právnemu sporu medzi ním a obcou. Po mimosúdnom vyrovnaní 
obec požiadala o schválenie zmeny v projekte, čo sa udialo v sep-
tembri 2021. Rozhodnutie o schválení zmeny je viac-menej tech-
nickou záležitosťou a očakávame, že sa uskutoční v najbližšej dobe. 
Následne sa nedokončená časť stavby bude nanovo obstarávať  
a až potom príde k dokončeniu stavby. Pri dobrej konštelácii tomu 
možno bude ešte na jeseň 2022, no rovnako možné je aj to, že to 

bude až na jar 2023. Pri cyklotrase medzi Pácom a Cíferom rovna-
ko prišlo k zmene v projekte, aj keď iného charakteru, konkrétne 
k zmene trasy z dôvodu obídenia poľovníckej strelnice. Vzhľadom 
na to bolo nevyhnutné zazmluvniť pozemky pod novou trasou, čo 
sa odohralo relatívne rýchlo pri súkromných vlastníkoch, avšak pri 
štáte – Slovenskom pozemkovom fonde, sme čakali na podpis zmlu-
vy celý jeden rok aj štyri mesiace. Následne bola zaslaná žiadosť 
o zmenu na riadiaci orgán a momentálne očakávame jej schválenie. 
Táto stavba sa pravdepodobne ukončí do októbra 2022, vzhľadom 
na to, že tento termín je obsiahnutý v zmluvných záväzkoch. Oba 
tieto projekty sú nešťastné v tom, že bolo potrebné pri nich riešiť 
zmeny, ktoré sú predmetom ďalšieho schvaľovania. Poučením pre 
obec do budúcnosti je, že pri eurofondových projektoch netreba 
za žiadnych okolností žiadať o schvaľovanie zmien v už schválených 
projektoch.                                                                    Maroš Sagan

Všeobecný lekár 
v Cíferi začne ordinovať 
v októbri

V poslednom čísle Cíferských novín sme informovali o tom, 
že obec schválila nájomnú zmluvu na priestory ambulancie vše-
obecného lekára pre novú pani doktorku. Išlo o zmluvu s MUDr. 
Drahoslavou Štibrányovou, ktorá pôsobí toho času v Báhoni 
a bola ochotná rozšíriť pôsobenie aj do Cífera aspoň počas 2-3 
dní v týždni. V týždňoch nasledujúcich po schválení nájmu sa 
však obci ozval všeobecný lekár MUDr. Branislav Repček, ktorý 
sa len nedávno prisťahoval do Cífera. Prejavil záujem o celotýž-
denné prevádzkovanie ambulancie všeobecného lekára v Cíferi 
a požiadal obec o nájom tých istých priestorov. Po diskusii s pa-

Bezplatné právne 
poradenstvo

Služby obecného právnika 
v rámci bezplatného právneho 
poradenstva môžete využiť 
dňa 20. júla a 24.augusta 
2022 od 16.15 h. Na poraden-
stvo je potrebné zapísať sa 
vopred na obecnom úrade na 
tel. 033 55 99 132, na mailovej 
adrese: sekretariat@cifer.sk.

(pokračovanie na str. 6)
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Odišli z našich radov
V utorok 1. marca nás navždy opustil cíferský rodák 

Ing. Jaroslav Jankovič (nar. 23.09.1937). Zomrel v Bra-
tislave vo veku 84 rokov. V mladosti patril k vášnivým 
turistom, bol aktívnym mládežníckym funkcionárom, 
divadelných ochotníkom a pravidelne sa zapájal do rôz-
nych akcií v rámci kultúrno-spoločenského života v našej 
obci. Bol tiež dlhoročným odberateľom mesačníka Cíferpress až do 
jeho zániku. 

V utorok 14. júna zomrel v Bratislave vo veku 83 
rokov náš niekdajší občan Jozef Zelinka (najstarší 
z piatich súrodencov). Do poslednej chvíle sa veno-
val svojim koníčkom - hudbe, umeniu, Malému Duna-
ju, ako aj 8-ročnému vnúčikovi Samkovi, ktorému bol 
úžasným dedkom.                                      
      Odpočívajte v pokoji!                                (mapa)

(pokračovanie na str. 7)

ni doktorkou Štibrányovou sa obec vzhľadom na jej ústretový 
postoj nakoniec dohodla na zrušení pôvodnej nájomnej zmluvy 
a prenajala priestor v zdravotnom stredisku pánovi doktorovi 
Repčekovi. Nový lekár má v pláne začať v Cíferi ordinovať začiat-
kom októbra, na čom momentálne s podporou obce usilovne 
pracuje, vybavením ambulancie počnúc a vyjadreniami úradov 

končiac. Prehlasovanie pacientov k novému lekárovi sa bude 
môcť začať skôr, príslušné informácie obyvateľom poskytne 
obecný úrad. Veríme, že dohodou s pánom doktorom Repčekom 
sa tento závažný problém obyvateľov obce na dlhú dobu defini-
tívne vyrieši.                                          

OcÚ Cífer

Zomrel najstarší 
Cíferčan F. Lukovič

V stredu 11. mája nás vo veku 97 rokov 
navždy opustil najstarší žijúci muž Cífera 
Felix Lukovič. Posledná rozlúčka so zosnu-
lým sa uskutočnila v sobotu 14. mája na cin-
toríne v Páci. Symbolické žezlo najstaršieho 
muža v našej strediskovej obci po ňom 
prevzal 94-ročný Radoslav Novák zo Sokol-
skej ulice (nar. 15. 05.1928), druhým naj-
starším mužom je 92-ročný Ambróz Tóth 
(nar. 05.12.1929) z Ul. J. Fándlyho a tretím 
92-ročný Štefan Tajcner (nar. 10. 06.1930) 
zo Záhradnej ulice.                          (mapa)

Kultúrno spoločenská retrospektíva
29. marca sa uskutočnila beseda so spisovateľom Michalom 

Slaničkom, viac sa o tomto zaujímavom stretnutí dočítate v sekcii 
Spoločnosť a kultúra. 

 Apríl v Cíferi začal skvelým divadelným predstavením Zlatá 
baňa, a to hneď v prvú nedeľu 3. apríla. Špičkoví slovenskí herci, 
Andrea Profantová, Andrea Karnasová, Marek Majeský a Marián La-
buda mladší, nešetrili plnú sálu divákov a obdarili ich smiechom. Niet 
nad dobrý pocit, keď z nášho domu kultúry odchádzajú spokojní ľu-
dia nielen z javiska, ale aj z hľadiska, čo sa v tomto smere podarilo. 
Poďakovanie patrí opäť mládežníkom, ktorí reprezentovali svojou 
šikovnosťou a pomohli pri celom priebehu podujatia. Nadšenci di-
vadla sa na jeseň opäť môžu tešiť na ďalšie kvalitné predstavenia, 
o ktorých budeme vopred informovať.                                     

23. apríl bol v našej obci venovaný Dňu Zeme v Cíferi, a s tým 
spojenou obecnou brigádou. Ďakujeme za každú pomocnú ruku 
pri čistení zelene, či vysádzaní nových stromov!

Po pôstnom období a Veľkej noci sme 24. apríla v Dome kultúry 
v Cíferi opäť privítali hudobné teleso s názvom Fragile. Fanúšiko-
via tejto kapely si prišli na svoje počas skoro dvojhodinového kon-
certu, ktorý bol plný našich i svetových hitov v podaní siedmich ta-
lentovaných hercov a spevákov. Po štvrtýkrát sa u nás cítili opäť 

výborne, takže Cífer zas nesklamal a po niekoľkomesačnej pauze 
ich snáď budúci rok privítame opäť, a to adventnom období s via-
nočným programom. 

30. apríl už tradične patril v našej obci Stavaniu mája za asis-
tencie tradičných piesní a tancov v podaní Folklórnej skupiny Cífer. 
Tento rok sa v kultúrnom programe predstavili i mladé mažoretky 
Laskonky z Modry.

OZ Spolok priateľov hudby v spolupráci v obcou Cífer a Rímsko-
katolíckym farským úradom v Cíferi usporiadali pre priaznivcov 
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vážnej hudby XXXV. ročník Cíferskej hudobnej jari. 1. mája 
sa v DK Cífer konal otvárací koncert, kde sa predstavilo kvarteto 
výborných fagotistov s názvom Fagotissimo. Ďalšie tri koncerty si 
poslucháči mohli vychutnať vo farskom Kostole sv. Michala Archan-
jela v Cíferi. 8. mája sa predstavili Danubius Octet Singers a 22. 
mája sa  konal organový koncert v podaní nadaného Františka 
Beera. V nedeľu 29. mája si zúčastnení poslucháči vypočuli koncert 
Štátneho komorného orchestra Žilina.

2. mája pod záštitou hudobného centra Bratislava v rámci hudob-
ného festivalu pro musica nostra Tyrnaviensi sa uskutočnil koncert 
v Kostole apoštolov sv. Petra a Pavla v Cíferi-Páci. Tvorba byzantskej 
skladateľky žijúcej v 9. storočí – Kassie, H. von Bingen, A. de Bretag-
ne a Školy Notre Dame zaznela v interpretácii vokálneho súboru 
VocaMe, ktorý tvoria renomované speváčky v oblasti interpretácie 
starej hudby byzantského a západoeurópskeho stredoveku.

7. mája doobeda sa konala spomienka na padlých v II. sv. vojne, 
ktorý sa nachádza pri pamätníku pri základnej škole v Cíferi.

V tento deň sa konali ešte dve podujatia, jedným z nich je sláv-
nostné otvorenie multifunkč-
ného ihriska v miestnej časti 
Jarná, o ktorom sa viac dočítate 
v sekcii Šport.

Popoludní sme zase oslávili vo 
farskej záhrade v Cíferi hneď 
dva sviatky, Deň rodiny a Deň 
matiek pestrým programom, 
o ktorom sa dočítate na ďalších 
stránkach novín.

8. mája sa na rybníku v Cíferi 
uskutočnili tradičné Detské 
rybárske preteky. Zúčastnilo 
sa 55 detských súťažiacich, 
na prvých piatich miestach sa 
umiestnili: 1. Šimon Polakovič, 
2. Samuel Frič, 3. Tomáš Hotový, 
4. Varinský Sebastián, 5. Timotej 
Tibenský

14. mája pri príležitosti 
Noci múzeí a galérií sa v Cíferi 
konal Deň otvorených dverí 
v obecnom Veľkom kaštieli 
a parku. Verejnosť mala po 
prvýkrát možnosť prehliadky 
novozískanej historickej pa-
miatky - Veľkého kaštieľa, ako 
i k nemu patriaceho parku. Pre-
hliadky boli oživené divadelnými 
predstaveniami v podaní hercov 
Cíferského ochotníckeho divadla 
a hudobnými vstupmi Základnej 
umeleckej školy v Cíferi.

21. mája sme v našej obci zorganizovali regionálny remeselný 
trh, ktorý zožal veľký úspech ako zo strany kupujúcich, tak i zo 
strany predávajúcich. V Cíferi sa zišlo vyše šesťdesiat predajcov 
s rôznym druhom tovaru. V sprievodnom kultúrnom programe sa 
predstavila ľudová hudba Vieska, Folklórna skupina Cíferi a hudob-
ná kapela Exil.

22. mája sa hľadisko Domu kultúry v Cíferi zaplnilo všetkými 
generáciami ľudí, ktorí milujú piesne v podaní speváka Ľudovíta 
Kašubu a jeho speváckej partnerky Martiny Kreibich. Sála plná ľudí 
nešetrila potleskom, či už po piesňach, alebo hovorenom humor-
nom slove speváka. S výbornou náladou odišli diváci, ale aj interpre-
ti. Kašubovci sa po koncerte s fanúšikmi fotili a odovzdávali svoje 
podpisy na CD. Samozrejme a j pri tomto koncerte mi pomáhali 
s celým prevedením naši mládežníci, ktorým touto cestou ďaku-
jem za ich šikovnosť a húževnatosť a za to, ako reprezentujú našu 
obec pred hosťami. Budeme sa na vás tešiť opäť na podobnej akcii, 
a to 11. septembra na koncerte Hergotovcov a ich hostí, kde 
si spoločne nielen zaspievame, ale aj zatancujeme. Všetky informá-
cie o predaji vstupeniek zverejníme včas na obecnej stránke, na FB 
aj na plagátoch v informačných tabuliach. 

28. mája sa uskutočnil v Dome kultúry v Cíferi jubilejný 30. 
ročník Verejnej ochutnávky vín, ktorú v spolupráci s obcou Cífer 
zorganizoval Slovenský zväz záhradkárov a Klub vinárov Cífer. Viac 
sa dočítate v sekcii Spoločnosť a kultúra.

4. júna obec Cífer usporiadala Zábavné popoludnie pre všet-
ky deti k MDD v areáli futbalového štadióna. Deti mohli toto 
slnečné dopoludnie stráviť v tvorivých dielničkách, alebo sledovať 
promenádu psíkov a ukážku ich poslušnosti, vyskúšať si policajnú 
či požiarnu výstroj. Taktiež na deti čakalo niekoľko zaujímavých 
súťažných stanovíšť, ktorých absolvovanie bolo odmenené boha-
tým výberom odmien. Pre deti bolo tiež pripravené aj maľovanie 
na tvár, vozenie na koníkoch, ukážky japonského bojového umenia, 
ale i hudobno-tanečná zábava s tanečníčkou Funny. Na záver sa deti 
vyjašili v pene, ktorú im pripravili naši dobrovoľní hasiči.

V sobotu 4. júna sa tiež konal 10. ročník Výstavy vín, ktorú 
pripravili členovia OZ Gocnog v Dome kultúry m. č. Jarná.

(pokračovanie na str. 8)
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5. júna usporiadali členovia OZ Gocnog program k Medzinárod-
nému dňu detí. Ani tento rok nechýbali disciplíny, vecné ceny, 
špekáčiky, zmrzlina a skvelá penová párty zabezpečená dobrovoľ-
nými hasičmi z Cífera. 

V sobotu 18. júna sa v Cíferi uskutočnila tradičná Súťaž vo 
varení guláša – 15. ročník. Ak Vás zaujíma, čím bol tento ročník 
okorenený ako prebiehal, a kto boli víťazi, čítajte ďalej v sekcii Spo-
ločnosť a kultúra. 

V dňoch 24. - 26. júna sa v m. č. Pác konali Pácke hodové sláv-
nosti. V kultúrnom programe sa predstavila kapela Acoustic Boom, 
kapela Sirka Cuvée Ensémble, ĽH Vieska a posedenie pri hudbe za-
bezpečil DJ Jožko. Všetkých priaznivcov športu potešil tradičný 
futbalový zápas Pácanov, kde sa stretli ženatí proti slobodným. 

Nedeľu započala hodová svätá omša, počas hodového víkendu 

nechýbali kolotoče, ani skákací hrad pre deti.

2. júla sa v miestnej časti Jarná konali Gocnocké hodové 
slávnosti. Výbornú hodovú atmosféru vytvorila hudobná kapela 
Cveng, kolotoče pre deti, chutné jedlo ako i ochutnávka vína.

9. júla pripravili členovia OZ Gocnog hudobný program pre 
fanúšikov rockovej hudby s názvom Rock na mlyne 2022. Vy-
nikajúcu atmosféru vytvorili kapely: SLINA, Friday Whiskey, Žalman 
Brothers Band, Grapefruit Death, W.G.T - Who‘s Got Time, Marián 
Greksa fans page so skupinou The Maybe. 

V sobotu 16. júla sa z areálu futbalového štadióna ozývali rezké 
tanečné tóny, v našej obci už tradičného, folklórneho podujatia, 
ktoré má názov Cíferské folklórne popoludnie.  Viac sa dočítate 

Kultúrno spoločenská retrospektíva
Dátum Podujatie Organizátor Miesto

August
17. - 20.8. Rezbárske sympózium, 3. ročník OcÚ Rybník Cífer

20.8. Rybacie hody Zväz rybárov, OcÚ Rybník Cífer
29.8. Vatra SNP v m.č. Pác a ukončenie sezóny na 

Kúpalisku Pác
OcÚ, OZ Pácan Kúpalisko Pác

September
4.9. Veni Sancte na začiatku školského roka Farský úrad

(pokračovanie na str. 9)
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5.9. Kurz vyšívania (18.30 - 20.30) Výšivkársky 
spolek

DK Cífer

10.9. Cífer v pohybe OcÚ Futbalový štadión
10.9. Súťaž vo varení guláša v m.č. Jarná, 9. ročník OZ Gocnog pri DK Jarná
11.9. Cífer v pohybe OcÚ Futbalový štadión
11.9. Divadelné predstavenie Cíferská rozprávka COD Veľký kaštieľ
11.9. Hudobné popoludnie Hergottovci a Jadranka OcÚ DK Cífer
15.9. Hodová sv. omša v Kaplnke Sedembolestnej 

Panny Márie v Cíferi
Farský úrad

17.9. Výstava ovocia, zeleniny a kvetov ZO SZZ Cífer DK Cífer
18.9. Výstava ovocia, zeleniny a kvetov ZO SZZ Cífer DK Cífer
25.9. Hodový šachový turnaj Šachový klub Cífer DK Cífer
30.9. Hodové posedenie pri víne Klub vinárov Cífer Obecná pivnica

Október
1.10. Hodové posedenie pri víne Klub vinárov Cífer Obecná pivnica

30.9.-2.10. Cíferské hodové slávnosti OcÚ Futbalový štadión
2.10. Hodová sv. omša v Kostole sv. Michala 

Archanjela  v Cíferi
Farský úrad Kostol sv. 

Michala 
Archanjela

3.10. Kurz vyšívania (18.30 - 20.30) Výšivkársky spolek DK Cífer
13.10. Posedenie pre seniorov - Mesiac úcty k starším OcÚ DK Cífer
16.10. Mesiac úcty k starším OZ Pácan DK Pác
22.10. Divadelné predstavenie Horúca sprcha OcÚ DK Cífer
22.10. Deň dobrovoľníctva - obecná brigáda OcÚ
29.10. Voľby VÚC

28.-31.10 Jesenné prázdniny
30.10. Zmena letného času na zimný z 3.00 h na 2.00 h

November
1.11. Dušičková pobožnosť na Novom cintoríne v 

Cíferi
Farský úrad

2.11. Dušičkové pobožnosti na cintorínoch v Páci a v 
Cíferi

Farský úrad

5.11. VI. ročník súťaže M. Hollósy vo vyšívaní OZ Cziffer DK Cífer
7.11. Kurz vyšívania (18.30 - 20.30) Výšivkársky 

spolok
DK Cífer

11.11. Spomienka na obete I. sv. vojny – výročie 
ukončenia vojny  

Pamätník I. sv. 
vojny

OcÚ

11.11. Muzikál Tajomstvo vianočného krbu OcÚ DK Cífer
13.11. Koncert Cíferskej hudobnej jesene SPH DK Cífer
16.11. Výročná poklona Oltárnej sviatosti v Cíferi Farský úrad
17.11. Spomienka na nežnú revolúciu Pri pamätníku 

v parku pred 
Hasič.zbrojnicou

OcÚ

18.11. Deň otvorených pivníc Klub vinárov Cífer Obecná pivnica
19.11. Deň otvorených pivníc Klub vinárov Cífer Obecná pivnica
27.11. Gocnocký advent OZ Gocnog DK Jarná

(pokračovanie na str. 10)
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December
3.12 Mikulášske posedenie pre členov Klubu 

dôchodcov
OZ Klub 
dôchodcov

DK Cífer

4.12 Chodenie Mikuláša po dedine FsK Cífer
5.12. Vianočné posedenie seniorov JDS Cífer ZO JDS DK Cífer
5.12. Mikuláš v m.č. Jarná OZ Gocnog DK Jarná

10.12. Mikuláš v m.č. Pác OZ Pácan DK Pác
17.12. Vianočné trhy OcÚ, FSk Cífer DK, nám. pred DK

17.12. Výstava betlehemov a vianočných symbolov MO MS DK Cífer
18.12. Výstava betlehemov a vianočných symbolov MO MS DK Cífer
17.12. Spoločná predvianočná svätá spoveď Farský úrad

23.12.2022 -7.1.2023 Vianočné prázdniny 
30.12. Požehnanie mladých vín ZO SZZ Cífer DK malá sála
31.12. Rozlúčka so starým rokom OcÚ nám. pred DK

Zlatá svadba manželov 
Šmičkovcov

V polovici októbra, len 
dva týždne po cíferských 
michalských hodoch, oslávia 
svoju zlatú svadbu manže-
lia Oto a Anna Šmičkovci 
z Hviezdoslavovej ulici, ktorí 
už päťdesiat rokov kráčajú 
spoločnou cestou životom. 
Svoje spoločné „áno“ vyslovi-
li v sobotu 14. októbra 1972 
v barokovom rímskokato-
líckom Kostole Navštívenia 
Panny Márie vo Vozokanoch 
(okr. Galanta), ktorý bol po-
stavený ako väčšia kaplnka 
ešte v roku 1718. Pamätní-
kov na túto udalosť je rokmi stále menej, ale dvaja vtedajší družbovia 
sa ešte nájdu - fotograf Marián Pavlík a jeho osvetľovač s lampou Ivan 
Zlocha (pretože fotoblesky v tej dobe mali veľmi malú výkonnosť)...    
   Na blížiace sa 50-ročné svadobné jubileum prvá zareagovala man-
želka Anka. Svojmu 73-ročnému manželovi venovala parádny darček 
- novučičku červenú motorovú trojkolku, ktorá podstatne zlepší jeho 
mobilitu, a záro-
veň aj zvýši účasť 
na rôznych obec-
ných kultúrno-
-spoločenských 
akciách, kde sa 
napriek veku ne-
ustále angažuje 
ako kameraman 
a fotograf. Boli 
sme však zveda-
ví aj na to, čím 
prekvapí manžel 
ju??? Žiaľ „bobrík 
mlčanlivosti“ z je-
ho strany naďa-
lej prevláda...                

                    (mapa)

Svieži 
osemdesiatnici

Svadobná fotografia manželov Ota a Anny 
Šmičkovcov je zo 14. októbra 1972

Druhá fotografia ich zachytáva manželov tesne po 
skončení Cíferského folklórneho popoludnia, ktoré 
sa uskutočnilo 16. júla 2022. Ota v sedle novučičkej 
motorky a Anku s bicyklom..

Svoje 80. narodeniny oslávila 
22. júla známa cíferská cukrárka 
Anna Krajčovičová z Mlyn-
skej ulice. V našej obci sa roky 
prezentovala kvalitou svojich 
domácich cukrárskych výrobkov 
dodávaných na rôzne významné 
rodinné či obecné akcie. Preslávili 
ju najmä šamrole, krehké lístkové 
trubičky naplnené ľahučkou sne-
hovou plnkou, na ktorých sa pre-
javilo jej skutočné majstrovstvo.

Prvého augusta ohlási vstup 
medzi osemdesiatnikov aj Blaže-
na Hujsiová z Jarnej, niekdajšia 
ekonómka Fakulty odborných 
štúdií STU v Trnave. Po Nežnej 
revolúcii aj poslankyňa Obecného 
zastupiteľstva v Cíferi v troch po 
sebe idúcich volebných obdobiach 
(1991-2002). Istý čas vykonávala 
aj funkciu správkyne kultúrno-
-spoločenského strediska v Jarnej 
a doteraz je kostolníčkou v rodnej 
obci. 

Podobné jubileum slávi aj vdp. 
Augustín Minarovič (nar. 27. 
augusta 1942 v Bzinciach pri 
Topoľčanoch), ktorý bol správ-
com našej farnosti desať rokov 
(1982-1992). Za jeho zásluhy 
o rozvoj náboženského života 
v obci, prácu s mládežou a zve-
ľaďovanie oboch farských kos-
tolov v Cíferi a Páci mu Obecné 
zastupiteľstvo v Cíferi udelilo 
v roku 1992 Čestné občianstvo 
obce Cífer.                     (mapa)
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Cíferská rozprávka už čoskoro v exkluzívnom 
prostredí veľkého kaštieľa v cíferi 11. 9. 2022

Viete, kto získal Cífer aj s titulom za zásluhy 
v boji s Turkami? Ktoré rodiny vlastnili Veľký 
kaštieľ? Či, ktorí socialistickí potentáti nav-
štívili Cífer? To všetko a ešte viac sa dozviete              
z Cíferskej rozprávky, novej autorskej hry 
Dagmar Strakovej. Cíferské ochotnícke diva-
dlo odohralo jej premiéru v nedeľu 12.6.2022 
a týždeň nato sa o cíferskej histórii dozvedeli                 
v Abraháme.

Hra bola napísaná pri príležitosti 730. výro-
čia prvej písomnej zmienky o Cíferi, ale minulý 
rok sa nemohla nerealizovať kvôli Covidu. 
Priaznivci Cíferského ochotníckeho divadla 
sa však nakoniec dočkali. Gróf a princezné, 
vrátnička – vedma Dora, dôstojný pán Sta-
nislav Laricz, či pracovníčka hydinární Zuza 
prerozprávali vzdialenú i nedávnu históriu 
Cífera tak dôveryhodne, že niektoré deti si po 
predstavení čarovanie vyskúšali. A samozrej-
me sa fotili s princeznami. Teší nás interakcia 
detí počas predstavenia i smiech a potlesk 
divákov. V hre vystupovali Dušan Caja, Sofia Silná, Renáta Szládic-
seková, Gejza Miššík, Lucia Taligová a techniku zabezpečovali Juraj 
Taliga a Marián Spusta. Ďalšie tri reprízy Cíferskej rozprávky budú 
dňa 7. 8. 2022 v Suchej nad Parnou, dňa 20. 8. 2022. na Kasiope-
afeste v Budmericiach a spolu s obcou Cífer sa plánuje repríza vo 

Veľkom kaštieli  dňa 11. 9. 2022. Z dôvodu obmedzenej kapacity je 
však potrebné si dopredu rezervovať miesta na reprízu Cíferskej 
rozprávky vo Veľkom kaštieli a to mailovo na codivadlo@gmail.com 
alebo telefonicky na 0903283170. Ste vítaní, vždy pre vás hráme 
s radosťou!                                                   Ing. D. Straková, vedúca COD

Úspech mladých Cíferčanov  
na Trnavskom objektíve 2022

V priestoroch Západoslovenského múzea v Trnave bola v dňoch 7. apríla až 30. mája inštalovaná výstava fotografií autorov 
neprofesionálnej tvorby - 52. ročník  Trnavského objektívu 2022, na ktorej sa prezentovalo 30 autorov z nášho regiónu.   

 Aj tento ročník predstavil vý-
ber toho najlepšieho z aktuálnej 
amatérskej fotoscény z okresov 
Trnava, Piešťany a Hlohovec. 
Potešilo nás, že ocenenými v jed-
notlivých kategóriách sa umiest-
nili aj Cíferčania. V kategórii 
čiernobiela fotografia (autori 
do 15 rokov) jednu z cien získala 
Nina Hrčková za fotografie pod 
názvom Jednotvárnosť, Výkyv 
a Záhada. V tej istej vekovej ka-
tegórii bol ocenený aj Filip Flek 
za tri farebné fotografie Riadky, 
Čierno a ... bieda.  Spoločne s ním 
jednu z troch cien získala opäť 
Nina Hrčková, tentokrát za fa-
rebné fotografie názvami Cesta, 
Voľnosť a Hĺbka...

Čestné uznanie v kategórii 
autorov od 15 do 25 rokov zís-
kal Martin Barczay za čiernobiele fotografie označené titulkami 
Fosília, Panôžky a Slza. Ten istý autor získal aj jednu z dvoch cien 
v kategórii farebná fotografia za tri vydarené fotozábery pod 
názvom Etáže, Pokožka a Uhol pohľadu...  V kategórii Cykly a se-
riály bez rozlíšenia veku jedno zo štyroch čestných uznaní opäť 
porota prisúdila Cíferčanke Nine Hrčkovej za farebné fotografie 
Príbeh hrdze I. - V.   Všetky ocenené práce postúpili do krajského 

kola súťaže AMFO. Trnavský objektív 2022 prostredníctvom svo-
jej súťaže vyhľadáva a podporuje nové talenty z radov mládeže 
a dospelých, oceňuje ich umelecké snaženie. Aj spomínaní ocene-
ní cíferskí autori sa snažili zachytiť svojím objektívom charakte-
ristické prvky regiónu - architektúru, pamiatky, krajinu, prírodu, 
ľudí či zvyky...                                

Poznámka: Fotografický talent mladej Cíferčanky Ninky Hrčkovej 
vyžaruje aj z týchto dvoch jej fotografií, ktoré uverejňujeme. Srdečne 
blahoželáme k úspechu!                                                                      (mapa)

Skutočnosť... Foto: Nina HrčkováTalentovanou fotografkou je žiačka 
9. B triedy Základnej školy v Cíferi 

Nina Hrčková
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Poďakovanie kvetinárstvu

Obec Cífer ďakuje kvetinárstvu Márii Rovenskej 
za darovanie kvetín do Domu kultúry 

a na verejné priestranstvo v našej obci.

30. ročník Cíferskej  výstavy vín
Dňa 28.mája 2022 sme sa stretli už tridsiaty  krát na výstave vín v obci Cífer. Veľmi vydarenú spoločenskú akciu zorganizoval 
Klub vinárov pri ZO SZZ Cífer v spolupráci s OcÚ Cífer.

Napriek tomu, že Cífer nie je typickou vinohradníckou obcou, 
vinič hroznorodý aj v tejto obci má svoju históriu. Pôdny fond 
– okraj Trnavskej tabule je predurčený na pestovanie hlavných 
poľnohospodárskych plodín. História obce i okolitých častí (Pác, 
Jarná) eviduje aj lokality, kde sa pestoval vinič. Táto história má 
vplyv na drobných pestovateľov a záhradkárov, ktorí doma aj te-
raz pestujú vinič hroznorodý a vyrábajú víno. Výstava vín umož-
ňuje porovnať kvalitu vína v Cíferi s vinármi v blízkej malokarpat-
skej oblasti. Podujatie predstavuje spoločenskú  a gastronomickú 
udalosť a je aj neoddeliteľnou a významnou súčasťou regionálnej 
kultúry.

Odborná degustácia sa konala v pondelok 16.5.2022 pod vede-
ním odborného garanta súťaže  Ing. Vladimíra Sodomu. Vína hod-
notilo deväť komisií. Komisia č. 9  hodnotila ovocné vína v utorok 
17.5.2022. Výstava vín ponúkla 353 vzoriek , 222 bielych vín , 80 
červených vín, 35 ružových vín  a 16 vzoriek ovocných vín od 101 
vinárov z Cífera , okolitých dedín a družobnej obce Telnice u Brna.

Počas slávnostného vyhodnotenia starosta obce Cífer Mgr. Ma-
roš Sagan, PhD., a predseda ZO SZZ v Cíferi Peter Krajčovič odovzda-
li ceny šampiónom výstavy, najlepšie cíferské  a gocnocké vína.

Vydarená akcia okrem dobrého vínka ponúkla hudobnú produk-
ciu v podaní hudobnej skupiny Banda krvavej ruky. Pre gurmánov 
okrem dobrého vínka bolo pripravené tradičné pečené mäso, 
divina, pagáče, praclíky  a syr. Na výstave sa vo výbornej nálade 
zúčastnili naši priatelia z družobnej obce Telnice.

Výstavu vín sa nepodarilo zorganizovať pre pandémiu covid 19 
v plánovanom  termíne koncom februára . Napriek obavám verejná 
výstava dopadla nad očakávania veľmi dobre . Organizátori výstavy 
sa potešili veľkej návšteve a príjemnej rodinnej atmosfére.

Na záver by som sa chcel poďakovať starostovi obce Mgr.Ma-
rošovi Saganovi, PhD., garantovi súťaže Ing.Vladimírovi Sodomovi, 
degustátorom, sponzorom a organizačnému výboru za výborný 
priebeh degustácie a verejnej výstavy vín.

Šampión bielych vín:  č.vz. 128 , Solaris 2021, polosuché,  94,67 bodov
                                       MuDr. Jelemenský Ľubomír, Modra
Šampión červených vín : č.vz. 292 , Cabernet Sauvignon 2018, suché , 88 bodov
                                        Sadloň Michal , Limbach
Šampión ružových vín: č.vz.228, Zweigeltrebe rosé 2021,suché, 89,00 bodov
                                        Vinárstvo Brigant, Čataj
Šampión vín od malovýrobcov: č.vz.100, Rulandské biele 2021,suché,  90,67 b.
                                         Dzíbela Juraj, Cífer
Šampión ovocných vín: č.vz.347, Čierna ríbezľa 2020, suché, 89,33 bodov
                                         Dzíbela Juraj, Cífer
Najlepšie Cíferské biele: č.vz.74 Tramín červený 2021,suché,  86,33 bodov
                                         Krajčovič Peter , Cífer – Pác
Najlepšie Cíferské červené: č.vz.261, Cuveé červené 2021, suché, 84,67 bodov
                                         Baran Marián, Cífer
Najlepšie Cíferské ovocné: č.vz. 351, Lipové víno 2021, polosladké, 86,33 bodov
                                         Leffler Pavel, Cífer
Najlepšie Gocncké: č.vz. 63, Rizling vlašský 2021, suché, 88,00 bodov
                                         Krajčovič Richard, Cífer – Jarná
Najlepšia kolekcia vín vyrobených z hrozna, za tri najlepšie vzorky:
Mudr. Jelemenský Ľubomír      271,67 bodov
Najlepšia Cíferská kolekcia vín vyrobených z hrozna, za tri najlepšie vzorky: 
                                           Dzíbela Juraj, Cífer

Text: predseda ZO SZZ Cífer
                                                                                  Peter Krajčovič

Cíferské folklórne popoludnie dopadlo opäť na výbornú
V sobotu 16. júla usporiadala obec Cífer, v spolupráci s kultúrnou komisiou obecného zastupiteľstva a Folklórnou skupinou 
Cífer, 4. ročník Cíferského folklórneho popoludnia.

V priebehu takmer 3-hodinového kultúrneho programu mohli 
diváci prítomní v areáli futbalového štadióna ŠK Cífer 1929 postup-
ne obdivovať vyše 50 účinkujúcich zo štyroch folklórnych súborov 
a skupín. Úvod sprostredkovala talentovaná heligonkárka, 8-ročná 
Stellka z Brestovian, pravidelná hostka na cíferských kultúrnych 
podujatiach. Po nej sa na pódiu pred zrakmi vyše 300 nadšených 
divákov, medzi ktorými nechýbali ani hostia z družobnej morav-
skej obce Telnice, postupne vystriedali: folklórna skupina Hájiček 
z Chrenovca-Brusna, folklórny súbor Slnečnica z Piešťan, folklórny 
súbor Žito z Piešťan a folklórna skupina Šulekovo z Hlohovca. 

Takto si na pódiu v Cíferi zakrepčili krojovaní mládenci folklórneho súboru 
Slnečnica z Piešťan
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Všetky sa prezentovali ucelenými, zladenými pásmami spevu 
a tanca, zväčša prezentujúcimi svoj región, zároveň mladosť, svie-
žosť a radosť zo života, za čo zažali nielen búrlivý potlesk prítom-
ných, ale aj záverečné poďakovanie hlavného hostiteľa - starostu 
obce Cífer Maroša Sagana a zakladajúcej členky Folklórnej skupiny 

Cífer Amálie Krištofičovej, ktoré bolo spojené s malou pozornosťou 
od organizátorov  a účastníckymi diplomami. Záver vydareného 
podujatia patril takmer dvojhodinovému vystúpeniu dychovej hud-
by Senčanka. Sprievodnou akciou podujatia bol už neodmysliteľný 
remeselný trh spojený s predajom.           

Náladu prítomných spríjemnila svojím 
vystúpením aj 8-ročná heligonkárka 
Stellka z Brestovian. 

Najmladší krojovaní členovia folklór-
neho súboru Žito z Piešťan - Martinko 
a Miška tiež pútali svoju pozornosť...

Na záver si s členmi folklórnej skupiny Hájiček z Chrenovca-Brusna zaspieval aj 
spevák z dychovej hudby Senčanka, cíferský rodák Štefan Benkovský (na obr. 
prvý zľava).

Po dlhom čase sa rozbehli aj viaceré družobné 
aktivity obce

Obec Cífer má už dlhodobé družobné vzťahy s rakúskou 
obcou Prellenkirchen a s moravskou obcou Telnice u Brna. 
Obe tieto družby sú živé a plnia svoj základný cieľ – umož-
ňovať obyvateľom a predstaviteľom zúčastnených obcí 
vzájomné návštevy a tým aj rozširovanie obzoru a vzájom-
nú inšpiráciu v rôznych oblastiach. Počas posledných dvoch 
pandemických rokov boli z časti utlmené, no jar 2022 sa 

zasa naplno rozbehli. V máji tohto roku sa dostavila do Cífe-
ra delegácia obecného zastupiteľstva a obecných spolkov 
z Prellenkirchenu a strávila tu jeden pracovný deň, počas 
ktorého sa stretla s cíferským starostom a zamestnancami 
OcÚ. Stretnutie prebehlo v reštaurácii na kúpalisku v Páci 
a následne sa hostia autobusom previezli po celej obci od 
Pácu až po Jarnú.  
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V máji, koncom júna, v polovici júla a na konci júla prebehli aj 
stretnutia s Telničanmi, na viacerých už tradičných akciách. Naj-
prv na ochutnávke vína v Cíferi, následne na Ženáckych hodoch 
v Telnici, potom na Folklórnom popoludní v Cíferi a nakoniec na 
petangovom turnaji v Cíferi. Vzhľadom na časté vzájomné náv-
števy sú tieto stretnutia mimoriadne srdečné a je po nich me-
dzi obyvateľmi oboch obcí silný dopyt.Okrem týchto tradičných 
väzieb sa v lete tohto roku uskutočnili aj tri stretnutia s poten-
ciálnymi novými partnermi, a to v rámci európskeho projektu 
nášho Mikroregiónu 11 PLUS plne financovaného z fondu Európa 
pre občanov. Najskôr sa 20 obyvateľov Cífera spolu s obyvateľ-
mi moravskej obce Ratíškovice koncom mája zúčastnili zájazdu 
do francúzskeho mestečka Vouziers, kde strávili 3 dni. FOTO 110 
Domáci im pripravili bohatý program – zúčastnili sa otvorenia 
regionálnych trhov v meste Vouziers, návštevy prírodného 
parku v blízkom pohorí Ardennes, návštevy nádherného pamät-
níka padlým v 1. svetovej vojne na slávnom bojisku Verdun, ako 
aj viacerých hudobných vystúpení. Následne sa ešte Cíferania 
10. júla vydali s ďalšími obcami Mikroregiónu do Ratíškovic na 
veľkolepý festival dychoviek a nakoniec sme privítali partnerov 
z tohto projektu 11. júla doma v Cíferi. V cíferskom dome kultú-
ry sa stretli obyvatelia obcí Cífer, Ratíškovice, chorvátskej obce 
..... a francúzskeho mesta Vouziers. Po spoločnom obede nasle-
dovala prehliadka hradu Červený kameň, ochutnávka medoviny 
a prehliadka výroby v smolenickej firme Včelko a nakoniec 
spoločná zábava v cíferskom DK. Okrem kultúrno-spoločenskej 
stránky tieto stretnutia obsahovali aj semináre na tému európ-
skej identity a jej posilňovania.

Družobná spolupráca je pre každé mesto či obec a ich oby-
vateľov príležitosťou a inšpiráciou. Ako vidno, naša obec nemá 
o zahraničné partnerstvá núdzu a snaží sa ich rozvíjať. Tieto 
budú mať pre obec tým väčší význam, čím viac obyvateľov sa 
do nich zapojí.  
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Po skončení prázdnin, všetkých, ktorí knihy nevrátia, zverejním 
menovite a bude im účtovaná pokuta. Vopred vám ďakujem za po-
chopenie a pomoc pri hľadaní stratených titulov. 

Teraz presedlám na veselšiu nôtu.
Naša knižnica sa teší z množstva nových titulov, všetkých žán-

rov, pre všetky generácie.
Získali sme ich až z troch rôznych zdrojov. 
V prvom rade by som chcela poďakovať ľudom, ktorí priniesli 

svoje vlastné knihy a darovali ich vo veľkých množstvách knižnici. 
Tie sa riadne zaevidovali, opečiatkovali a slúžia na požičiavanie .

Takto neskončili na zbernom dvore, alebo zaprášené nepotrebné 
niekde doma v pivnici, ale majitelia im dali novú šancu na „život“, za 
čo im patrí naozaj veľké poďakovanie.

Ďalší zdroj kníh sme obdržali z vydavateľstva Motýľ, odkiaľ sa 
objednali knihy rôznych žánrov, na ktoré nám poslúžil výťažok 
z marcovej burzy kníh, ktorú sme usporiadali v DK v Cíferi.

Pribudli knihy motivačné, odborné, detské, romány i príbehy pod-
ľa skutočných udalostí.

A tretí zdroj nových kníh máme z dotácie verejných zdrojov, 
ktoré podporil Fond na podporu umenia.

Na knihy sa môžu tešiť detičky od útleho veku, ktoré si preze-
rajú prvé leporelá, cez deti predškolského a školského veku, knihy 

odbornej literatúry 
a romány pre dospe-
lých, či detektívky. 

Milí čitatelia, veľmi 
sa teším na každého 
jedného z vás, preto-
že o „znovuobnovení“ 
našej knižnice svedčí 
nárast počtu nových 
prihlásených členov, 
dokonca aj zo sused-
ných obcí.

Mnoho nových čitateľov je dokonca z materskej škôlky, ktorí sa 
k nám prihlásili po besedách, ktoré som poriadila pre každú triedu 
osobitne. Detičky sa tu zoznamovali s chodom knižnice, so zaklada-
ním a ukladaním kníh. Zaujal ich nielen výklad, ale aj nový detský 
kútik vybavený tulivakmi, hračkami, či omaľovankami .

Deti v knižnici získavajú krásny základ ako milovať knihy, aby raz, 
keď začnú chodiť do školy, boli sami plnohodnotnými čitateľmi 
našej knižnice. 

Vaša knihovníčka Ivet Puchoňová

Spoločnosť a kultúra

Prestížna súťaž slovenskej 
kalendárovej tvorby – Najkraj-
šie kalendáre Slovenska sa koná 
každý rok.  Cieľom súťažnej 
prehliadky je spoločenské zvý-
raznenie a propagovanie tohto 
významného kultúrno – spo-
ločenského, informačne a vý-
tvarne hodnotného produktu. 
Prispieť k zvyšovaniu estetickej 
úrovne kalendárov vytvorených, 
predávaných alebo šírených na 
Slovensku, aby boli rovnocenné 
úrovni produktov vychádzajú-
cich v členských štá-
toch Európskej únie.

Hlavným organizáto-
rom je Prezídium, ktoré 
menuje Klub fotopub-
licistov Slovenského 
syndikátu novinárov, 
hlavný spoluorganizá-
tor je Štátna vedecká 
knižnica v Banskej 
Bystrici. Spoluorganizá-
tori sú múzeá, knižnice 
a galérie na Slovensku, 

ktoré organizujú reprízy výstav. Odbornú porotu menuje Pre-
zídium súťaže, a je zložená z výtvarníkov, fotografov, tlačiarov, 
grafikov a iných odborníkov. Porota posudzuje vizuálnu úroveň 
exponátov aktuálneho roka, so zreteľom na ich kvalitu, grafické 
riešenie, kvalitu fotografie, polygrafickú úroveň, použitý materiál 
(papier a pod.).

Najkrajšie diela, ktoré v jednotlivých kategóriách ohodnotí 
odborná porota sú odmenené prestížnymi diplomami. V každej 
kategórii porota, organizátori, reklamní partneri, a iné organizácie 
môžu udeliť aj mimoriadne ocenenia a čestné uznania.  

Najkrajší kalendár Slovenska 2022– čestné uznanie
Náš tematický kalendár CÍFER 2022 sa zúčastnil 30. ročníka súťaže Klubu fotopublicistov Slovenského syndikátu novinárov 
„Najkrajší kalendár Slovenska 2022“ a získal čestné uznanie v sekcii Autorské kalendáre.

„Mám radosť, že cíferské zvyky a obyčaje zaujali porotu aj verejnosť. Teším sa z toho a dodáva mi to silu do ďalšej folkloristickej práce.“

Emília Bachratá
        Členka Folklórna skupiny Cífer

Novinky z knižnice Jozefa Kubaniho v Cíferi
Milí čitatelia, opäť sa vám prihováram z miesta a pozície knihovníčky v naľšej knižnici.
Na úvod by som začala s dôležitou výzvou pre neporiadnych čitateľov. Na FB knižnice som zverejnila pred časom, po dôklad-
nej inventúre, všetkých ľudí, ktorí nevedia ani po dvoch, či troch rokoch vrátiť naspäť zapožičané tituly.Nechcem ich tu, 
zatiaľ, uvádzať menovite, preto prosím, skontrolujte si doma svoje knihy a vráťte sa v pamäti späť až do roku 2019, odkedy 
nám chýba ešte skoro sto titulov. Prosím vás o urgentné vrátenie, pretože knižnica slúži na zapožičanie kníh všetkým. Kni-
hy, ktoré ste nevrátili si už mohli, za ten čas, požičať ďalší čitatelia. 
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Zo života seniorov ZO JDS v Cíferi – jún 2022

Až na konci februára 2022 po prvýkrát zasadal Výbor ZO JDS 
a zaoberal sa prípravou Hodnotiacej členskej schôdze, ktorá sa 
uskutočnila 24.3.2022. Správu o činnosti ZO za štyri roky predniesla 
podpredsedníčka ZO. S plánom práce a hlavných úlohách na rok 
2022 nás oboznámila  tajomníčka ZO. Hodnotiaca členská schôdza 
zvolila na ďalšie štvorročné obdobie  za predsedníčku ZO JDS Cífer 
pani Evu Vavrinkovičovú, podpredsedu pána Jozefa Masaroviča 
a tajomníčku pani Evu Masarovičovú. Dva dni po HČS odstúpila 
zo svojej funkcie hospodárka pani Zitka Krajčovičová. V súlade so 
Smernicami JDS náš Výbor ZO následne kooptoval na miesto hospo-
dárky pani Martu Morvayovú.

Na tejto HČS sa tak po dlhom čase stretli členovia ZO v kultúrnom 
dome pri dobrom občerstvení a v pohode si posedeli,  volili výbor, 
schvaľovali činnosť a plány našej ZO,  navzájom sa porozprávali. 

V posledný marcový deň sme navštívili v Bratislave krásnu „Vý-
stavu umeleckej tvorby“ pani Evy Cisárovej – Minárikovej. Naša ro-
dáčka, plná energie a životného optimizmu, nám predstavila svoje 
práce, výšivky, „uzlíky“ a maľby. 

V apríli sme navštívili Jarné trhy – Flóra Bratislava. Výstava bola 
skromnejšia ako po minulé roky, no oslnili nás rozkvitnuté muškáty, 
hortenzie, kaktusy aj trvalky do skalky, rôzne druhy priesad para-
dajok, papriky a viaceré gazdinky kúpili priesady paradajok, či zele-
ru. Z výstavy sme sa prešli popri Dunaji k areálu Eurovea - niektorí 
z nás ho videli iba prvýkrát ako aj novú budovu Národného divadla. 
Pri kávičke sme si posedeli v novovybudovanej krásnej autobusovej 
stanici. 

Po peknom výlete v Bratislave sa zišlo niekoľko seniorov na 
dvoch pracovných brigádach. Na novom cintoríne sme upravili 
priečelie, zrovnali sme pichľavé kríky, očistili sme od buriny celý 
záhon aj dlažbu. 

My seniori sme znova svojou účasťou prevalcovali mladších 
spoluobčanov obce Cífer aj na obecnej brigáde „Deň zeme“. 
Vysadili sme trvalky, vodné rastlinky pri malom potôčiku, ktorý 
sme vyčistili. Muži vysadili okrasné stromy popri  ceste a pri-
pravili  základ pre výsev trávnatej plochy budúceho parku. Pár 
okrasných stromov vysadili aj v miestnej časti Pác. Unavení, no 
spokojní s vykonanou prácou, sme si posedeli na rybníku pri 
dobrom guláši. 

V máji 2022, po Hodnotiacej členskej schôdzi, začal svoju prácu zvole-
ný staronový výbor tým, že po vzájomnej dohode, každý zvolený člen 
Výboru ZO JDS Cífer dostal písomne svoju pracovnú náplň od predsed-
níčky Evy Vavrinkovičovej. 
Úlohy sme si rozdelili na 
obdobie štyroch rokov 
v súlade  s prijatým schvá-
leným plánom práce ZO 
JDS Cífer.

25.4.2022 sa konal 
Snem Okresnej organi-
zácie JDS Trnava za účas-
ti delegátov z každej ZO 
JDS v TT okrese. Snem 
znova zvolil za svojho 
predsedu pána Ladislava 
Vavrinkoviča. Celorepub-
likový Snem sa konal 22. 
- 23.6.2022 a zvolil no-
vého predsedu Jednoty 
dôchodcov na Slovensku 
– pána Michala Kotiana.

Z dôvodu pandémie akoby sa život zastavil. Prvý polrok 2022 priniesol lepšiu situáciu aj do činnosti JDS, 
vďaka postupnému zmierňovaniu karanténnych opatrení. A tak nám umožnil priaznivé podmienky pre 
našu činnosť v ZO JDS.



Cíferské 
 noviny16 Cíferské 

 noviny17 Spoločnosť a kultúra

21.5.2022 usporiadala Obec Cífer Remeselné trhy, na ktoré naše 
seniorky napiekli sladké aj slané   „dobroty starých materí“ : Lýdia 
Cisárová – výborný makovník a orechovník, Ema Cajová  a Katka 
Lopašovská - fantastické pagáčiky – recept od babky, výborný 
„punčák“ Anka Čuklovičová a ešte iné dobroty – spolu pieklo a bez-
odplatne rozdalo účastníkom trhov svoje dobroty  15 členiek ZO 
JDS Cífer.

2.6.2022 usporiadala akciu „Guláš“ Okresná organizácia Trnava 
v spolupráci so ZO JDS a Obecným úradom Naháč, za účasti 14 ZO 
JDS z Trnavského okresu. Výborný guláš navarili aj štyria „kuchári“ 
z Cífera a pochutilo si ním  dvadsať účastníkov ZO Cífer, ale chutil aj 
seniorom z iných obcí .

9.6.2022 sme sa zúčastnili krásneho koncertu v Kostole sv. Petra 
a Pavla v m. č. Pác.

15.6.2022 bolo 8 ochotných seniorov, aj 30.6.2022 10 seniorov 
ZO vyčistiť od buriny priečelie nového cintorína.

18.6.2022 „Obec Cífer varí guláš“ –  najviac chutil guláš ZO JDS–Cí-
fer, kuchári Masarovičoví a Ivančíkoví – trénovali už aj v Naháči. 
V tejto súťaži sme získali 1. miesto a uznanie od starostu obce pána 
Mgr. Maroša Sagana PhD.  

29.6.2022 – Turistický zraz seniorov Trnavského okresu – Hloho-
vec – Jašter.

Zúčastnilo sa 391 členov ZO z okresu Trnava a 40 seniorov z Cífe-
ra. Výber tejto lokality na náučnom chodníku Hlohoveckými vino-
hradmi, bol vysoko hodnotený účastníkmi. Rovnako krásy prírody 
a Viecha Jašter, kde nás po namáhavej „slnkom zaliatej“ túre pohos-
tili výborným jedlom aj pohárikom svojho vínka. Nemôžem nespo-
menúť našu obľúbenú spoločenskú hru v Cíferi -  p e t a n g, ktorej 
sa niektorí nadšenci - seniori zúčastňujeme aj trikrát v týždni.

Naša ZO JDS je dôkazom toho, že odchod do dôchodku nezna-
mená ukončenie životných aktivít, ale ak to človeku dovolí jeho 
zdravotný stav, svoje „jesenné životné  obdobie“ môže vďaka ak-
tivitám JDS prežívať aktívne, bez ohľadu na svoj vek. Svedčí o tom 
aj vekové zloženie účastníkov tohtoročného turistického zrazu 
seniorov Trnavského okresu na náučnom chodníku Hlohoveckými 
vinohradmi. 

Eva Vavrinkovičová, predseda ZO JDS Cífer    

Beseda v obecnej knižnici

29. 3. sa uskutočnila v obecnej knižnici v Cíferi beseda so spiso-
vateľom nadaného slovenského spisovateľa Michala Slaničku, ktorý 
prijal pozvanie do Cífera.

Bolo mi nesmiernym potešením moderovať besedu človeku, kto-
rý je nie len nadaný písaním, ale aj rozprávaním, že natoľko zaujal 
hostí, že sme mali všetci pocit, akoby sme sedeli doma v obývačke 
a zanietene sa bavili o knihách, ktoré napísal, a do ktorých deja nás 
vtiahol zaujímavým rozprávaním.

Návštevníci mali možnosť si každú z jeho 7 vydaných kníh chytiť osob-
ne do ruky a prelistovať. Na konci besedy si ľudia mohli tieto tituly zakúpiť 

za symbolickú cenu aj s autorovým osobným venovaním a podpisom.
Michal vydal dva historické romány, z čoho jeden bol úplne čer-

stvo po krste, s názvom Pliaga, tri romány zo súčasnosti a dve inte-
raktívne knihy pre deti, zvlášť pre dievčatá a chlapcov. 

Všetky tituly naša knižnica zadovážila a ľudia si ich môžu požičať 
taktiež aj s autorovým venovaním a podpisom. 

Michal splnil očakávania všetkých zúčastnených a veľká spokoj-
nosť bola na všetkých stranách . 

Na ďalšiu besedu sa môžu návštevníci knižnice tešiť už v septembri 
o čom vás budeme dopredu informovať.                      Iveta Puchoňová

Marec, mesiac knihy, nie len ústne, ale doslova a do písmena.

Deň rodiny a deň matiek 
Obec Cífer v spolupráci s Farským úradom sa rozhodli spojiť oba 

sviatky a prežiť ich spoločne 7. mája 2022.  Hoci predpoveď počasia 
vyzerala skôr odstrašujúco, napriek tomu strávili Cíferčania aj tí 
z okolitých dedín v sobotu 7. mája 2022 vo farskej záhrade v Cíferi 
príjemné popoludnie bez dažďa. Organizátori – obec Cífer v spo-
lupráci s Farským úradom – pripravili plnohodnotnú oslavu Dňa 
matiek aj Dňa rodiny.  Úvod akcie patril vyhláseniu ku Dňu rodiny, 
ako aj slovku starostu Maroša Sagana a vdp. Jána Bučíka. Pre rodiny 
a špeciálne aj pre všetky mamičky i babičky bol pripravený kultúr-
ny program, pozostávajúci prevažne z “domácej produkcie”: vystú-
pili deti z MŠ Cífer z triedy Sovičiek, ktoré pani učiteľky patrične 
vyparádili a výborne pripravili. Potešením bolo sledovať aj počúvať 
deti z hudobného a tanečného odboru ZUŠ Cífer. Program celý čas 
vynikajúco a so šarmom moderovala Eva Habiňáková.  Osobitné 
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Benefícia pre Ukrajinu
Dňa 26.3. sa uskutočnil v Cíferi, v dome kultúry benefičný kon-

cert pre vojnových utečencov z Ukrajiny, ktorí našli v našej obci 
dočasný domov. Sobotné popoludnie patrilo viacerým interpre-
tom, ktorí bez nároku na honorár povedali nezištne ÁNO a svojím 
spevom, či kuchárskym umením podporili túto myšlienku. 

Celú akciu otvorila kapela Gocnog s talentovaným spevákom 13 
ročným Jakubom Glasom. Ďalej pokračovala nadaná heligonkárka 
Stelka z Brestovian, ktorá sa dokonca za jeden večer stihla naučiť aj 
ukrajinskú hymnu! Divákov prekvapila aj v nečakanom programe na 
javisku spolu so superstáristami Barborou Balúchovou a Jakubom 
Petraníkom, ktorí mali aj svoje sólové vystúpenie. Pozvanie prijala 
aj nám dobre známa kapela FidliCanti z Horných Orešian, ktorá to 
tento krát rozbalila na folklórnu nôtu. Celé hudobné popoludnie 
ukončila kapela Náhoda Song.

Pred kultúrnym domom mohli návštevníci nájsť stánok s občer-
stvením od finalistov Masterchef Slovensko a od finalistov Pečie 
celé Slovensko, ktorí veľmi ochotne prispeli na túto akciu svojím 
kulinárskym umením.

Vďaka patrí nielen všetkým zúčastneným, ale aj návštevníkom, 
ktorí spoločne prispeli sumou tisíc eur, ktorá bola použitá pre ľudí 
z Ukrajiny ubytovaných u nás v Cíferi. Samozrejme, poďakovanie 
patrí aj dobrovoľníkom, ktorí sa zapojili svojou prácou a pomohli 
pri usporiadaní tohto benefičného podujatia. 

Ivet Puchoňová

miesto patrilo vystúpeniu Funny a jej kamarátov, ako aj hudobno-
-speváckemu pásmu Mgr. Art. Mareka Pobudu, doprevádzaného na 
klavíri manželkou Luciou. Pre deti boli pripravené tvorivé dielničky, 
pre rodiny súťaž na stanoviskách s rôznymi úlohami, odmeny pre 
víťazné družstvá aj pre tie detičky, ktoré nevyhrali a pre všetkých 
občerstvenie.  Deti sa mohli ako zvyčajne vyblázniť na nafukova-
com skákacom hrade, na lanovke či hojdačkách. Výhercom sviatoč-
nej torty sa stala 8-členná rodina Ontkocová. Stanoviská mali na 
starosti dobrovoľníci  - animátori, o občerstvenie sa starali mamy 
a otcovia z radov Modlitieb matiek a Modlitieb otcov -  tí navarili 
výborný guláš. Poďakovanie patrí aj mamičkám a starým mamám, 
ktoré ochotne priniesli sladké aj slané dobroty.    

 Mária Kohutiarová

V Cíferi opäť rozvoniaval guláš

Už tradične, gulášnickou hymnou a údermi veľkou varechou na 
ešte väčšiu pokrievku celú súťaž odštartoval zakladateľ tejto krás-
nej tradície pán Štefan Benkovský.

Počas celej akcie pre dobrú náladu hrala kapela Gocnog s talento-
vaným mladým spevákom Jakubom, ktorého na pódiu vystriedala 
mladá famózna bubeníčka Nikoleta Šurinová, účastníčka súťaže 
Československo má talent.

Po nej štafetu prebrala známa slovenská speváčka Barbora Balú-
chová, finalistka súťaže Superstar. Bodku na posledných pár hodín 
dala celej akcii, po hudobnej stránke, kapela Náhoda Song.

V porote sa tento rok zišla skvelá partia, kde pozvanie prijala 
naša domáca Katka Novotová, finalistka súťaže Pečie celé Sloven-
sko a účastníčka relácie Bez Servítky. Ďalšie miesto v porote pat-
rilo tiež domácemu skvelému gurmánovi a kuchárovi Vladimírovi 
Grossovi, a takisto cíferčanovi - kuchárovi z trnavskej reštaurácie 
Thalmeiner Martinovi Glasovi. Pozvanie do poroty prijala speváčka 
a fajnšmekerka Barbora Balúchová ako i produkčná a režisérka te-
levíznych programov o varení Inez Krídlová.

Po vyčerpávajúcom varení 
v horúcom počasí a po náročnej 
degustácii sa porota zhodla na 
výsledku. Plný areál ľudí tlieskal 
za tretie miesto Takáčovcom so 
šéfkuchárom Mariánom Taká-
čom, ktorí varili z bravčových 
líčok a rebier. Druhé miesto 
patrilo Bodorovcom, na čele 
s Petrom Páleníkom, ktorí mali 
v kotlíku hovädzinku a k prvému 
miestu zazneli fanfáry Jednote 
dôchodcov, ktorej šéfoval Jozef 
Masarovič a vyhrali s bravčovým 
gulášom.

Pán starosta Maroš Sagan 
odovzdal každému družstvu 
krásne metrové drevené vare-

Vsobotu 18. júna sa v Cíferi uskutočnil v poradí už 15. ročník súťaže vo varení guláša. Celá akcia, ktorú zorganizovala obec 
Cífer, sa konala v areáli futbalového štadióna, kde sa zišlo 12 súťažných družstiev: MO Matice Slovenskej v Cíferi, OZ Občania 
Cífera, Cíferskí krocani, Šachový klub, Klub Dôchodcov Cífer, Cíferskí gulášnici, Tri-Vet, Takáčovci, Golden Age, ZO JDS Cífer, 
Canis Club a Bodorovci. Každé družstvo si zvolilo svojho šéfa, pod ktorého taktovkou prebiehalo celé kuchárske umenie.



Cíferské 
 noviny18 Cíferské 

 noviny19

Hudba sa nás dotýka citovo tam, kde to slova nedokážu. Týmito slo-
vami som mala česť otvoriť úžasný koncert Romantic Sax Band na 
štadióne v horúce nedeľné popoludnie dňa 19. júna. Päť nadaných 
muzikantov, ktorí tvoria toto hudobné teleso, z toho dvaja z Ma-
ďarska, odovzdali divákom zo seba maximum. Počas skoro dvojho-
dinového nezabudnuteľného koncertu lahodili ušiam poslucháčov 
krásnymi romantickými melódiami a piesňami. 
Pán Peter Peško z Hrnčiaroviec, vedúci umeleckej agentúry PEPE, 
ktorý tento koncert usporiadal, so svojím saxofónom dokonca 

prechádzal pomedzi ľudí a hral pre každého jedného hosťa priamo 
z očí do očí, čo veľmi umocňovalo užasnú atmosféru. 
Hudba je univerzálnym jazykom ľudstva a títo skvelí muzikanti ten-
to výrok krásne potvrdili.
Neuveriteľné hudobné výkony potešili nielen naše uši, ale pohladili 
i naše srdcia.Po skončení koncertu rozdali divákom svoje CD-čka. 
Kto na tomto koncerte nebol a nakúkal len spoza plota, môže ba-
novať, pretože peniaze použité na kultúru, nie sú nikdy vyhodené 
nadarmo.                                                                          Ivet Puchoňová

chy s vypaľovaným textom, ako spomienku na tento skvelý deň, 
a samozrejme víťazné družstvá si z jeho rúk prevzali aj poukážky 
na nákup a diplomy. Porota udelila aj cenu útechy, a to nováčikovi 
v tejto súťaži Tri-Vet z Cífera, ktorí varili guláš z diviaka a jeleňa pod 
varechou pána doktora Stanislava Hanzela.

Na tejto akcii sme mali možnosť vzhliadnuť i prvý novomanželský 
tanec čerstvých mladomanželov, ktorí v to isté dopoludnie uzavreli 
manželstvo na obecnom úrade v Cíferi.

Počasie nám prialo, podujatie sa vydarilo a my veríme, že o rok sa 
prihlási, do tejto chutnej súťaže, ešte o pár družstiev viac!  

Ivet Puchoňová

Spoločnosť a kultúra/História

Koncert Romantic Sax  Band

Školský rok 1945-46. 
Školský rok 1945-46 začal 5. novembra, kedy boly aj slávnostné 

služby Božie s Veni Sancte. 
Vojsko Sovietskej armády opustilo školskú budovu 15. októbra 1945. 

Čistenie učebných miestností trvalo 3 týždne. Cez tento čas boly dôkladne 
vyčistené učebné miestnosti, sborovňa a chodby a na novo-vymaľované. 

Na prvej porade nášho učiteľskeho sboru 7. novembra 1945, 
rozlúčil sa pán riaditeľ s kolegom, Štefanom Benkovským, ktorý bol 
preverený na „B“. Ďakoval mu za spoluprácu, prial šťastia a zdaru 
v ďalšej práci. 

Kolegyňa Marta Schotterová sa zriekla uč. služby. Pán riaditeľ 
prečítal list v ktorom sa lúčila s celým učiteľským sborom. Pripomína, 

Kronika rím.-kat. ľudovej školy v Cíferi (6): 
Školský rok 1945/1946

Vyučovanie sa začalo s omeškaním vzhľadom na prítomnosť vojakov v škole a počas školského roka bolo ešte trikrát mimo-
riadne prerušené – dvakrát v zime kvôli nedostatku paliva a na jar z dôvodu infekčných ochorení. Aj tieto udalosti popisuje 
Kronika rím.-kat. ľudovej školy v Cíferi v školskom roku 1945-46. Nasledujúci text je doslovným prepisom záznamov zo škol-
skej kroniky a strany kroniky nie sú číslované. 
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že na chvíle v ňom stra-
vené nezabudne a bude 
milo spomínať. 

Pretože boly zrušené 
3 triedy (pobočka I. II. 
a IV. triedy) boly prelo-
žené kolegyne Mária 
Košteková a Jarmila 
Važecká. 

Na miesto pána 
kaplána E. Bobockého 
preloženého do Brati-
slavy bol pridelený pán 
kaplán L. Ryšavý. 

Dňa 1. decembra 
1945 dostala kolegyňa 
Otília Slováková dekrét 
do Vyšnového, inšpek. 
Tornala. Jako rekonva-
lescent nemohla však 
miesto nastúpiť. Pre jej 
zdravotný stav bolo jej 
žiadosti vyhovené a pre-
ložená bola z Vyšnového 
do Dvorov n/Žitavou. 

Zo služobných dôvo-
dov bola z našej školy 
preložená. Učinkovala tu 12 rokov. Naša škola v nej stráca silu, ktorá 
patrila do kruhu najsvedomitejších učiteľov. 

Dňa 10. dec. 1945 bolo na tunajšej škole prerušené vyučovanie, pre 
nedostatok paliva. Žiactvo bolo poučené o domácom vyučovaní a bola im 
daná domáca úloha. Knihy zo školskej knižnice boly vydávané týždenne. 

Na tunajšej škole sa poriadal kurz ruského jazyka od 7. II. 1946 
– 25. IV. 1946. Záverečné skúšky jazyka ruského boly 17. mája 1946. 
Kolega Učeň z tunajšej školy skúšky skončil s vyznamenaním. 

Vyučovanie bolo znovu prerušené 26. II. 1946. Začiatok vyučova-
nia bol hlásený 12. marca 1946. 

4. mája 1946 bola kolegyňa Etela Kovačicova pridelená na Štát. 
ľud. školu do Báhoňa, kde ihneď nastúpila. Za krátky čas bola me-
novaná preložená do Ompitála. Pán riaditeľ prial preloženej mnoho 
úspechov a ďakoval za spoluprácu. 

Dňa 21. mája 1946 bola škola znovu zatvorená pre infekčné cho-
roby do 31. mája 1946.                                             Pripravil: Dušan Caja

Prvé sväté prijímanie r. 1945 alebo 1946. Popis fotografie: Kaplán L. Ryšavý, Mons. Ľ. Pavetitš, riaditeľ D. Bulla a učiteľka O. Slováková 
s prvoprijímajúcimi deťmi. Foto: Archív RKFÚ v Cíferi. 

Zš v Cíferi - školský rok 2021/2022 za nami

V podmienkach operatívneho zabezpečovania proti-covidových 
opatrení a „vylaďovania“ hygienických parametrov, sa nám podari-
lo v školskom roku naplniť vo všetkých ročníkoch výchovno-vzde-
lávacie ciele - v súlade so školským vzdelávacím plánom. V mene 
zamestnancov ZŠ sa touto cestou chcem poďakovať všetkým 
rodičom našich žiakov, ktorí sa v čase dištančného nastavenia spo-
lupodieľali na dosahovaní spomenutých cieľov. 

Ďalšiu výzvu v uplynulom školskom roku priniesol vojnový kon-
flikt susedných štátov. Spoločnými silami sa nám, napriek jazyko-
vej bariére, podarilo integrovať do nášho školského systému žiakov 
„odídených“ z Ukrajiny. Nastavili sme všetky potrebné procesy 
– od intenzívnych jazykových kurzov, koordinovaného systému 
sociálnej integrácie až po identifikáciu individuálnych potrieb jed-
notlivých žiakov a ich rodín. V konečnom dôsledku sa nám aspoň 
malou mierou podarilo prispieť k zmierneniu následkov utrpenia 
tých najzraniteľnejších.

Pri sumarizovaní školského 2021/2022 môžeme (napriek spo-
menutým špecifikám) konštatovať, že sa nám podarilo personálne 
stabilizovať a reštartovať odborný potenciál pedagógov. Jedným 
z cieľov vedenia našej ZŠ je podpora profesijného rastu pedagogic-
kých a odborných zamestnancov. Zároveň sme úspešne reformo-
vali identifikované slabé miesta výchovno-vzdelávacieho procesu 
v našej ZŠ, čo potvrdila vyhodnocujúca správa následnej hĺbkovej 

analýzy Štátnej školskej inšpekcie. Aktualizovať trendy v pedago-
gickej profesii sa snažíme i nastavenou spoluprácou s Pedagogic-
kou fakultou Trnavskej univerzity v Trnave.

Okrem uvedených úloh zvyšovania pedagogickej kvality, sme 
pozornosť zamerali i na zabezpečovanie materiálno-technického 
zázemia žiakov a zamestnancov ZŠ. Optimalizácia kvality zázemia 
je dôležitým faktorom zdravej školskej interakcie. Z tohto miesta 
sa chceme poďakovať Združeniu zástupcov rodičov pri ZŠ v Cíferi. 
I prostredníctvom ich finančnej intervencie sa nám v ZŠ podarilo 
postupne zabezpečiť materiálne pomôcky pre odborné učebne, 
servis spotrebného materiálu hygienických zásobníkov mydla 
a papierových utierok v triedach. Ďakujeme i za finančnú podporu 
v organizovaní exkurzií a výletov žiakov ZŠ, školy v prírode, „Mikulá-
ša“ v ZŠ,  osobnú aktívnu i finančnú spolu-organizáciu „Dňa detí“ na 
štadióne v Cíferi, ... . 

Dôležitou súčasťou napĺňania potenciálu kvality v našej ZŠ bolo 
aktívne vyhľadávanie a zapájanie sa do projektov, podporujúcich 
kvalitu a modernizáciu vzdelávania na základných školách SR. Po-
darilo sa nám zabezpečiť kontinuitu projektu podporného inklu-
zívneho tímu  i na školský rok 2022/2023. O dôležitosti školského 
psychológa, špeciálneho pedagóga a celého podporného tímu v ZŠ, 
nás všetkých v praxi presvedčili náročné výzvy pre psychiku žiakov 
počas pandémie Covidu i konfliktu na Ukrajine. V súlade s mini-

Ďalší školský rok je za nami a my sme radi, že pedagógovia mohli spoločne s našimi žiakmi realizovať výchovno-vzdelávací 
proces v druhom polroku školského roka priamo v priestoroch školy. Veľmi si vážime pokoj a bezpečie, ktoré nám umožňuje 
slobodne žiť, venovať sa svojmu poslaniu, žiakom.
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malizáciou následkov 
spomenutého obdo-
bia sme sa zapojili do 
všetkých 3 kôl vypísa-
ného projektu „Spolu 
múdrejší“  na základ-
ných školách. Využili 
sme i projektovú 
výzvu MŠVVaŠ SR na 
zvyšovanie kvality, do-
pĺňania a rozširovania 
odbornosti pedago-
gických a odborných 
zamestnancov našej 
ZŠ – rozvojovým pro-
jektom „Podpora DPŠ 
a RŠ“. Zapojili sme sa 
do výzvy zameranej 
na skvalitňovanie digi-
tálneho zázemia v ZŠ 

- „Digitálne technológie“ - zo zdrojov MŠVVaŠ SR budeme v nasledujú-
com roku čerpať prostriedky na zabezpečenie technického zázemia. 
Uspeli sme i vo výzve MŠVVaŠ SR na „Digitálneho koordinátora“. V uve-
denom projekte nám organizačná štruktúra projektu v kontexte re-
álnej intervencie koordinátora v praxi našej ZŠ, vyprofilovala paralelu 
s už existujúcim procesom, zabezpečeným v našej ZŠ administráto-
rom sekretariátu. Limity projektu nenapĺňali potreby našej ZŠ v praxi, 

podpora digitálneho procesu bola 
v spomenutom prípade zamera-
ná skôr pre školy v počiatočnej 
fáze digitalizácie. Z uvedeného 
dôvodu sme v projekte nepokra-
čovali. Spolupracovali sme na lo-
kálnych regionálnych projektov, 
prostredníctvom ktorých sme 
zabezpečili aktivity žiakov, zame-
rané na spoznávanie regiónu. Po 
roku opäť pokračujeme v prvých 
dvoch júlových týždňoch letným 
ŠKD táborom, ktorého sa zúčast-
ňuje cca. 5O žiakov ŠKD našej ZŠ. 
Žiaci absolvujú pod vedením vy-
chovávateliek ŠKD a animátorov 
pestrý program so zaujímavými 
výletmi, tvorivými dielňami, 
hrami a návštevami záujmových 
klubov a profesií v Cíferi.

V ZŠ si uvedomujeme 
i význam výchovy k empatii 
a zodpovednosti, formovaním 
morálnych hodnôt dieťaťa. 
Do praxe sme uviedli žiacky 
školský parlament. V kontexte 
uvedeného sme sa počas škol-
ského roka so žiakmi zapojili 
do rôznych aktivít. Dôchodcov 
v Domove staroby v Cíferi sme 
potešili aktivitou „ Koľko lásky 
sa zmestí do krabice od topá-
nok“. Darovanou zbierkou pre 
záchytný domov pre ľudí bez 
domova v Jaslovských Bohuni-
ciach sme troškou prispeli ku 
krajšiemu dňu opustených ľudí. 
Ako správni lokálni patrioti sme 
zorganizovali dve celoškolské 
brigády žiakov v areáli parku 

pri kaštieli 
v Cíferi, Zapo-
jili sme sa do 
environmen-
tálneho pro-
jektu zberu 
starých mo-
bilov, zberu 
papiera a en-
vironmentál-
nej aktivity 
„Niečo visí 
vo vzduchu“. 
Spomenutá 
aktivita je 
zameraná na 

monitorovanie kvality ovzdušia v našej obci. Aktuálne v ZŠ pre-
bieha interný projekt zameraný na ďalšie zefektívnenie separácie 
odpadu.

Záverom sa v mene celého vedenia ZŠ chcem poďakovať všetkým 
žiakom, zamestnancom ZŠ, pedagogickým, odborným,  nepedago-
gickým zamestnancom ZŠ a rodičom žiakov školy.  Ďakujeme i zria-
ďovateľovi základnej školy v Cíferi – obci Cífer. Veľmi si vážime 
podporu zriaďovateľa a obecného zastupiteľstva, ktorí deklarujú 
svojím prístupom – v rámci regionálnej politiky – že žiaci a škol-
stvo, ktorého sú žiaci neoddeliteľnou súčasťou, nepatria na okraj 
záujmu spoločnosti.                                                 PaedDr. Pavol Sagan

riaditeľ ZŠ v Cíferi  
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Exkurzie, výlety, turistika, či vítanie školského roka 
v materskej škole

V našej škôlke sme v posledných mesiacoch zažili nemálo rôzno-
rodých akcií od kultúrnych podujatí  až po všakovaké zábavné či 
športové podujatia. Do našej MŠ prišlo divadielko Agapé, ktoré nás 
potešilo obľúbeným divadelným predstavením Dúhový autobus. 
Navštívili sme miestnu knižnicu v Cíferi, za čo sa chceme osobitne 
poďakovať pani Puchoňovej za jej ochotu pri organizácii a pomoc 
pri našom stretnutí s knižkami. Jarné fotenie v škôlke dopadlo na 
výbornú, pán fotograf nám vytvoril aj triedne koncoročné foto-
grafie. 

V máji sme nezaháľali a privítali ďalšie divadielko s predstavením 
Posledný dinosaurus, mali sme zápis detičiek do škôlky a detičky si 

tiež podľa slovenských tradícií postavili vlastný farebný máj. Naši 
športovci z triedy Sovičiek si boli v Kaplnej vyskúšať trampolínky 
a veľmi si tréning užili. Vo farskej záhrade deti vystúpili so svojim 
programom ku Dňu rodiny a zároveň každá z tried vystúpila vo svo-
jej triede pred svojimi mamičkami k ich veľkému sviatku. 

Tak ako sa zaujímame o kultúru a šport, máme u nás veľmi radi 
prírodu. Naši škôlkari si vypestovali motýľov, navštívili náučný 
chodník v Jablonci, pán včelár im prišiel predstaviť svoju prácu 
a v prírode - vo farskej záhrade si tiež zorganizovali piknik. Tradičný 
týždeň detskej radosti organizovaný ku Dňu detí si deti užili pri 
športovej olympiáde či návšteve policajtov, zábavno-hudobného 
programu Funny a kamaráti no nechýbala ani obľúbená diskotéka 
či skákací hrad. 

Koniec školského roka sme oslávili koncoročnými výletmi a, 
samozrejme, sme sa nezabudli ani rozlúčiť s našimi predškolákmi 
pasovanými za veľkých školákov. Teraz sa už všetci tešíme na leto 
a prázdniny aby sme sa v septembri znova stretli na našom škol-
skom dvore plní síl a nových zážitkov!  

Bc. Veronika Balážiová

Úspechy našej ZUŠ po náročnom období
Aj keď sme sa ešte v roku 2021 potýkali s organizačnými obme-

dzeniami, rok 2022 sme začali aktívnejšie. Žiaci literárno-dramatic-
kého odboru boli tento rok veľmi šikovní. Pod vedením pána učiteľa 
Mgr. art. Martina Križana, ArtD. vyhrali s inscenáciou Cirkus Covid 
najprv prvé miesto a to v súťaži Divadlo očami detí, ktorá sa konala 
v Divadle Jána Palárika v Trnave. Neskôr uspeli  v krajskom kole, 
kde získali takisto prvé miesto a napokon na celoštátnej súťaži 
a prehliadke detskej dramatickej tvorivosti s názvom Zlatá priadka 
sa umiestnili v striebornom pásme. S touto úspešnou inscenáciou 

sa neskôr predviedli verejnosti v Kultúrnom dome v Cíferi, na Zá-
kladnej škole v Hrnčiarovciach, hrali aj pre Základnú školu v Cíferi 
a dokonca aj na Radničnom námestí v Pezinku.

Rovnako úspešnými boli tento školský rok i žiaci Audiovizuálneho 
odboru, ktorí svoj talent predviedli pod vedením pani učiteľky Mgr. 
Jany Plevovej, hneď v dvoch súťažiach. Jednou bola fotografická 
súťaž s názvom Trnavský objektív, kde uspeli žiaci: Nina Hrčková, 
Filip Flek, Laura Pestún, Victoria Fornicola Ohrablo a Martin Barczay 
hneď v troch kategóriách: farebná fotografia, čiernobiela foto-
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grafia a cyklus fotografií. Neskôr uspeli žiačky Victoria Fornicola 
Ohrablo a Laura Pestún aj v krajskom kole súťaže AMFO 2022. Dr-
žíme našim žiakom palce aj na celoslovenskom kole súťaže. Druhou 
súťažou, do ktorej sa žiaci AVO zapájajú každý rok je súťaž CINEA-
MA, ktorá bola pre nás tento rok rovnako úspešná. Žiaci sa pred-
viedli  hneď dvomi úspešnými dielami, pričom s filmom s názvom 
nePRIATELIA uspeli v kategórii experiment a videoklip za ktorý zís-
kali diplom a cenu žiaci Nina Hrčková, Martin Barczay a Tomáš Cák. 
Druhým úspešným filmom bola papierová animácia s názvom DO-
MOV, za ktorú žiaci Victoria Fornicola Ohrablo, Laura Pestún, Nikolas 
Hrdlička a Martin Horník získali čestné uznanie.  Obe diela postúpili 
do celoslovenského kola súťaže a už teraz sme zvedaví, ako a či sa 
nám podarí znova uspieť.

Keďže sa nám druhý polrok rozbehol v úspešnom a pozitívnom du-
chu, rozhodli sme sa pokračovať aj v našich tradíciách a po dvojročnej 
pauze sme si mohli konečne vychutnať Záverečný koncert našej ZUŠ. 
Veríme, že rovnako úspešne budeme pokračovať aj v novom školskom 
roku 2022/2023. Ďakujeme vám za dôveru.              Mgr. Jana Plevová

Sú v živote človeka miesta, ktoré má rád, obľúbil si ich, vracia sa 
k ním a cíti sa na týchto miestach dobre. Pre niektorých to môže 
byť rodičovský dom, kde prežil svoje detstvo. Pozná tam každý 
kút, a to je mu príjemnou spomienkou na radostné chvíle ranných 
rokov života. Pre iných to môžu byť lokality, kde radi zájdu počas 
víkendu, aby si v zátiší od okolitého ruchu trochu oddýchli, nabrali 
nových síl, elánu a pokochali sa krásou prírody, ktorá ich obklopuje. 
Aby tam prežili nejeden pekný večer so svojimi blízkymi a priateľmi 
a v družnej debate sa vzájomne obohatili novým poznaním. Pre 
ďalších sú to miesta, ktoré objavili pri svojich výletoch alebo dovo-
lenkách. Nesmierne sa im tam páčilo, boli nadchnutí krásou a veľko-
leposťou okolia, prírodných útvarov a nádhery prírody, ktorú tam 
videli. Len ťažko sa lúčili s týmto okolím, keď nadišiel deň ich od-
chodu. No už teraz sa tešia, ako  opäť počas prázdnin či dovoleniek 
budú môcť zas navštíviť svoje obľúbené miesta. Jedným slovom 
- mnohí z nás môžeme mať k svojmu srdcu pripútané miesta, na 
ktorých sa vždy dobre cítime. 

Avšak pre naše povinnosti naša prítomnosť na týchto miestach, 
hoci ich máme radi, nie je až taká častá. V tomto období zaplavujú 
naše noviny, časopisy a média ponuky na letné dovolenky. Ponuka 
je pestrá od tuzemských miest až po exotické pobyty. To je však 
ponuka, ktorú si môžeme dovoliť raz-dvakrát za rok. My by sme, ale 
nechceli prežívať príjemné chvíle len takto zriedkavo. Vďačne by 

sme prijali, keby takýchto pek-
ných momentov bolo omnoho 
viac a najlepšie každý deň. Túto 
ponuku máme v rukách, ale my 
sami. Príroda a okolie, ktoré nás 
obklopujú, nás môžu nadchnúť, 
dodať nám dobrej nálady. Keby 
sme tam, ale boli dlhý čas sami, 
asi by sme sa dobre necítili. Krá-
su a pôvab týchto miest nám 
veľakrát sprostredkovali ľudia, 
ktorí boli s nami, ktorých sme 
tam stretli, na ktorých v obľube 
spomíname. 

Miesta, kde momentálne žijeme sú nám azda všedné, pretože 
tam prežívame podstatnú časť nášho života. Buďme ale my sami 
„miestami a prostredím“, kde sa iní cítia dobre, kam radi zájdu, pre-
tože sú si vedomí, že sa pri nás obohatia, nájdu novú vzpruhu do 
ďalších dní. Aj my sa potom budeme dobre cítiť. A pri takejto poho-
de budú medzi naše obľúbené miesta zaiste patriť aj naše domovy, 
v ktorých prežívame každý deň. 

Prajem Vám, aby  ste sa obohatili v duchu týchto slov kdekoľvek 
budete.  Pekné  dovolenkové leto priatelia!               Mons. Ján Bučík  

Naše obľúbené miesta

Blahoželanie k narodeninám 
Kňaz Boží správca, rozdávateľ  jeho bohatstva

V nedeľu dňa 3.7.2022 pri slávení  svätej omše, oslávil 
náš duchovný otec Mons. Ján Bučík svoje 61. narodeniny. 

Drahý náš duchovný otec, pri tejto príležitosti Vám 
chceme zaželať veľa Božích milostí a popriať Vám do 
ďalších rokov všetko najlepšie. Na Vašej duchovnej ceste 
Vám vyprosujeme pevné zdravie, veľa síl, lásky a radosti, 
spokojnosti a trpezlivosti, ktorú vo svojom ťažkom, ale 
Bohu milom povolaní potrebujete.

Veď na čo by sme mali dom zo zlata, keby nám nikto 
dvere neotvoril? Kňaz má kľúč od nebeských pokladov. 
On otvára dvere. Je správcom Boha a rozdávateľom  jeho 
bohatstva. Nie je tu pre seba, ale pre nás.

Vaši farníci z Cífera
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Aby prvé sväté prijímanie nebolo len prvé, 
ale aj druhé, tretie ....

Slávnosť  prvého svätého prijímania v našej farnosti Cífer pripa-
dla tento rok na druhú  júnovú sobotu 11.6.2022. Slávnosť začala 
o 10. hodine a bola pre našich 36 tretiakov výnimočná. Príprava na 
tento veľký deň začala od septembra hneď na začiatku školského 
roka a pozostávala zo školskej a farskej katechézy, ktorú viedol 
duchovný otec farnosti Mons. Ján Bučík. Okrem vyučovania na 
hodinách náboženstva sa deti stretávali aj na spoločnom nácviku 
spevu a na nedeľnej sv. omši. Detská svätá omša, ktorá bývala raz 
do mesiaca, završovala ich formáciu, a aktívne sa na nej zapájali aj 
svojim pekným spevom.  Zaspievali nám vždy novú pieseň, ktorú sa 
práve naučili. Spev s deťmi pravidelne nacvičovali manželia Sagano-
ví a naši mladí animátori. Rovnošaty a celý plynulý priebeh slávnos-
ti zabezpečovala p. Katka Jankovičová. Slávnosť po dvoch rokoch 
nebola už nijako narušená pandémiou Covid 19. Celá slávnosť pre-
behla slávnostne a dôstojne, všetky deti sa aktívne zapájali do slá-
venia liturgie spevom, čítaniami, spoločnými modlitbami, nesením 
obetných darov a v závere poďakovaním krstným rodičom, rodi-
čom a duchovnému otcovi. Celkom na záver sa duchovnému otcovi 
Mons. Jánovi Bučíkovi poďakovali aj rodičia prvoprijímajúcich detí, 
za jeho obetavosť, námahu a starostlivosť. 

Prvé sväté prijímanie je hlavne deň, kedy sa deti stali trochu do-
spelými, nakoľko svätá Eucharistia završuje uvádzanie do kresťan-

ského života. Prostredníctvom Eucharistie mali tak deti - tretiaci 
s celým spoločenstvom plnú účasť na samotnej Pánovej obete.           
Vo svojej homílii im to pripomenul aj duchovný otec Mons. Ján 
Bučík, aby na to nezabúdali a pristupovali k svätému prijímaniu čo 
najčastejšie. Spomenul tiež príbeh pápeža Pia X., označovaného 
aj za pápeža Eucharistie, ktorý dňa 8.8.1910 znížil vek detí, ktoré 
môžu pristúpiť k Eucharistii, zo štrnásť rokov na sedem, kedy sú 
schopné samostatne myslieť, používať rozum a odlíšiť obyčajný 
chlieb od eucharistického.

Z jeho detstva je totiž známa príhoda, keď ako malý chlapec 
Giuseppe Sarto sám chcel prijať Kristovo telo, ale nemohol, lebo 
ešte nedovŕšil predpísaný vek 14 rokov. Keď prosil biskupa, aby mu 
to predsa len dovolil, biskup mu povedal: „Keď raz budeš pápežom, 
môžeš to zmeniť.“ Stalo sa…

Prijímanie nebeského Chleba udržuje vo všetkých nás účasť na 
Božom živote, ktorú sme dostali pri krste, podľa Kristových slov: 
„Kto je moje telo a pije moju krv, ostáva vo mene a ja v ňom, má 
večný život a ja ho vzkriesim v posledný deň.“ (Jn 6,57,55)

 Farský úrad touto cestou ďakuje všetkým, ktorí sa akoukoľvek 
formou podieľali na príprave a dôstojnom priebehu slávnosti.   

Text:   Mgr. Erika Ležovičová

Slávnosť Najsvätejšieho Kristovho Tela a Krvi 
- Božie Telo (Corpus Christi)

Ježiš povedal zástupom: „Ja som živý chlieb, ktorý zostúpil z neba. Kto bude jesť z tohoto chleba, bude žiť naveky. 

A chlieb, ktorý ja dám, je moje telo za život sveta.“ Jn 6, 51

Sviatok Najsvätejšieho Tela a Krvi ľudovo nazývaný aj Božie Te-
lo (lat. Corpus Christi), je oslavou daru Eucharistie a úcty k Spasite-
ľovi skutočne prítomnému pod spôsobom chleba a vína vo Sviatos-
ti oltárnej. Oslavuje sa vždy v druhý štvrtok po slávnosti Zoslania 
Ducha Svätého. 

Treba zdôrazniť, že viera v skutočnú prítomnosť Krista v Ol-

tárnej sviatosti bola v 11. a 12. storočí napádaná rozličnými 
heretickými výhradami. Preto na vyvrátenie týchto bludov 
bol zvolaný všeobecný štvrtý lateránsky koncil, ktorý v r. 
1215 opätovne potvrdil a slávnostne vyhlásil, že Kristus je 
skutočne prítomný v chlebe a víne, ktoré sa premieňajú na 
jeho Telo a Krv, keď kňaz nad nimi vysloví slová premenenia. 
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Sviatok „Božieho Tela“ zaviedol pápež Urban IV. v roku 1264. Veľký 
vplyv na vznik sviatku mal aj eucharistický zázrak v Bolsene (Ta-
liansko - Orvietský korporál), ktorý sa stal v lete 1264, keď z hostie 
premenenej pri sv. omši tiekla krv a prenikla celý korporál, čoho 
svedkom bol sám pápež.  K histórii sviatku Najsvätejšieho Kristov-
ho Tela a Krvi treba ešte dodať, že pôvodne od roku 1264 to bol 
sviatok Božieho Tela. V roku 1849 pápež Pius IX. ustanovil aj sviatok 
Predrahej krvi, ktorý sa slávil 1. júla až do reformy rímskeho kalen-
dára Druhým vatikánskym koncilom, ktorý spojil sviatok Božieho 
Tela so sviatkom– Predrahej krvi do jedného sviatku, lebo ide o tú 
istú Eucharistiu a to isté Kristovo telo, aj keď prítomné pod dvoma 
spôsobmi.

Túto slávnosť oddávna sprevádza tradícia procesií ulicami miest 
a obcí. Tajomstvo Ježišovho tela a krvi, na ktoré sa pri každej omši 
premieňa chlieb a víno, veriaci v procesii na čele s kňazom symbo-
licky oznamujú svetu nosením monštrancie s kúskom premenené-
ho chleba ulicami dedín a miest. Postupne sa zastavujú pri štyroch 
oltároch, symbolizujúcich štyri svetové strany. Sprievod tak nazna-
čuje Božiu ochotu a ústretovosť aj voči tým, čo ho nepoznajú.

Vo štvrtok 16.6.2022 sa aj v našej farnosti slávila slávnosť Najsvä-
tejšieho Kristovho Tela a Krvi. Slávenie sviatku nebolo však tento 
rok kvôli pandémii Covid 19 nijako narušené ani obmedzené, ako to 
bolo už po dva roky v roku 2020 a 2021. Konala sa teda aj tradičná 
procesia ulicami obce. Mons. Ján Bučík vo svojej homílii zdôraznil, 
že Eucharistia je prameň a vrchol celého kresťanského života. Nej-
de len o akúsi spomienku na poslednú večeru, ale o nekrvavú obetu 
a skutočne prítomného Krista v Eucharistii. Svätú omšu na organe 
sprevádzal Tomáš Bukovič so svojím dvanásť členným spevokolom. 
Na záver svätej omše prechádzala eucharistická procesia s mon-
štranciou ulicami Cífera so štyrmi oltárikmi. Deti na znak úcty a lá-
sky k Bohu rozsýpali na cestu lupene kvetov a o hudobný sprievod 
ulicami sa postarala dychová hudba p. Štefana Granca st. Procesia 
bola zakončená vo farskom kostole sv. Michala Archanjela. Nasledo-
valo eucharistické požehnanie a slávnostné Te Deum.  Taktiež bol 
zachovaný krásny zvyk v našej farnosti  - nosiť kroj počas slávnost-
ných príležitostí. Ďakujeme všetkým za dôstojný chod slávnosti 
a oživenie národnej a miestnej tradície.   

Text a foto:  Mgr. Erika Ležovičová

Farská  túra na vrch Zobor
Sobota 30.4.2022, víkend 
- ideálny čas trochu si od-
dýchnuť a načerpať nové 
sily do ďalšieho pracovného 

O 8 hod. ráno vyrazil s pred 
kostola sv. Michala Archanjela 
autobus s 33 farníkmi a našim 
p.farárom, ktorý nás zaviezol 
až na parkovisko pred špeciali-
zovanú nemocnicu sv. Svorada 
v Nitre, mimochodom najvhod-
nejšie miesto začiatku výstu-
pu. Odtiaľ sme pokračovali po 
modrej turistickej značke asi 10 
minút ku Svoradovmu prameňu 
(310 m n.m.), kde podľa historic-
kých prameňov začiatkom 11. 
storočia žil a  pôsobil pustov-
ník Svorad. Žil a pracoval veľmi 
prísnym asketickým životom. 
Ďalej sme pokračovali po modrej 
značke až k hlavnému vyhliadko-
vému bodu vysielaču Pyramída, 
odkiaľ je krásny panoramatický 
výhľad na mesto Nitra a celé 
okolie. Nachádza sa tu vysielač, 
ktorý bol vybudovaný v roku 
1993 s výškou 64 metrov. Vedľa 

(pokračovanie na str. 26)



Cíferské 
 noviny26 Cíferské 

 noviny27Farnosť

neho stojí zvyšok Miléniového pamätníka odhaleného v roku 1896 
pri príležitosti tisíceho výročia založenia Uhorska. Tu sme si krátko 
odpočinuli, posedeli na lavičkách a zahnali hlad a smäd. Odtiaľ sme 
už pokračovali po červenej značke na vrch Zobor, ktorý sa nachá-
dza  priamo nad Pyramídou a dorazili sme naň o 10,30 hodine.  Po 
spoločnej fotke sme pokračovali po zelenej značke k ikonickému 
kostolíku sv. Michala Archanjela v Dražovciach. Kostol je románsky, 
pochádza z 11. storočia (predpokladá sa však starší základ) a patrí 

medzi najstaršie sakrálne stavby na Slovensku. Po krátkom odpo-
činku a fotení sme od kostola zišli do dediny Dražovce, kde nás už 
čakal autobus. Celkovo sme prešli cca 9 km za 4 hodiny a prekonali 
sme cca 330 výškových metrov. Trasa bola pomerne nenáročná, ale 
o to krajšia na výhľady. Najmladším účastníkom túry bol dvojroč-
ný Janko Gašpárek. Domov sme sa vrátili približne o 14,30 hodine 
a neľutujeme, lebo trasa na nitriansky vrch Zobor ponúka veľa krás 
prírody.                                                            Text: Mgr. Erika Ležovičová

Víťazstvo v celoslovenskom kole biblickej olympiády 
je aj cíferské!

Biblická olympiáda má medzi deťmi, navštevujúcimi hodiny nábo-
ženstva, dlhoročný cveng. Aj tohto roku sa 54 účastníkov stretlo  
17. – 19. mája v Košiciach, aby otestovali svoje znalosti  z knihy 
Tobiáš, Jozue, Skutkov apoštolov. Prihliadalo sa aj na stvárnenie 
a dramatizáciu biblickej scénky. Je preto potešením, že prvenstvo 

v tejto olympiáde v kategórii stredných škôl získalo družstvo Gym-
názia A. Merici, v ktorom bola aj Cíferčanka Juliana Krivosudská! 
Gratulujeme!  

Z podkladov TK KBS informovala M. Kohutiarová

Páter Jedlička a jeho obdivuhodný život 
plný vytrvalosti

Terézia Jedličková: Rehoľa redemptoristov si vybrala môj-
ho brata

Hoci si len málokto z Cíferanov dneška pamätá pátra Jedličku, 
rodáka z Cífera, jeho obdivuhodný život plný vytrvalosti, odvahy 
a prijímania výziev stojí za to poznať. O jeho ceste do rehole redep-
toristov, pôsobení v pastorácii či o pastorácii mladých na bicykloch 
a túrach v horách hovorila s nami jeho sestra, Terézia Jedličková 
(87):

Páter Jedlička bol v prvom rade Váš brat. Aké máte na 
neho spomienky z detstva?

Spomienky, aspoň u mňa, ostávajú väčšinou len tie, ktoré sa 
nejakým spôsobom vymykajú z bežného života. Z tých si najmä 
pamätám, ako sme v roku 1944 nielen deti s bázňou pozerali na ob-
lohu a počúvali zvláštny zvuk amerických lietadiel, ktoré nad nami 
prelietavali vo veľkých rojoch a vo veľkej výške na východ. Potom 
to bol prechod frontu v apríli 1945 a následný  niekoľkomesačný 
pobyt ruských vojakov v dedine. Raz ma Vlado prizval na jednu z je-

ho výskumných akcií – šli sme si pozrieť „letisko“ poblíž železničnej 
stanice, kde pristávali na statkárovej ďateline malé dvojplošníky 

(pokračovanie na str. 27)
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– „komáre“. Strážiaci vojak Vladovi dokonca dovolil chytiť sa krídla 
a trochu ním pohnúť. Raz zasa využil znalosť skromnej zásoby 
ruských slov, ktoré nás v predstihu naučil otec. Na pozemku pri 
ceste sme mali čerešňový sad, v ktorom si okolo jazdiaci vojaci radi 
naoberali zrelých čerešní. Raz sa tam zastavil osamelý mladý voja-
čik. Keď s oberaním skončil, Vlado k nemu prišiel a oslovil ho: „Ivan, 
davaj dengi!“ A on mu skutočne aj zaplatil. Takže bol praktický už 
od mladi. 

Spomínate si, kedy a ako pocítil povolanie do kňazstva?
Brat spomínal, že už v treťom – štvrtom ročníku ľudovej školy 

jasne pociťoval, že ho Pán volá k rehoľnému životu. Pohnútkou boli 
najmä správy o pôsobení misionárov – bielych otcov – v Afrike,  
ktorí sa venovali najchudobnejším a opusteným ľuďom, predo-
všetkým deťom. Vonkajšou pohnútkou bol príklad staršieho brata, 
ktorý sa na  podnet sestier uršulínok – učiteliek na meštianke 
v Cíferi – dostal do Stanislavova k jezuitom v Trnave a neskôr 
v Piešťanoch. I keď sa nestal kňazom, prehĺbil jeho túžbu stať sa re-
hoľníkom a čo treba zdôrazniť, frátrom. Usilovať sa o dosiahnutie 
kňazstva najmä pre jeho slabšiu pamäť nepovažoval za reálne.

Prečo si vybral práve rehoľu redeptoristov?
Rehoľu redemptoristov si nevybral on, ale ona si vybrala jeho. 
Rodičia sa v júli 1944 zúčastnili púte do Kremnice a na Staré Hory, 
organizovanej trnavskou farnosťou. Bol to pre nich silný duchov-
ný zážitok. V tom čase na Starých Horách pôsobili redemptoristi, 
s ktorými sa otec poznal už z Bratislavy. Ponúkol sa im, že by ako 
záhradník v rámci svojich skromných finančných možností zve-
ľadil priestor okolo Studničky. Tak sa aj stalo a na brigádu vzal aj 
dvanásťročného Vlada. Asi dvojtýžňový pobyt silným pôsobením 
Panny Márie Starohorskej mal rozhodujúci vplyv na jeho rehoľné 
povolanie. Na otázku jedného z pátrov, či by nechcel vstúpiť do ich  
juvenátu, bez dlhého uvažovania súhlasil. Hneď s ním urobil prijí-
mací pohovor do 1. triedy gymnázia a na druhý deň mu oznámil, 
že je prijatý. Priznal, že jeho odpovede na otázky, ktoré dostal, 
boli skromné. 

Jeho cesta sa však po ukončení gymnázia stočila zvláštne 
niekam inam...

Po likvidácii juvenátu v Rožňave pokračoval v štúdiu v 5. až 8. 
triede gymnázia v Trnave. Po maturite a po porade s dostupnými 
redemptoristickými kňazmi nastúpil na Vysokú školu pedagogickú 
v Bratislave s tým, že pedagogické vzdelanie je najbližšie štúdiu fi-
lozofie a teológie. Na Teologickú fakultu nemal v tom čase šancu sa 
dostať.  V tejto situácii sa musel vyrovnať s problémom, že nebude 
rehoľným bratom, ale kňazom. Nakoniec to ponechal na Pána.

Začal učiť, no Lučenec však nebol jeho jedinou učiteľskou 
zastávkou...

 Zo školy v Lučenci musel aj z dvoma kolegami odísť pre nábožen-
stvo. Ale Pán sa postaral. Povereníctvo školstva hľadalo učiteľov 
na gymnáziá slovenských menšín v zahraničí a tak sa dostal na 
Slovenské lýceum v Jablonke oravskej v Poľsku. Tam im po troch 
rokoch taktiež pre náboženské otázky nepredĺžili zmluvu. Pokračo-

val jeden rok v Pedagogickom inštitúte v Martine a nakoniec šesť 
rokov učil na Pedagogickej fakulte v Banskej Bystrici. 

Váš brat už ako kňaz rád praktizoval evanjelizáciu mladých na 
bicykli a túrami po horách. Chodili ste aj Vy s ním?

Cyklistických túr som sa nezúčastňovala, na to boli šikovnej-
šie naše dve najmladšie sestry. Ja som uprednostňovala pobyty 
v horách s pešími túrami. Niekoľko z nich nám počas prázdnin zor-
ganizoval Vlado a na niektorých , nami zabezpečených, sa k nám 
pripojil na 2 – 3 dni. Jednu túru spomeniem, bola pre nás trochu vý-
nimočná. Putovali sme niekde od Čertovice na Ďumbier a Chopok. 
Tesne pod vrcholom Ďumbiera našiel Vlado – už ako kňaz – vhodné 
miesto, kryté od hlavného chodníka a tam odslúžil sv. omšu. Zau-
jímavé bolo, že pred premenením sa pri úplnom bezvetrí strhol 
silný vietor, takže sme museli na oltári – skale pridržiavať liturgické 
predmety, aby ich neodmietlo do doliny. Po premenení vietor úplne 
ustal. Vlado konštatoval: „Diablovi sa to nepáčilo.“ Menšie cyklotúry 
začal organizovať už ako študent vysokej školy po Slovensku a na 
Morave, potom v Jablonke so slovenskými žiakmi po Poľsku – raz 
Mazurské jazerá, druhý raz až k Baltiku (naspäť išli vlakom). V obno-
venej verzii sa po rokoch uskutočnili tri väčšie cyklotúry. Prvá bola 
po stopách sv. Cyrila a Metoda po Slovensku a na Morave, druhá po 
stopách kresťanstva v Čechách, tú podnikli spoločne s moravskými 
a českými mladými najmä z Liberca. Tretia bola počtom najväčšia, 
jednotlivé skupinky začínali na Slovensku aj v Čechách a na vyvr-
cholenie sa stretli na Morave. Keďže pri jednom cyklotrampe mali 
potýčku s ŠTB a aj samotné presuny boli natoľko unavujúce, že 
ostávalo málo času na duchovný program, rozhodol sa upustiť od 
tejto formy a prejsť na putovanie po horách.

Pastoráciu nezažil len jednoduchú, hlavne na pohraničí 
Čiech...

Bolo to náročné, ľudia tu boli zatrpknutí, nevytvorili si po nútenej 
kolektivizácii dobré vzťahy. Kostolov bolo veľa a boli neudržiavané, 
v dedinách do nich prišlo 4-6 ľudí, v meste 35-60. Vyučovanie nábo-
ženstva nefungovalo pre nezáujem, okrem jednej dediny Heřma-
nice, kde za to mohla neveriaca súdružka učiteľka, keď všetkým 
deťom rozdala prihlášky na náboženstvo a väčšina sa vrátila podpí-
saná. V Jablonnom musel zvládať päť filiálok, prvý rok len na bicykli 
Favorit, ktorý mu darovali na vysviacku mladí z cyklotúr, druhý rok 
si kúpil Trabanta. Zažil farnosť, kde počas Vianoc či veľkonočného 
„ALELUJA“ po meste premávali ruské tanky, transportéry a vo 
vzduchu stíhačky z ruskej základne. Aj neskôr bol v pastorácii na 
pohraničí, až nakoniec po mnohých okolnostiach spravoval sám 24 
kostolov, 3 kaplnky a 14 farských budov, ktoré do odsunu Nemcov 
patrili do 14 samostatných farností. Našťastie, boli tam aj živé rodi-
ny, ktoré tvorili jadro farnosti. 

Páter Jedlička bol Cíferčan, hoci vaši rodičia nepochádzali 
odtiaľto, boli z Moravy. Aký mal vzťah k Cíferu?

Naplno v Cíferi prežil detstvo do dvanástich rokov, neskôr šty-
ri roky počas posledných tried gymnázia v Trnave. Ďalšie roky 
– štúdium na vysokej škole, učiteľské zastávky – ho od rodnej 

(pokračovanie na str. 28)
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obce vzdialili. Najviac bola asi v povedomí športovej verejnosti ako 
hádzanár, keď v roku 1954 v našom kraji začala oficiálna súťaž. 
Hlbší vzťah mal k obyvateľom našej ulice – kopaniciam, kde sme 
boli napriek vzdialeným domom všetci „susedia“. Totalita spôsobila, 
že keď zomrel náš otec, cirkevný tajomník mu nedovolil ani kon-
celebrovať pri pohrebnej sv. omši. Počas krátkych dovoleniek po 
revolúcii sa izolácia prerušila, keď so súhlasom predstaveného slú-
žieval omše u nás doma. Vzhľadom na situáciu v jeho farnostiach 
ťažko získaval náhradu za seba – v Cíferi sa zúčastnil len na jedinej 
slávnosti a to na primíciách P. Marka Vadrnu, ktoré boli v sobotu. Po 
nich cestoval vlakom v noci do Červenky, aby bol ráno k dispozícii 
svojim veriacim.

Ako vidíte svojho brata ako kňaza teraz?
Myslím, že ten odstup musí byť o niečo dlhší. Nakoniec, každé 

hodnotenie najbližšími príbuznými býva subjektívne. Pevne verím, 
že Pán mu celý život s láskou zhodnotil a štedro odmenil. Snáď by 

som spomenula dve jeho vlastnosti. Bol vnímavý k potrebám ľudí 
– ukázal to napr. v prípade známeho, ktorému zohnal pomoc, i keď 
vedel, že do finančných problémov sa dostal najmä vlastnou vinou. 
Komentoval to výrokom „nalomenú trstinu nedolomíš...“ Jeho citli-
vá vnímavosť sa prejavila aj iným spôsobom a to v posledných chví-
ľach života jeho veľkého priaznivca P. Jána Janoka st. Jeho synovec 
v strýkovom životopise uvádza: „Pred polnocou z 5. na 6. februára 
počul Vlado hlas svojho dobrodincu, ktorý ho žiadal, aby sa za neho 
pomodlil. Vstal a pomodlil sa ruženec. Potom si ľahol a spokojne za-
spal.“ Na druhý deň dostal správu, že P. Janok st. zomrel. Podľa P. J. 
Janoka ml. Vlado viackrát vnímal takéto prosby umierajúcich. Mne 
povedal iba o tomto, zrejme preto, že sme sa viacerí z rodiny s ním 
poznali. Druhou jeho vlastnosťou bola vytrvalosť. Potvrdil to aj 
tým, že sa zo štyridsiatich juvenistov v Podolínci a Rožňave jediný 
– samozrejme s Božou pomocou – stal kňazom a kongregácii ostal 
verný až do konca.                        Za rozhovor ďakuje: Mária Kohutiarová

30. 6. 1912 Malacky – 18. 4. 1990 Cífer, poch. Malacky

Páterko, ako ho Cíferania volali sa narodil 30. júna 1912 v Malac-
kách v rodine Jozefa Zámečníka a jeho manželky Terézie, rod. Ma-
lej. Mal štyroch súrodencov. Ľudovú školu vychodil v rodnom meste 
a pokračoval v štúdiu na Gymnáziu v Bratislave. Tu bol spolužiakom 
Gustáva Husáka, neskoršieho prezidenta Československa a často 
spomínal aj svoju spolužiačku opernú speváčku Margitu Česányo-
vú. Ako študent gymnázia sa rozhodol pre rehoľný život. Prihlásil 
sa do Rehole menších bratov – františkánov. Prijal ho vtedajší pro-
vinciálny predstavený páter Mansvét Olšovský. Ten mu aj oznámil 
rehoľné meno fráter Quido. Obliečku mal ako 17-ročný v roku 1929 
v Bratislave pri svätej omši vo Františkánskom kostole. 

Noviciát začal v kláštore v Trnave. Jeho spolubrat páter Dionýz 
Tomašovič spomínal, že keď prišiel fráter Quido do noviciátu, prišiel 
spolu so svojim rodákom Teodorikom Zúbekom. Ten bol na rozdiel 
od Quida malého vzrastu, tak fráter na vrátnici chcel pustiť do 
kláštora iba Quida, mysliac si, 
že Teodorik ešte nemôže mať 
dostatočný vek. Nakoniec sa 
situácia vysvetlila a za kláš-
tornú bránu ich pustili oboch. 
Ubytovanie novica tvorila malá 
izbička s prostým nábytkom. 
V izbe sa samozrejme nekúrilo. 
Zložením jednoduchých rehoľ-
ných sľubov na jeden rok ukon-
čil noviciát 26. augusta 1930. 

Počas noviciátu podľa Konšti-
túcie provincie mal prerušené 
štúdium na gymnáziu. V štúdiu 
pokračoval na Prvom štátnom 
gymnáziu T. G. Masaryka. Matu-
roval 4. júna 1934. Po maturite 
sa spolu so svojimi spolubratmi 
pripravoval duchovnými cvi-
čeniami na zloženie večných 
sľubov, ktoré zložil do rúk pátra 
provinciála Bruna Boehma 7. 
júla 1934 v Malackách. 

Teológiu študoval prvý rok vo františkánskom učilišti v Bratislave. 
V študijnom roku 1935-1936 boli študenti presťahovaní do Žiliny. Na 
konci školského roka páter provinciál rozhodol, že františkáni budú 
v štúdiu teológie pokračovať v cudzine, v Rakúsku alebo v Belgicku. 
Páter Quido dokončil štúdium teológie v belgickom Bruseli. 

Za kňaza ho vysvätil trnavský biskup Pavol Jantausch 29. júna 
1937 v Dóme svätého Martina v Bratislave. Pred vysviackou sa 
prihovoril k čakateľom takto: „Bratia, čaká vás veľká služba. Sám 

Kristus ako najvyšší Veľkňaz 
si vás vyvolil. Buďte mu vďační za toto privilégium! Buďte v jeho 
kňazkej službe i v službe ľudu. Ostaňte mu verní!“ Primície mal 
v rodných Malackách 4. júla 1937. 

Po vysviacke pôsobil v rokoch 1937 – 1939 ako kňaz vo Františ-
kánskom kostole v Trnave. Od roku 1939 bol kaplánom v Dóme sv. 
Mikuláša v Trnave a po zriadení novej farnosti Trnava – Tulipán od 
1. augusta 1942 sa stal farárom tejto farnosti. Ako správca novej 
farnosti bol veľmi agilný pri jej organizovaní a investičnej činnosti. 
Z jeho iniciatívy vznikli vo farnosti krúžky mládeže, zaoberajúce sa 
športovou a divadelnou činnosťou. Vo farnosti Tulipán zotrval až 
do Barbarskej noci 14. apríla 1950, kedy bol internovaný s ostat-
nými rehoľníkmi do Hronského Beňadika. Vzhľadom nato, že jeho 

Páter Quido Jozef Zámečník ofm
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dovtedajšia práca činnosť bola pastoračná, nie rehoľná, bol 12. 
mája 1950 z internácie prepustený. V tom období bol už Mons. 
Pavetitš 64–ročný a chorľavý, preto požadoval výpomoc. Na jeho 
výslovnú žiadosť biskupský úrad v Trnave pridelil za kaplána pátra 
Quida. Toto rozhodnutie sa ukázalo ako veľmi správne, lebo páter 
Quido mal z dovtedajšieho pôsobenia v pastoračnej činnosti skúse-
nosti. V roku 1962 bol menovaný správcom farnosti Cífer. Vo funk-
cii zotrval do roku 1980, kedy odišiel na dôchodok. 

Napriek skúsenostiam v investičnej oblasti nemohol počas 
svojho pôsobenia v Cíferi zveľaďovať sakrálne stavby, lebo ob-
dobie bolo pre túto činnosť cirkvi nepriaznivé. Keď požadoval 
na vtedajšom Úrade pre veci cirkevné súhlas na opravu krytiny 
strechy kostola v Cíferi (pozostávajúcu z preloženia a pripevne-
nia škridlíc a výmeny plechových krytín), nedostal ani odpoveď, 
ale naopak akákoľvek iniciatíva vyvolala prísnejšie sledovanie 
správcu farnosti zo strany politických komunistických orgánov. 

V roku 1969 páter Quido ochorel a bol pol roka hospitalizovaný 
v nemocnici. Vo farnosti ho zastupovali kňazi z biskupského 
úradu. 

Páter Quido Zámečník OFM zomrel 18. apríla 1990 v Cíferi. Pohreb 
mal 20. apríla 1990. Rozlúčkové obrady v cíferskom kostole viedol 
Mons. Dominik Tóth, svätiaci biskup trnavský, za účasti viacerých 
duchovných. Životný príbeh a strasti, ktoré ako vzorný kňaz musel 
páter Quido v živote prekonať v príhovore povedal pátrov oltárny 
a rehoľný brat – páter Fidel Jurčovič, provinciál františkánov na 
Slovensku. 

Veľká účasť veriacich pri smútočnej rozlúčke bola prejavom 
vďaky za jeho dušpastiersku činnosť vykonávanú v ťažkom období 
zameranom proti cirkvi.

Telesné pozostatky pátra boli prevezené do Malaciek, kde boli na 
miestnom cintoríne 20. apríla 1990 pochované.   

Čo môžeme urobiť my pre svoj malý cíferský „piesoček“ ? V pr-
vom rade rýchlo pochopiť, že tento stav bude čoraz častejšie 
bežnou realitou a začať KONAŤ a nie len vzdychať. Horúčavy a čo-
raz menej vody v studniach, málo pravidelných dažďov, sem tam 
prívalové. To bude realita naša a našich detí.

Čo s tým?
1. Zatieniť zem
Stromy, stromy a ešte raz stromy. Prestaňme ich chápať ako 

niečo, s čím je robota, z čoho mi padajú listy do dvora (nedajbože 
od suseda!), z čoho mi špinia vtáky na terasu, lietajú z toho osi, 
muchy a podobne. Strom je organizmus, ktorý v lokálnej aj glo-
bálnej miere dokáže zmierniť to, čo zažívame. Správne zvolený 
druh a správne vysadený strom je niečo, čo nám podstatne zníži 
teplotu na dvore alebo ochladí horúcu asfaltovú cestu. Dokáže 
si vytiahnuť vodu z tých vrstiev pôdy, ktoré nie sú ovplyvnené 
krátkodobým ani dlhším suchom. Tu už nejde o parádu...o to či si 
posadím žltú tujku alebo zákrsok japonského javora s krásnymi 
lístočkami. Tujky nás nezachránia. Tu už ide o naše zdravie a urči-
tý životný komfort v nových podmienkach horúcej suchej klímy. 
Stromy už treba chápať ako nevyhnutnú infraštruktúru ako je vo-
dovod, kanalizácia, elektrina a všetko čo mi pomáha normálne žiť. 
Všimnime si na dovolenke v stredomorských krajinách ako si tam 
hýčkajú každý strom, ako ich vysádzajú kde sa len dá. Všimnite si 
akú návštevnosť má reštaurácia, ktorá má sedenie v tieni veľké-
ho stromu (nebodaj ešte s výhľadom na more). Všimnite si, koľko 
ľudí si tam môže dovoliť celoročne zelený golfový trávniček. 

Zakrytá pôda sa neprehrieva. Zatienený organizmus sa tiež ne-
prehrieva a je mu v lete podstatne lepšie. 

2. Zakryť pôdu
Mulčujte, nastieľajte, zakrývajte. Ráno polejem a za dve hodiny 

sú lístky ovädnuté. Večer môžem polievať zasa. Ak je voda v stud-
ni..... Vysoké teploty dávajú zabrať naším záhradkám. Znova sme 
si pripomenuli cenu vody. 

Obnažená pôda v záhradke je to najhoršie, čo jej môžeme uro-
biť.  Z vlastnej skúsenosti môžem potvrdiť, že hriadka nastlaná 
slamou, suchou trávou bez semien, vhodným lístím alebo štiep-
kou udrží vlahu oveľa dlhšie ako holá pôda. Nastlať môžete všetky 
rastliny, ktoré nevyhľadávajú hlodavce. Rajčiny, papriky, tekvice, 
cukety, uhorky, stromky, drobné ovocie, jahody, cibuľu aj cesnak 
medzi riadky. Dokonca aj vinič. Nastieľajte hrubšiu vrstvu, cca 5 

- 7 cm po uľahnutí a až po samotné rastliny. Na takto zakrytej 
hriadke, tam kde je to možné lejte vodu len ku konkrétnym rast-
linám. Preto je dobré urobiť okolo takých rastlín najskôr malú 
zalievaciu priehlbinu. 

K drobnému ovociu, pod maliny, černice, okolo stromkov je vhod-
né dávať drevnú štiepku alebo štiepku z vhodného záhradného od-
padu. Je to hrubší materiál, dlhšie vydrží, preto je lepšie dať ho pod 
rastliny, s ktorými sa nehýbe. K jednoročným rastlinám je vhodnejší 
materiál, ktorý sa za jednu sezónu rozpadne alebo ho môžem zarýľo-
vať. Vhodná je slama, suchá tráva bez semien, rôzne listy (napríklad 
z paulownie). Do okrasných záhonov použite kôru, štiepku alebo 
svetlé kamienky. 

Ak máte v blízkosti nastlaných hriadok aj hriadku s koreňovou ze-
leninou, umiestnite do nej pre istotu plašičky proti hlodavcom, lebo 
slama pre ne bude lákavé prostredie. Na trhu sú rôzne, od drahých 
ultrazvukový, ktoré vyžadujú pripojenie na elektrinu, cez solárne až 
po USS (urob si sám) typu PET fľaška na roxorke a podobne. Najlepšia 
plašička na hlodavce do záhrady je samozrejme slušne vychovaná, 
pravidelne odčervovaná a vykastrovaná mačka, prípadne pes =) 

Pri ozaj vysokých teplotách, ktoré už spália aj listy rastlín je 
vhodné používať zelenú tieniacu textíliu alebo bielu netkanú tex-
tíliu, ktorú používame v záhradkách na jar proti mrazu a natiah-
nuť ich nad hriadky povezme na oblúk z roxorovej tyče. 

3. Zberať a zadržiavať vodu FOTO
Sudy, podzemné nádrže, vedrá, jamy, svejly, terénne priehlbi-

ny... V súčasnosti sa často skloňuje pojem vodozádržné opatrenia. 
Existujú rôzne. Od modulácie veľkých plôch krajiny, kde najskôr 
svoju prácu robia bagre až po sud zachytávajúci vodu z vašej 
strechy. Medzi tým je celá kopa opatrení, ktoré pomáhajú zadržať 
zrážkovú vodu na mieste, kde spadla. V Cíferi máme napríklad 
dažďovú záhradu pre školou a obchodom s potravinami. Vďaka 
nej voda zostáva pred školou a neodtečie (preženiem) do Čierne-
ho mora. Nedávno obci schválili dotáciu, z ktorej sa vybuduje veľ-
ká dažďová záhrada na Pavetitšovej ulici. Bude zachytávať vodu 
zo strechy kostola a za športovú halu sa zakope nádrž na zachy-
tenie 43 kubíkov vody zo strechy haly. Vodu bude využívať škola 
na polievanie dvora. Prepad z nádrže bude zaústený do menšej 
dažďovej záhrady na školskom dvore. Vysadia sa nad ňu stromy, 
pre ktoré bude zdrojom vody. 

Podobné riešenia sa dajú robiť aj na dvore rodinného domu. 
Nadzemné či podzemné nádrže na zrážkovú vodu poznáme 

Lokálne náplasti na globálne sucho
Toto leto asi každý z nás na vlastnej koži pocítil zmenu klímy. Asi aj tí najväčší skeptici začínajú chápať, že toto nie je OK ani 
normálne. Globálny problém sa musí predovšetkým riešiť globálne, ale v konečnom dôsledku, globálne riešenie pozostáva 
z veľkého množstva lokálnych.

(pokračovanie na str. 30)
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a mnohí aj používame. Malé dažďové záhrady ku rodinným do-
mom som už predstavila v Cíferských novinách č.3 z roku 2018 
(na webe obce). 

Pojem ´svejl´ je už menej známa vec. Svejly sa využívajú naj-
mä na svahovitých pozemkoch. Jedná sa o dlhú ryhu vedenú po 
vrstvenici, ktorá slúži na spomalenie odtoku a správne nasmero-
vanie vody z pozemku. Sústava takýchto rýh s patričnou zeleňou 
bráni erózii pôdy a významne zadržiava vlahu na svahoch. 

4. Modulovať terén
Rovina vyschne rýchlejšie než zvlnený terén. Doliny sú v lete 

príjemnejšie než horské hrebene. Na dolniakoch je to kompliko-
vanejšia téma, ale napriek tomu ju nadhodím lebo človek je tvor 
kreatívny. Kopcovité prostredie čiastočne zatieni samo seba. Se-
verný svah kopcov je zvyčajne ten vlhkejší, studenší, tienistý. Juž-
ný svah býva teplejší, suchší, slnečný – vinári poznajú. Východný 
a západný svah je iný ráno a iný večer. 

Pri tvorbe dvora, záhrady ale aj väčších plôch až po krajinné 
celky je dobré na ochranu pred suchom používať aj výškovú 
moduláciu terénu. U vás doma to môžete použiť napr. tam, kde 
nebudete kosiť, ale skôr vysádzať. Záhony s kríkmi nemusia byť 
rovina. Môžu v sebe ukrývať menšie aj väčšie jamy a priehlbiny, 
ktoré zasypete napríklad väčšími skalkami, kameňmi alebo štiep-
kou a okolo nich vysaďte zeleň. Nízku aj vysokú. Načo je to dobré? 
Vytvoríte studené miesto v záhrade, kde sa bude na dne držať 
vlhkosť a studený vzduch. Pokiaľ bude takáto jama dostatočne 
veľká a dobre zatienená, bude pôsobiť ako lokálna klimatizácia 
pre váš dvor. Poznáte to z kopaných studní. Navyše vytvoríte 
priestor pre jašteričky, žaby a obľúbené letné ležovisko pre vášho 
psa alebo mačku. Takéto chladné miesto sa dá ešte viac ochladiť 
vyústením dažďového zvodu. V tom prípade však musí byť dosta-
točne ďaleko od stavieb a bude chápané ako ignorácia bodu 3. 
tohto článku =) .

Mnohí z nás radi využívame tzv. vyvýšené záhony. Medzi nimi 
zvyčajne zostane priestor, ktorý je buď chodníkom alebo „hlu-
chou“ plochou. Táto plocha však môže byť veľkú časť dňa zatie-
nená, tým pádom chladnejšia a vlhkejšia. 

5. Vyberať správnu farebnosť, štruktúru a priepustnosť 
povrchov

Na prvý pohľad možno nepodstatná vec, ale skúste sa v le-
te na poludnie postaviť naboso na asfaltovú cestu. Au! Že? 

Pri výbere povrchov, ktoré chceme mať okolo seba (dlažby, 
terasy, chodníky farebnosť fasády, strechy) si volíme aj teplotu 
s akou sa budeme potýkať v lete. Pri zateplených budovách nemá 
povrch fasády príliš veľký vplyv na ich vnútorné prostredie, ale 
rozhodne má vplyv na vonkajšie prostredie. Do teplých oblastí sú 
samozrejme vhodnejšie svetlé farby a štruktúrovanejšie povrchy 
(napr. hrubé omietky, drevený obklad) a materiály s nižšou schop-
nosťou akumulácie tepla. 

Čo s tým, ak už mám tmavú fasádu a cítim, že sa všetko pri nej 
prehrieva? Dá sa to riešiť samozrejme premaľovaním, ale lacnejší 
variant je zatienenie zeleňou. Trelážou na fasáde domu (lanká, 
siete, mriežky, drevené konštrukcie) s popínavými rastlinami. Mô-
žete si zvoliť popínavé letničky (napr. pupence) alebo okrasné či 
jedlé tekvice alebo fazuľu (bonusom bude úroda) alebo trvalky. Pri 
trvalkách treba dať pozor na spôsob akým sa šplhajú a aké veľké 
narastú. Brečtan sa prichytáva „korienkami“ na múry a fasády, neo-
padáva a tvorí plody. Nie všade je to vhodné. Pavinič má „prísavky“, 
ktoré tiež potrebujú pevnú plochu a opadáva. Voňavý kvitnúci 
zemolez (lonicera) sa ovíja aj prichytáva a opadáva len čiastočne. 
Vistéria narastie veľká, potrebuje pevnú konštrukciu. Rovnako aj 
kivi, vinič, akébia alebo hlohyňa šarlátová. Na zatienenie fasády sa 
dá použiť aj ovocný strom na drôtenke – tzv. kordón. 

Pri spevnených plochách máme na výber viacero možností na 
zníženie ich povrchovej teploty. Svetlé farby, povrchy priepustné 

pre vodu a vzduch, radšej materiály s nižšou schopnosťou aku-
mulovať teplo (drevo, štiepka, drvený kameň, mlat) než ťažké 
kompaktné materiály ako asfalt, betón a kameň kladený do mal-
tového lôžka. Tie je dobré zredukovať len na nevyhnutnú mieru 
alebo aspoň použiť ztv. vsakovaciu dlažbu so širokými škárami, 
prípadne dlažbu zatrávňovaciu. 

Výbornou voľbou sú mlatové povrchy. Prečo? Kompaktná 
hmota betónu má oveľa vyššiu schopnosť akumulácie tepla než 
svetlé kamienky, medzi ktorými je množstvo vzduchu. Betón sa 
ani v noci poriadne neochladí, ale bude sálať teplo až do rána.  
Naopak mlat sa skladá z rôznych frakcií kameniva medzi ktorými 
je množstvo vzduchu, čiže sa správa trochu ako izolačný materiál. 
Je priepustný ako pre vzduch tak aj pre vodu a vodnú paru, ktoré 
cezeň môžu cirkulovať a tým hmotu chodníka ochladiť. Mlatové 
povrchy opäť prichádzajú do módy práve vďaka týmto vlastnos-
tiam. Treba sa len znova naučiť ako sa dajú vyrobiť kvalitne a tr-
vácne bez zbytočných aditív.

6. Zredukovať trávniky
Prichádzajú časy, keď „golfáč“ bude neekonomická zbytoč-

nosť. Nekonečné hnojenie, kosenie a najmä zavlažovanie a stále 
dokola.  Za prvé (a ruku na srdce) je to často len zelená výstav-
ná plocha pre dobrý pocit a bez väčšieho využitia, na okrasu, 
z tradície alebo aby susedia videli, že aj my máme =) . Už dlhšie 
evidujem z rôznych strán okolo Slovenska, ale aj inde vo svete, 
redukovanie a nahrádzanie trávnikov za plochy s inými výsadba-
mi a tiež používanie tzv. nízko údržbových „trávnikov“. V princípe 
platí zásada zredukovať klasické trávniky na nevyhnutnú mieru. 
Množstvo plôch je zatrávnených len preto, že nevieme čo s nimi. 
V otepľujúcej sa Európe sa takéto zbytočné trávniky rušia a na-
hrádzajú suchovzdornou výsadbou, ktorej základom sú rastliny 
ako perovskia, echinacea, rozchodníky, rebríčky, materina dúška, 
pamajorán a suchovzdorné vyššie okrasné trávy. Tieto druhy vy-
žadujú podstatne menej vody a starostlivosti ako kosený trávnik. 
Ponechávajú sa len trávniky, ktoré sú potrebné – športoviská, 
časti parkov určené na sedenie na zemi, školské areály a pod. 

Niektoré pochôdzne trávniky je možné vymeniť za porast 
nizučkej materinej dúšky včasnej - thymus praecox (nekosí sa) 
alebo zmes suchomilných tráv a rebríčkov (dá sa kosiť). 

Pokiaľ chceme nahradiť trávnik na ploche, kadiaľ nechodíme, 
volíme zmes suchomilných tráv a bylín, ktoré sa ponechajú ako 
vyšší lúčny porast a kosia sa 2-3 krát do roka. Pokiaľ v tomto 
prípade v strede leta znesiete pohľad na zdanlivo presušenú, ale 
stále peknú a kvitnúcu plochu, môžete zredukovať závlahu na 
nulu a ušetriť vodu na dôležitejšie závlahy. 

7. Ako sadiť stromy do sucha?
Pri výsadbe stromov do suchej klímy treba pamätať na niekoľ-

ko pravidiel: 
a) Pri výsadbe vložte pod koreňový bal zavlažovaciu rúrku (tzv. 

husí krk) – je to výborná prvá pomoc v prípade, že vám strom 
preschne (napr. po dovolenke) a treba ho rýchlo vzkriesiť.  

b) Vysaďte strom tak, aby sa okolo neho dala vytvarovať solídna 
zavlažovacia priehlbina s primeraným objemom. Celú priehlbinu 
zamulčujte hrubou vrstvou štiepky/kôry/slamy. Pedanti si môžu 
pod štiepku položiť aj textíliu proti burine a zafixovať do zeme. 

c) Používajte zavlažovacie vaky v prvých rokoch po výsadbe. 
Uložte ich na mulč alebo ich do mulče mierne zaborte. Zatienia 
pôdu nad koreňovým balom, dávkujú vodu pomalým tempom 
a zabránia jej výparu. Pozor, pred osadením vaku treba strom 
poriadne poliať aj klasickým spôsobom, lebo pomaly tečúca voda 
môže mať problém efektívne presiaknuť cez úplne suchú vrstvu 
pôdy ku koreňom stromu. Výhodou vakov je, že sa dajú vzájom-
ne spájať. Nevýhodou je, že sa ľahko poškodia vyžínačkou, preto 
je vhodné umiestniť ich medzi 3 oporné koly stromu, ktoré aj 
v spodnej časti spriahnete latkami.                                    

                                                              Ing. arch. Katarína Bacigálová

(pokračovanie na str. 31)
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Počas vegetácie je potrebné sledovať zdravotný stav pestova-
ných zelenín a uprednostniť prevenciu výskytu chorôb a škodcov. 
Počas vlhkého počasia a pri zavlažovaní na list sa často objavujú hu-
bové choroby rajčiakov a zemiakov - fytoftóra , septorióza, alternári-
ová škvrnitosť, pleseň uhorková a cerkosporíóya mrkvy , septorióza 
petržlenu a zeleru. Za suchého a teplého počasia napádajú zeleninu 
múčnatky, najmä na mrkve, petržlene, uhorkách, tekviciach a na ne-
skôr vysiatom hrachu. Dožívajúce rastliny radšej nestriekame alebo 
použijeme prípravky s krátkou čakacou dobou. V tomto období sa 
objavujú škodcovia , najmä vošky, skočky, mlynárik kapustový, mora 
kapustová, méra mrkvová, pásavka zemiaková, slimáky a slizniaky. 
Pri výbere vhodných postrekov proti nim dávame radšej prednosť 
ekologickým prípravkom, mechanickým spôsobom ničenia škodcov 
alebo prikrývaniu bielou netkanou textíliou.

Čo nepatrí do kompostu
  Záhradkári si ťažšie zaobstarajú maštaľný, preto viac musia 

využívať kompost. Kompost je pre záhradku každého záhradkára 
rovnako dôležitý ako dobrá chladnička pre kuchára. V podstate je 
nakompostovanie vhodné všetko, čo v záhrade  a v domácnosti 
vznikne ako organický odpad.

Samozrejme do kompostu 
nepatria všetky odpadky. Ne-
smú sa kompostovať ani choré 
rastliny, kvitnúce burinové 
rastliny a nepríjemne pách-
nuce odpadky.. Nepatria tam 
ani kosti, ktoré sa veľmi ťažko 
rozkladajú. Do kompostu sa 
nedávajú ani cudzorodé látky 
ako sklo, kovy, plasty , textílie. 
Takéto komposty sú vlastne 
hospodárske komposty, preto-
že sa vyrábajú z odpadových 
látok hospodárstva – v danom 
prípade v záhradke. Ak máte rozľahlejšiu záhradu, ideálne je mať 
vo viacerých miestach zásobníky s kompostom. Z estetického hľa-
diska je ich dobré umiestniť za kríky alebo tuje, aby ostali zakryté 
pohľadu.    

predseda ZO SZZ Cífer
                                                                                     Peter Krajčovič                                

Ochrana proti chorobám a  škodcom 

Čo so sebou prináša lokálne vykurovanie? 
Medzi najbežnejší druh paliva, ktorým ľudia vykurujú svoje domác-
nosti patrí drevo. Tento spôsob vykurovania využívajú ľudia od 
nepamäti. Vývoj udalostí posledných mesiacov svedčí o návrate 
k vykurovaniu drevnou hmotou ešte vo väčšej miere, nakoľko je 
tento zdroj stále považovaný za jeden z najlacnejších a najdostup-
nejších. Rastúce ceny dovážaných palív a energií, či zhoršujúca sa 
ekonomická situácia núti ľudí znižovať svoje prevádzkové náklady. 
Veľakrát znižovanie nákladov súvisí aj so zmenou spôsobu zabez-
pečenia tepelnej pohody v dome. Takéto kúrenie by malo mať, ale 
svoje zásady. Čerstvé drevo nestačí len narúbať, naštiepať triesky, 
naskladať do kotla, či krbu a zapáliť. Čerstvé spílené drevo totiž 
obsahuje veľa vody, približne 50 %. Tu platí, že čím viac vody ob-
sahuje, tým viac energie sa pri horení spotrebuje na jej odparenie 
a menej energie sa následne premení na využiteľné teplo. Takýmto 
spôsobom spálime približne dvakrát viac paliva, čím trpí spotrebič 
aj naša peňaženka. Nedostatočne vysušené drevo pri horení dymí 
a zanáša spalinové cesty dechtom a sadzami. V neposlednom rade 
aj zhoršuje kvalitu okolitého ovzdušia. K takémuto zhoršeniu kva-
lity ovzdušia v súčasnosti prispieva približne 350 000 slovenských 
domácností. Najväčším zdrojom znečisťovania ovzdušia na Sloven-
sku je práve vykurovanie domácností tuhým palivom. Svedčí o tom 
aj fakt, že v priebehu minulého roka podala Európska komisia žalo-
bu voči Slovensku, v súvislosti so zlou kvalitou ovzdušia v dôsledku 
vysokej úrovne prachových častíc PM10. Pri spaľovaní dreva vždy 
vznikajú znečisťujúce látky ako prachové častice PM10, PM ₂,₅, či 
benzo(a)pyrén. Kúrenie tuhým palivom bez úplnej tvorby emisií 
totiž nie je možné. Toto zaťaženie, ale môžeme výrazne znížiť. 
Napríklad používaním vhodného paliva: kusového dreva, drevených 
peliet, brikiet, vysušenej štiepky. 

Pripravte si palivové drevo
V prípade, ak plánujete v ďalšej sezóne využívať na vykurovanie 
zariadenie spaľujúce biomasu, palivo by ste si mali zaobstarať už 

teraz. Predovšetkým, ak uvažujete nad kusovým drevom. Drevo by 
ste si mali zabezpečiť dostatočne vysušené, prípadne si dosušte to, 
ktoré už máte doma. Pre dosiahnutie odporúčanej hranice 20 % 
obsahu vody v dreve je nutné ho sušiť 1 až 2 roky. Dôležité je aj 
jeho správne uskladnenie. Drevo je treba chrániť pred vlhkosťou, či 
už zvrchu alebo odspodu. Surové drevo, musí byť odvetrávané, inak 
hrozí biologický rozklad, pri ktorom dochádza k úbytku horľaviny 
a tiež k oslabeniu pevnosti dreva. 

Včas skontrolujte komíny a kotly 
Aby sme nevypúšťali sadze do ovzdušia, je potrebné aby sme komí-
ny a vykurovacie zariadenia udržiavali v dobrom stave a pravidelne 
ich čistili. Nesprávnou starostlivosťou o spotrebiče, komíny a spa-
linovody nielenže znečisťujeme ovzdušie, ale taktiež zvyšujeme 
riziko vzniku požiarov v domácnostiach. V súvislosti s protipožiar-
nou bezpečnosťou máme povinnosť vykonať čistenie komínov 
a spalinovodov v predpísaných lehotách. Tie sa líšia podľa výkonu 
zariadenia, typu paliva a typu komína. Lehoty sa podľa Vyhlášky č. 
401/2007 Z. z. pohybujú v intervaloch 6 x do roka, 3 x do roka, raz 
za polroka či raz ročne. Ak máte spotrebič na pevné alebo kvapalné 
palivo s výkonom do 50 kW, treba čistiť komín raz za 4 mesiace. 
Pri plynových spotrebičoch je dôležité venovať pozornosť čistote 
komínových prieduchov, na zabezpečenie dobrého ťahu komína 
a dodržiavať revízne prehliadky. V prípade zanedbania takejto sta-
rostlivosti nám síce nehrozí riziko požiaru, avšak hrozí nám riziko 
otravy. Kotly, krby, kachle a pece čistíme v lehotách určených jeho 
výrobcom v dokumentácii k spotrebiču. Ak táto lehota nie je v do-
kumentácii určená alebo taká dokumentácia chýba, musíme ich čis-
tiť v lehotách uvedených vyššie. Na čistenie a kontrolu dymovodu, 
ktorým sa spaliny odvádzajú priamo do ovzdušia, platia rovnaké 
povinnosti. Okrem iného zanedbanie pravidelných kontrol, údržieb, 
čistenia vykurovacích zariadení a spalinovodov vedie k zvyšovaniu 
nákladov na ich čistenie a opravu. Dôležité je mať na zreteli aj fakt, 
že v prípade uzatvorenia poistenia domácnosti/nehnuteľnosti pro-

Na ďalšiu vykurovaciu sezónu sa pripravte už teraz
Prišla jar, všade okolo nás sa prebúdza príroda a na väčšine územia Slovenska môžeme dať pomyselnú bodku za vykurova-
cou sezónou. Ako, ale hovorí známe porekadlo „Šťastie praje pripraveným“. Teraz je totiž ten správny čas pripraviť sa na 
ďalšiu sezónu. Kotly, krby, kachle, či pece, ktoré nám počas zimných dní pomáhajú udržiavať teplo domova, treba vyčistiť, 
skontrolovať a v prípade potreby na nich vykonať patričnú údržbu. Rovnakú pozornosť je nutné venovať aj komínom. Vyko-
naním týchto úkonov si jednak plníme zákonnú povinnosť, ale taktiež šetríme svoje peniaze, chránime zdravie nás, nášho 
okolia, ako aj chránime svoj majetok a životné prostredie. 

Životné prostredie

(pokračovanie na str. 32)
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ti požiaru, môže dôjsť ku kráteniu alebo nevyplateniu pri nezdo-
kladovaní odbornej údržby a revízie malých zdrojov znečisťovania 
ovzdušia, dymovodov a komínov. 

Zavolajte odborníkom na komíny a kotly v lete, nebudete 
musieť volať hasičom v zime
Kontrolu komína a kotla si nenechávajte na poslednú chvíľu. Ak 
zavoláte kominára a servisného technika v letných mesiacov, vy-
hnete sa tak dlhým čakacím lehotám. Odkladaním svojich povin-
ností sa tak môžeme znenazdajky stať súčasťou štatistiky. Požiare, 
ktorých príčinou bola porucha a nevyhovujúci stav vykurovacích 
telies, dymovodov a komínov, za posledných 12 rokov tvoria 6,5 % 
z celkového počtu požiarov na Slovensku. Na prvý pohľad sa možno 
nejedná o veľké percento, týmto 7 855 požiarom by sa, ale podľa 
skúseností hasičov zodpovednejším prístupom občanov k pre-

vádzkovaniu vykurovacích telies a ku kontrole a čisteniu komínov, 
mohlo predísť až v 90 % z týchto požiarov.

Rada na záver
Na ďalšiu vykurovaciu sezónu myslite v dostatočnom predstihu. 
Neodkladajte návštevu kominára,  servisného technika a zháňanie 
tuhého paliva na jesenné obdobie, či na začiatok zimy. Včasná prí-
prava vám dá dostatok času na riešenie prípadných problémov, čím 
zamedzíte vzniku požiaru, úniku tepla a predídete nadmernému 
znečisťovaniu ovzdušia. 

Projekt LIFE IP - Zlepšenie kvality ovzdušia (LIFE18 IPE/SK/000010) podporila
Európska únia v rámci programu LIFE.

Projekt je spolufinancovaný z prostriedkov štátneho rozpočtu SR prostredníc-
tvom MŽP SR.

Životné prostredie/Šport

Významné cíferské športové osobnosti
■ 7. júla 1922 (100. výročie) sa v Dolnom 
Kubíne narodil naturalizovaný Cíferčan Karol 
Štajer, ktorý od roku 1945 až do posledných 
chvíľ života pôsobil v našej obci. Bol  niekdaj-
ším vynikajúcim prvoligovým futbalovým 
brankárom  TŠS, Sokola NV a Sokola Kovosmalt 
Trnava. Počas štyroch sezón 1947-1950 od-
chytal v najvyššej československej súťaži 69 
ligových zápasov. Neskôr v rokoch 1951-1953 
chránil brankársku svätyňu futbalistov TJ Slavoj Cífer. Ako tréner 
vychoval v Cíferi desiatky kvalitných futbalistov. Počas vyhlásenia 
ankety Najlepší športovec Cífera 2010 bol v osobitnej kategórii vy-
hlásený za Cíferskú športovú osobnosť historicky ako prvý. Zomrel 
30. decembra 2014 vo veku 92 rokov. 

■ 18. júla 1942 (80. výročie) sa v Páci narodil 
Rudolf Haršányi, dlhoročný vodič Západoslo-
venských hydinárskych závodov a neskôr akci-
ovej spoločnosti Hydina Cífer. V mladosti bol 
vynikajúcim futbalistom TJ Družstevník Pác, 
v drese ktorého v nižších súťažiach Trnavské-
ho okresu absolvoval desiatky majstrovských 

zápasov. Obávaný a priebojný útočník (v závere kariéry hral po 
poste stopéra) bol aj pri všetkých troch ročníkoch Memoriálu Mi-
chala Ožvalda v rodnej obci. Kopačky na klinec definitívne zavesil 
ako 33-ročný a v ďalších rokoch zostal páckemu futbalu verný 
ako funkcionár. Vo dvojici s 82-ročným Viliamom Tučnovičom (nar. 
25.01.1940) sú v súčasnosti najstaršími žijúcimi futbalistami v Páci.  

■  21. júla 2002 (20. výročie) zomrel na Máchovom jazere (ČR) vo 
veku 63 rokov cíferský rodák Ing. Ivan Kramár 
(nar. 17. decembra 1938). Od konca päťdesiatych 
rokov 20. storočia bol v širšom kádri futbalistov 
A-mužstva Spartaka Trnava. Ako 20-ročný absol-
voval pod vedením trénera Antona Malatinské-
ho aj historický mesačný zjazd na Blízky východ 
(Sýria, Libanon, Irak). Po vyštudovaní Štátneho 
inštitútu medzinárodných vzťahov v Moskve 
(1965-1970) sa stal diplomatom. Na federálne Mi-
nisterstvo zahraničných veci Československa na-
stúpil 1. augusta 1972 k 4. odboru nemecko-rakúskemu a v rôznych 
vysokých riadiacich funkciách tu nepretržite pracoval 19 rokov až 
do 31. marca 1991.                                     (mapa)

Slovenskí starostovia opäť najlepší v Európe
Slovenskí starostovia v kopačkách po dvoch rokoch opäť obhájili svoju suverenitu v Európe. Počas 3-dňového zápolenia na 
Turnaji mieru (náhrada za neuskutočnený európsky šampionát v malom futbale v roku 2020), ktorý sa na prelome mája a júna 
odvíjal v športovom areáli Slávia Trnava, nenašli svojich premožiteľov. Slávnostný výkop mala Janka Hanzelová, jedna z najlep-
ších futbalistiek Slovenska v histórii. 

Spomedzi trinástich kolektívov výber Slo-
vensko I. (Slováci a Česi mali v turnaji po dva 
výbery) produkoval najkvalitnejší futbal, 
prebojoval sa až do samotného finále, kde 
deklasoval Rumunsko 5:0. Oporami mužstva 
boli pre Cíferčanov známi starostovia, ktorí 
v posledných rokoch hrajú u nás počas 
michalských hodov proti našim cíferským 
„starším pánom“. Zo 16-členného kádra 
spomenieme tých u nás v Cíferi a regióne 
najznámejších: trénera a manažéra Vladi-
míra Púčika a hráčov: Juraja Hriša (Streže-
nice), Ivana Šišku (Borovce) - prajeme skoré 
uzdravenie, Radoslava Brtáňa (Košeca), 
Tomáša Nemečka (Pusté Sady), Adriána 
Macha (Šoporňa), Slavomíra Pociska (Jab-
lonec), Martina Červenku (Ratkovce), Fran-
tiška Matušíka (Domaniža), Mária Beblavého 
(Dolný Lopašov) a samozrejme nesmieme 
zabudnúť ani na jednu z najvýraznejších 

Výber Slovensko I. sa stal víťazom Turnaja za mier v malom futbale, ktorého dejiskom bol areál trnavskej 
Slávie.  Foto: Eleonóra Szombatová

(pokračovanie na str. 33)
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dlhoročných opôr - nášho 
cíferského starostu Ma-
roša Sagana. Bol pri do-
terajších všetkých troch 
významných úspechoch 
slovenských starostov 
- na II. majstrovstvách 
Európy v poľskom meste 
Tychy (v dňoch 15.-18. 
mája 2012), kde skončili 
na 2. mieste, o štyri roky 
neskôr  v Uherskom Hra-
dišti (16.-20. mája 2016), 
na III. ME, kde prvýkrát 
slávili titul majstra Eu-
rópy a do tretice obhajo-
ba titulu na Turnaji mieru 
(jubilejný V. ročník) už 

v spomínanom tomto roku v Trnave... 
Srdečne blahoželáme futbalovému výberu starostov Slovenska 

I. a tešíme sa na ich najbližší duel v Cíferi, ktorý a uskutoční počas 
tradičných michalských hodov v pondelok 3. októbra o 15.30 ho-
dine.                                                                                             (mapa)  

Svoje stabilné miesto vo výbere Slovensko 
I. mal aj cíferský  47-ročný starosta Maroš 
Sagan.   Foto: Eleonóra Szombatová

 tradičným oporám výberu Slovensko I. patrila aj trojica: Slavomír Pocisk 
(Jablonec), Maroš Sagan (Cífer) a Martin Červenka (Ratkovce).  Foto: Pavol 
Machovič 

Len pripomíname, že  v roku 1937 tu 
bol pod názvom FC Gognod založený 
historicky prvý futbalový klub, ktorého 
predsedom sa stal Florián Nemčovič. 
V tom istom roku odohrali „Gocnogania“ 
aj prvý zápas proti susednému Halmešu 
(dnes Jablonec). Premiéra bola skutočne 
vydarená, o čom svedčí aj vysoké víťaz-
stvo 8:0... O 85 rokov neskôr prichádza 
v tejto neveľkej dedinke k ďalšiemu oži-
veniu športu, nielen futbalu, ale aj iných 
športov...

Nový športový stánok, multifunkčné 
ihrisko, ktoré vyrástol „na barine“, sláv-
nostne odovzdal tamojším obyvateľom 
do užívania starosta obce Cífer Maroš 
Sagan spoločne s predsedom občianske-
ho združenia Gocnog Richardom Kraj-
čovičom. Prítomní boli aj najstarší žijúci 

miestni futbalisti - 88-ročný Jaroslav Bachratý a o dva roky mladší 
Jozef Szalay. Novučičké ihrisko by malo slúžiť vo chvíľach oddychu 

predovšetkým mládeži, ale aj ostatným aktívnym milovníkom špor-
tu. Vo svojom príhovore starosta informoval, že ihrisko, ktoré v ro-

Nevšedný sviatok športu (futbalu) v Jarnej
V rámci 85. výročia založenia prvého futbalového klubu v Jarnej (od roku 1974 je miestnou časťou Cífera) sa v sobotu 7. mája 
uskutočnila ďalšia vzácna športová udalosť - do užívania sa tamojším obyvateľom odovzdávalo nové  multifunkčné ihrisko.

Pri otvorení multifunkčného ihriska sa v premiére stretli miestne výbery hráčov Horného 
a Dolného konca (tzv. „uličkári“). Slávnostný výkop mal 88-ročný Jaroslav Bachratý(v strede 
medzi hráčmi), bývalý vynikajúci futbalista a v súčasnosti najstarší žijúci muž obce... 

Prenikajúceho Milana Pleska (v žltočiernom) sa snaží zastaviť Peter 
Glasa. Akciu pozorne sleduje aj rozhodca Jakub Haršány a Adam 
Glasa. 

Jednou z troch súťaží miestnych detí, ktorá bola súčasťou vydare-
ného podujatia, bol aj penaltový festival. 

(pokračovanie na str. 34)
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koch 2018-2020 budovala firma M-CUP Pezinok, má aj s úpravami 
terénu a okolia celkovú hodnotu 90 000 eur (38 000 € činila dotácia 
z Úradu vlády SR, 27 000 € poskytla obec Cífer, pri príprave územia 
pod ihrisko bolo preinvestovaných 15 000 € a ďalších 10 000 € si 
vyžiadala úprava okolia ihriska).            

V premiére na novučičkom multifunkčnom ihrisku, ktoré pre pre-
trvávajúcu pandémiu koronavírusu Covid-19 malo až teraz onesko-
rené slávnostné otvorenie, sa uskutočnil exhibičný zápas hráčov 

Horného konca proti Dolnému (tzv. „uličkári“), ktoré s prehľadom 
viedol rozhodca Jakub Haršány. Hoci vysoko zvíťazili „uličkári“, 
výsledok nie je rozhodujúci. Športový stánok má totiž jediný cieľ 
- pritiahnuť na športovisko v priebehu týždňa čoraz viac miestnych 
obyvateľov v rámci známeho sloganu: „Pohyb je život.“  Nuž teda 
občania Jarnej využívajte plným priehrštím výdobytky dneška 
a športujte pre svoju radosť a hlavne pre zdravie!!! 
                                                                                  Text a foto: Marián Pavlík

Prípravka, žiaci a dorastenci ŠK Cífer 1929 boli víťazmi svojich skupín, muži skončili tretí!!!

V sezóne 2021-2022 dávno nevídaný úspech 
nášho futbalu 

Pandémia Covid-19 riadne skomplikovala aj dianie vo futbalových 
súťažiach riadených Oblastným futbalovým zväzom v Trnave. Veď 
sa nedohrali dve kompletné majstrovské súťaže v ročníkoch 2019-
2020 a 2020-2021 a to nielen v seniorských, ale ani v mládežníckych 
súťažiach. Prestávka zrejme pomohla cíferskému futbalu, ktorého 
kolektívy, počnúc mužmi a končiac prípravkou, nám urobili veľkú 
radosť, pretože patrili k najlepším v súťažiach ObFZ  v Trnave. 

   Muži skončili v majstrovskom ročníku 2021-2022 v VI. lige na 
peknom 3. mieste (a mali na to, aby ich umiestnenie bolo ešte 
lepšie...), mládežnícke kolektívy (dorastenci, žiaci a prípravka boli 
vôbec najlepší) a stali sa víťazmi svojich skupín, taký prenikavý 
úspech mládežníckeho futbalu sme v Cíferi počas jednej sezóny 
ešte nezaznamenali ... (o výkonoch jednotlivých mládežníckych 
kolektívov sa dočítame na inom mieste tohto čísla CN).  

   Po výbornej jesennej časti sme počítali, že naši muži v jarnej 
časti ešte vystupňujú svoju formu a budú jedným z horúcich kandi-
dátov na celkové prvenstvo v VI. lige. Žiaľ jar nezastihla zverencov 
Františka Čechoviča v najlepšej forme. Strácali body aj so súpermi, 
kde sme počítali s plným bodovým ziskom. Nerátali sme s prehrami  
v Drahovciach (0:1), v Zavare (0:2), ani v Horných Orešanoch (3:4), 
hoci sme už viedli 3:1... Máli sa nám aj zisk bodu z Bieleho Kostola 
za remízu 3:3, ako aj ďalšia remíza doma s Pečeňadmi (1:1). Veď len 
v týchto piatich zápasoch prišli naši muži o 13 bodov, čo by v ko-
nečnom zúčtovaní znamenalo 2. miesto...    Žiaľ radosť nám neurobili 
naši seniori ani v Bestrent  Cupe, keď nečakane zaváhali v semifinále 

na domácej pôde. V riadnom hracom čase iba remizovali 1:1 a nako-
niec v penaltovom rozstrele podľahli Horným Orešanom a tak sny 
viacerých našich hráčov zahrať si finále na vytúženom trávniku City 
arény v Trnave sa náhle rozplynuli... Finále bolo jednoznačnou záleži-
tosťou Červeníka, ktorý zvíťazil nad nevýraznými Hornými Orešanmi 
5:0 (taký bol už výsledok prvého polčasu)...
■ Strelecky sa v ročníku 2021-2022 z našich futbalistov najviac 
darilo Adriánovi Paštiakovi (22 gólov), Ivanovi Lietavovi (22 gólov), 
Tomášovi Grosmanovi (15 gólov). Spolu dali : 59 gólov, čo činí 63 
percent všetkých cíferských gólov...  
■ V historickej streleckej tabuľke Cíferčanov, vedenej od sezó-
ny 1995-1996, je Adrián Paštiak zatiaľ na 5.-6. mieste, spoločne 
s Matúšom Mrvom dali 64 gólov. Dopredu poskočil  aj Ivan Lietava 
- je na 12.-13. mieste, spoločne s Jurajom Valentínom skórovali po 
33-krát... Polepšil si aj mladučký Tomáš Grosman, ktorý za našich 
mužov rozvlnil sieť súperovho brankára už 24-krát (toľko gólov 
nastrieľal v drese Cífera aj ligista, neskôr náš hrajúci tréner  Peter 
Slovák). Obaja sa v historickej tabuľke delia o 20.-21. miesto...        
■ Strelci ďalších cíferských gólov: 8 -  Samuel Lukovič,  7 - Lukáš 
Fekete, 4 - Erik Korbelič,  3 - Juraj Kolenič,  Martin Hamaďák a Martin 
Hlúch, 2 - Adam Krutý, 1 - Juraj Dovičič, Filip Repa, Patrik Korbelič, 
Dávid Bartakovič. Spolu: 34 gólov. 
■ Červené karty (3): Matúš Domorák, Lukáš Fekete a Samuel Glós.
■ Žlté karty (25): 6 - Erik Korbelič, 4 - Lukáš Fekete, Matúš Domorák, 
Adam Krutý, Martin Hlúch, 3 - Martin Hamaďák.   

KONEČNÁ TABUĽKA

1. Majcichov 32 25 3 4 86:26 78

2. Červeník 32 25 2 5 130:52 77

3. Cífer 32 20 5 7 93:42 65 

4. Madunice 32 19 4 9 84:52 61 

5. Siladice 32 18 3 11 86:60 57

6. Krakovany 32 17 6 9 63:46 57 

7. Bučany 32 17 4 11 82:61 55

8. Pečeňady 32 14 4 14 81:63 46

9. Kátlovce 32 14 2 16 70:108 44 

10. H. Orešany 32 14 1 17 66:75 43

11. Zeleneč  32 14 0 18 69:61 42

12. Leopoldov 32 12 5 15 52:71 41

13. Drahovce 32 10 8 14 66:90 38

14. B. Kostol 32 8  5 19 46:71 29

15. Voderady 32 7 2 23 62:121 23

16. Križovany 32 6 0 26 36:96 18

Muži ŠK Cífer 1929 skončili na 3. mieste v VI. lige. Jedenástka, ktorá nastúpila v domácom prostredí k majstrovskému 
zápasu so Siladicami (4:0). Horný rad zľava: Lukáš Fekete, Erik Korbelič, Ivan Lietava, Adrián Paštiak (kapitán), Tomáš 
Grosman, Samuel Lukovič, Adam Krutý, dolný rad zľava: Jakub Alchus, Martin Hlúch, Martin Hamaďák, Filip Repa, 
František Čechovič (tréner). Foto: Marián Pavlík 

(pokračovanie na str. 35)
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Výsledky jarnej časti súťažného ročníka 2021-2022:

■ 18.KOLO:  OFK Drahovce - ŠK Cífer 1929 1:0;
■ 19. KOLO: ŠK Cífer 1929 - ŠK 2011 Pečeňady 1:1, gól: Krutý;
■ 20. KOLO: Zavar - Cífer 2:0; 
■ 21. KOLO: ŠK Cífer 1929 - TJ FC Kátlovce 1:0, gól: Dovičič;
■ 22. KOLO: MTK Leopoldov - ŠK Cífer 1929 0:2, góly: Krutý, Grosman;
■ 23. KOLO: ŠK Cífer 1929 - OFK Majcichov 2:2, góly: Fekete, Paštiak;
■ 24. KOLO: FK Biely Kostol - ŠK Cífer 1929 3:3, góly: Hamaďák, Paštiak, Hlúch;  
■ 25. KOLO: ŠK Cífer - ŠK Slávia Zeleneč 5:1, góly: Paštiak 2, Kolenič, Lietava, 
                     Fekete;
■ 26. KOLO: OŠK Križovany n. D. - ŠK Cífer 1929 0:1, gól: Paštiak;
■ 27. KOLO: TJ Madunice - ŠK Cífer 1929 1:3, góly: Paštiak 2, Lietava;
■ 28. KOLO: voľno.
■ 29. KOLO: TJ Iskra Horné Orešany - ŠK Cífer 1929 4:3, góly: Lietava, Hamaďák, 
                     Paštiak;
■ 30. KOLO: ŠK Cífer 1929 - TJ Družstevník Siladice 4:0, góly: Paštiak 2, Fekete, 
                    Grosman;
■ 31. KOLO: OFK Bučany - ŠK Cífer 1929 3:2, góly: Lukovič a Hamaďák. 
■ 32. KOLO: ŠK Cífer 1929 - FK Krakovany 4:3, góly: Hlúch 2, Grosman, Lietava.

      Text a foto: mapa

Naši dvaja najskúsenejší futbalisti -  Ivan Lietava (druhý zľava) 
a Adrián Paštiak (tretí zľava) boli aj najlepšími strelcami 
cíferských mužov. Obaja v priebehu sezóny skórovali po 22-krát. 
Spolu nastrieľali takmer polovicu našich gólov (47,3 percenta)... 
                          Foto: Marián Pavlík 

Suverénne prvenstvo dorastencov pod vedením 
Andreja Lanáka  

Dorast ŠK Cífer 1929 - suverénny víťaz VI. ligy U 19. Horný rad zľava: starosta obce Cífer Maroš Sagan, Erik Fischer, 
Róbert Dobrovodský, Lukáš Javor, Adam Polomíček, Maxim Halada, Adrián Textor, Alex Pitoňák, Adrián Lukovič, tréner 
Andrej Lanák, predseda ObFZ v Trnave Vladimír Hracho, dolný rad zľava: Dávid Bartakovič, Dominik Bukovič, kapitán 
Roman Ochaba, Bartolomej Hajduk, Juraj Konečný, Andrej Maláček, Patrik Moravčík, Lukáš Baran, Michal Grosman. 
Foto: Marián Pavlík 

Fundovaným odborníkom a špe-
cialistom na výchovu mladých talen-
tovaných futbalistov v našej obci je 
Andrej Lanák. V minulosti to dokázal 
už viackrát, potvrdil  to aj v sezóne 
2021-2022 s dorastom ŠK Cífer 1929, 
ktorý sa stal suverénnym víťazom VI. 
ligy U-19. Mladí Cíferčania z odohra-
ných 24 zápasov 22-krát zvíťazili, raz 
remizovali 2:2 (v 18. kole vo Vodera-
doch 2:2) a raz prehrali 0:2 (v 6. kole 
na pôde OFK Malženice). Celkové skó-
re: 114:12, zisk 67 bodov. V domácom 
prostredí „lanákovci“ nezaváhali. Za-
bodovali na sto percent, veď  zvíťazili 
vo všetkých dvanástich stretnutiach 
(skóre: 65:2, zisk 36 bodov). Úspešná 
je aj bilancia z ihrísk súpera (10 víťaz-
stiev, 1 remíza a 1 prehra, skóre: 49:
10 a zisk 31 bodov). Najviac gólov 
nastrieľali cíferskí dorastenci Špa-
činciam - v dvoch zápasoch celkom 
28!!!  Doma ich porazili 17:0 (najvyššie 
víťazstvo) a na ich pôde zasa 11:0... 
Najlepším strelcom súťaže sa stal 
Cíferčan Andrej Maláček, autor 24 
gólov.                                        (mapa)

Aj cíferskí žiaci boli najlepší v súťaži, 
zvíťazili o bod pred Hrnčiarovcami...  

Tomášovi Grosmanovi, tretiemu najúspešnejšiemu strelcovi na-
šich mužov v VI. lige (nastrieľal 15 gólov), sa mimoriadne darí aj na 
poste trénera žiakov ŠK Cífer 1929. Svoje trénerské vlohy potvrdil 
v práve skončenom súťažnom ročníku 2021-2022, keď doviedol 
svoj mládežnícky „mančaft“ na víťazný piedestál v IV. lige U-15, 
riadenej Oblastným futbalovým zväzom v Trnave. 
   V konečnom poradí mladí Cíferčania zvíťazili s tesným bodovým 
náskokom pred susedmi, rovesníkmi z ŠK Rapid Hrnčiarovce nad 
Parnou. Z 18 zápasov zaevidovali cíferskí žiaci v konečnej tabuľke 
14 víťazstiev a 4 prehry. Nad ich sily boli najmä Trnavčania - SFC 

Kopánka, s ktorým prehrali oba duely, najskôr doma v 5. kole 1:3 
a v odvete na ich pôde v Trnave v 14. kole zasa podľahli 0:4. Ďalšie 
dve súťažné prehry zaznamenali s FC Slovan Hlohovec 1:6 na ich 
pôde v 11. kole a následne v 12. kole prehrali doma s najväčším riva-
lom v súťaži ŠK Rapid Hrnčiarovce nad Parnou 0:1. Najvyššie výhry 
dosiahli cíferskí žiaci proti Slovanu Boleráz, nastrieľali mu v dvoch 
zápasoch 16 gólov (doma aj vonku po osem), Slovan Hlohovec B 
zdolali doma v 2. kole 8:2 a OŠK Šúrovce na ich pôde v 6. kole 5:0... 
Najlepším cíferským strelcom bol Tomáš Herák s 22 gólmi (druhý 
najlepší strelec v súťaži).

(pokračovanie na str. 36)
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Starší žiaci ŠK Cífer 1929,  víťaz IV. ligy U-15. Horný rad zľava: predseda ŠK Cífer Ing. Tibor Čambál, Matej Kukumberg, Tomáš Gašparovič, Oliver Daniš, Tomáš 
Valko, Ján Juríček, Adam Navrátil, Martin Godány, Dominik Rusnák, tréner Tomáš Grosman, dolný rad zľava*. Michal Horváth, Filip Orlický, Tomáš Herák, kapitán 
mužstva Damián Morvay, Samuel Ďurfina. Foto: archív ŠK Cífer 1929

Prvenstvo futbalovej prípravky U09 ŠK Cífer 1929  

   V sezóne 2021-2022 úspešné reprezentovala cíferský mládežníc-
ky futbal aj naša prípravka U09, ktorá suverénne vyhrala skupinu 
A Oblastného futbalového zväzu v Trnave. Mladí Cíferčania  z osem-
nástich odohraných majstrovských zápasov dokázali 15-krát zvíťa-
ziť, 2-krát remizovali (v 1. kole 4:4 vo Voderadoch a 6. kole v Trnave 
na Slávii 3:3). Jedinú prehru utrpeli v 12. kole na domácej pôde, keď 
podľahli rovesníkom z Dolných Orešian 2:3 (o hetrik súpera sa po-

staral strelecky disponovaný Tomáš Denkoci). Celkove do tabuľky 
získali 47 bodov pri vysoko aktívnom skóre 123:44. Jednou z opôr 
mladého cíferského kolektívu bol aj Adam Fulier, autor 40 gólov. 
Strelecky sa mu najviac darilo v 15. kole doma proti trnavskej Slávii 
(12:4), keď zaznamenal 8 gólov a ďalších 6 pridal v 16. kole v Suchej 
nad Parnou pri víťazstve 9:3. 

        (mapa) 

Prípravka U09 ŠK Cífer 1929, víťaz skupina A ObFZ Trnava. Horný rad zľava: tréner Marcel Dúbravec, Jozef Matúš, Ján 
Belák, Matúš Ontkoc, Šimon Dúbravec, Mattias Ihring, Adam Fulier, Adrián Lovás, Václav Kouba, tréner Rastislav Císar, 
tréner Tomáš Augustín; dolný rad zľava: Samuel Augustín, Alex Otto Thám, Theo Thomas Augustín, Kristián Císar, 
Šimon Glasa. Lucas Šedivý.     Foto: archív ŠK Cífer 1929

Takmer tretinu cíferských gólov (celkom 
40) dal svojim súperom Adam Fulier, na 
fotografii spolu so svojím otcom Mar-
celom, niekdajším hráčom FC Spartak 
Trnava a úspešným reprezentantom 
Slovenska v mládežníckych kategóriách. 
Pôjde talentovaný Adam v jeho futbalo-
vých šľapajach???  Foto: mapa
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Cíferskí skončili hádzanári štvrtí v prvej lige
Historicky najlepšie umiestnenie -  4. miesto - zaevidovali prvoligoví hádzanári TJ Sokol Cífer v práve 
skončenom v súťažnom ročníku 2021-2022. Zverenci trénera Igora Žáčika sa v majstrovských stretnu-
tiach prezentovali vyrovnanými výkonmi. Z trinástich víťazstiev zaknihovali do konečnej tabuľky 26 
bodov.

Jarná časť 
súťažného ročníka 
2021-2022:
■ 10. KOLO: ŠK DAC Dunajská Streda - TJ Sokol Cífer 32:38 (17:19), góly: Bočkay 10, Mikovič 7, Laho 6, K. Baran 5, Beracka 3, Lovás 3, Čík 2, 
Djordjevič 1, Benczy 1;  
■ 11. KOLO: TJ Sokol Cífer - BHA Bratislava 26:25 (13:14), góly: Bočkay 8, Lužák 7, K. Baran 3, Križan 2, M. Baran 2, Lovás 2, Mikovič 1, M. 
Jankovič 1;   
■ 12.KOLO: TJ Sokol Cífer - HŠK-74 Kolárovo 33:15 (18:8), góly: Lužák 7, Čík 6, Bočkay 6, Križan 5, Lovás 4, Laho 3, Iliev 1, Popluhár 1; 
■ 13. KOLO: MHÁK Martin - TJ Sokol Cífer 29:26 (18:14), góly: Lužák 10, Laho 5, Križan 4, Kobela 2, Bočkay 2, Čák 2, Beracka 1;   
■ 14. KOLO: TJ Sokol Cífer - Záhoráci Stupava/Malacky 28:25 (12:9), góly: Križan 6, Lužák 5, Beracka 4, Laho 4, Mikovič 4, Minárik 3, Čík 2; 
■ 15. KOLO: voľno. 
■ 16. KOLO: TJ Sokol Cífer - MHK Piešťany 40:29 (20:12), góly: Laho 8, Lužák 7, Bočkay 7, Mikovič 6, Križan 4, Kobela 3, Beracka 3, Čepec 1, 
Djordjevič 1;
■ 17. KOLO: ŠHK Agrokarpaty Pezinok - TJ Sokol Cífer 32:30 (18:15), góly: Lovás 7, Laho 6, M. Baran 5, Križan 3, Čík 3, Beracka 2, K. Baran 1, 
Govedarica 1, Augustín 1, Marušinec 1; 
■ 18. KOLO: TJ Sokol Cífer - HK Vajnory 30:23 (15:11), góly: Bočkay 7, M. Jankovič 5, Laho 4, M. Baran 3, Popluhár 3, Kobela 3, Križan 2, Lovás 
1, Beracka 1,  Djordjevič 1;
■ 19. KOLO: Štart HC Malacky - TJ Sokol Cífer 33:30 (14:13), góly: Laho 11, Lužák 5, Bočkay 4, Mikovič 4, Kobela 3, Čík 2, Križan 1; 
■ 20. KOLO: TJ Sokol Cífer - HK Slovan Levoča  12:0 kontumačne. 
■ 21. KOLO: TJ Sokol Cífer - ŠK DAC Dunajská Streda 40:25 (20:12), góly: Križan 7, Lužák 6, Mikovič 5, Lovás 4, Popluhár 4, Bočkay 3, Laho 3, 
Čepec 3, Čík 3, Beracka 2;   
■ 22. KOLO: BHA Bratislava - TJ Sokol Cífer 27:21 (14:9), góly: Mikovič 7, Križan 5, Čík 4, Popluhár 3, Kobela 2.    (mapa)  

K tomuto nebývalému úspechu im značne napomohli posily, niekdaj-
ší trnavskí hráči s bohatými skúsenosťami z najvyššej slovenskej sú-
ťaže.  Strelecky sa na jar darilo našim trom „Trnavčanom“, ktorí dali 
132 gólov -  Tomáš Laho skóroval 50-krát, Ľubomír Bočkay  45-krát 
a Peter Lužák 36-krát... Najviac našich gólov v jednom stretnutí za-
znamenal Laho, v 19. kole nastrieľal Malackám 11 gólov...  

V mužstve TJ Sokol Cífer strelecky najviac 
darilo sa Tomáši Lahovi, ktorý v jarnej časti 
2022 zaťažil kontá súperom päťdesiatimi 
gólmi. Foto: mapa 

Tj sokol Cífer ukončil sezónu na výbornú
Hodnotenie trénera a krátky opis turnaja na MINI OPEN HANDBALL U10 ŽILINA Mgr. Petra Baróna, trénera chlapcov 
prípravky Tj Sokol Cífer.

S končiacim sa školským rokom sa končí aj 
hádzanárska sezóna ročník 2021/22.

Pravidelne v jej závere sa konajú SOH U12 
v kategórií mladší žiaci/žiačky(U12) a prí-
pravka chlapci/dievčatá(U10).

Prípravka Tj Sokol Cífer, v tejto kategó-
rií hrajú chlapci MINIHANDBALL , ktorá ich 
pripravuje pre veľkú hádzanú. Je to hra na 
menšom ihrisku s menším počtom hráčov, 
ale veľmi rýchla a dynamická hra.

Naše družstvo pod vedením Petra Baró-
na a asistenta/vedúceho tímu Stanislava 
Tučnoviča nastúpilo v zložení: Kristián Holič 
(brankár), Filip Tučnovič, Richard Šiška, Timo-
tej Tibenský, Roman Horina a Lukáš Cichý, 
ktorí odohrali plnú minutáž. Družstvo dopl-
nili a hrali kratšiu minutáž Miroslav Ledve-
nyi, Ľubomír Tomášek, Christián Masarovič, 
Maximilián Michálek, Andrej Meszároš a Samuel Bató. Tohto roku 
sa zišla kvalitná konkurencia 14 družstiev  z celého Slovenska. Žreb 
určil skupiny A a B. 
Skupina A: Slovan Malá Fatra Žilina, ŠK Zemplín Trebišov, Tj Sokol 
Cífer, MHK Piešťany, Tj Slovan Modra A, HC Tatran Stupava B, Sport 
Club Senec
Skupina B: MHaK Martin, MŠK Kysucké Nove Mesto, HK Košice, Le-

gends Šaľa, ŠKP Bratislava, HC Tatran Stupava A, Tj Slovan Modra B
Výsledky Piatok 24.6.2022: Tj Sokol Cífer – ŠK Zemplín Trebišov 
20:3
Tj Sokol Cífer – Sport Club Senec 22:2
Tj Sokol Cífer – Tj Slovan Modra B 25:5
Výsledky Sobota 25.6.2022: Tj Sokol Cífer – MHK Piešťany 23:17
Tj Sokol Cífer – SMF Žilina 19:4

(pokračovanie na str. 38)
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Tj Sokol Cífer – HC Tatran Stupava B 16:9
Chlapci postúpili do vyraďovacích bojov zo 
svojej skupiny z 1. miesta.
Vo štvrťfinále proti ním nastúpili MŠK Kysuc-
ké Nové Mesto, ktoré nakoniec porazili 19:6.
Štvrťfinále: Tj Sokol Cífer -  MŠK Kysucké 
Nové Mesto 19:6
V Semifinále ich vyzvalo ŠKP Bratislava, kto-
ré porazili 23:8 a postúpili do Finále.
Semifinále: Tj Sokol Cífer – ŠKP Bratislava 23:8
Vo finále sa stretli dve najlepšie družstvá Tj 
Sokol Cífer a Tatran Stupava 
Finále: Tj Sokol Cífer – HC Tatran Stupava  
20:15

Chlapci prípravky Tj Sokol Cífer  získali titul 
Majstra Slovenskej Republiky v kategórií U10.

Ako tréner, ktorý sa venuje športovej prí-
prave detí 58 rokov, špeciálnej hádzanej cca 
20 rokov, nemôžem pri hodnotení výkonov 
vychádzať iba zo štatistiky výsledkov zápa-
sov. Viac si cením spôsob akým sa chlapci 
dopracovali na túto úroveň. Trénujú od 
svojich 6 rokov, teda 2 – 4 rokov tvrdého 
odriekania , sebadisciplíny, fyzickej  a psychickej námahy, 3-5x týž-
denne víkend zápas.

V priebehu uplynulých dní som dostal otázku- v čom vidím faktor 
úspechu- odpovedal som, že rozhodujú: sila, rýchlosť, vytrvalosť, 
talent, ochota, podriadiť sa záujmu kolektívu a ešte niečo, chuť hrať 
sa. Zastávam názor, že táto veková kategória, musí cielený tréning 
považovať za zaujímavú hru. Preto ako tréner si najviac cením spô-
sob ako chlapci vyhrali 9 zápasov všetkých 9 tak, že súperom nedali 
ani štipku nádeje na úspech. Sršala z nich úžasná sila a suverenita. 

Skóre 179:69
Ďalej oceňujem , že ku každému súperovi sa správali s úctou- 

v duchu fair play – nezaznamenali rozhodcovia žiadny incident. 

S každým súperom sa po zápase priateľsky rozprávali a priebehu 
stretnutia. Z individuálnych výkonov vyzdvihujem výkony Kristiá-
na Holiča, ktorý získal  cenu za najlepšieho brankára turnaja. Ďalej 
oceňujem strelecké umenie Filipa Tučnoviča (55gólov), Timoteja 
Tibenského (53 gólov), Romana Horinu (34 gólov), Richard Šiška (22) 
a Lukáš Cichý (11).

V obranných zákrokoch dominoval Richard Šiška. 
Záverom tréneri ďakujú nezištnú a obetavú spoluprácu rodi-

čom všetkých hráčov, ďakujeme za spoluprácu riaditeľovi a peda-
gógom, oceňujeme výborné podmienky pre tréningovú činnosť 
v obecnej športovej hale, ktoré zabezpečujú funkcionári a pra-
covníci OcÚ Cífer.                                                                             

                                                                                     Auto: Peter Barón

Tj sokol cífer ukončil sezónu na výbornú
Cíferskí hádzanári (chlapci) ukončili sezónu 2021/2022 posedením v Sokolovni, v areáli Mateja Hrnčára, v sobotu 2.7.2022. 
Pri chutnom občerstvení zhodnotili úspešné účinkovanie naprieč sezónou a najmä na Otvorených Majstrovstvách Sloven-
ska v hádzanej. V dňoch 24.6 - 26.6.2022 sa ich zúčastnili chlapci kategórií U10 (prípravka) a U12 (mladší žiaci).

Hodnotenie trénera chlapcov mladších žiakov Tibora Čep-
ca mladšieho.
Než sa vyjadrím  k samotným Otvoreným Majstrovstvám Sloven-
ska v hádzanej, rád by som v krátkosti zhodnotil prácu trénerov 
počas celej sezóny. Náš trénersky kolektív sme rozšírili o bývalú 
hráčku a reprezentantku Sabínu Štefíkovú, ktorá mi robila nielen 
asistentku, trénerku mládeže, ale chopila sa aj organizačných 
vlastností nášho klubu TJ Sokol Cífer a zvládla ich na výbornú. 
A preto sa jej chcem touto cestou poďakovať za spoluprácu.
Nebudem spomínať koronu, podmienky sme mali všetci rovna-
ké. V predchádzajúcej sezóne (2020/21) tvorilo naše družstvo 
aj trio chalanov Matúš Klinko, Michal Klinko a Lukáš Habiňák. Tí 
do aktuálneho ročníka nemohli zasiahnuť kvôli veku, ale aj tak 
sa zúčastňovali pravidelných tréningov a prípravných zápasov. 
Družstvo mladších žiakov, v sezóne 2021/22, tvorili ročníky 
2009, 2010, 2011, 2012. Medzi mladšími žiakmi nastupovali aj 
prípravkári, ktorí si tak mohli zvýšiť tréningovú a zápasovú prax 
medzi staršími. V kategórií U12 je postup medzi najlepších na 
SR iný ako v starších kategóriách. Úmyslom Slovenského zväzu 
hádzanej je, aby hrali všetci a dostali tak priestor aj menej talen-
tovaní, a až záverečný turnaj má ukázať tie najlepšie družstvá. 
V sezóne sme nastupovali v každom zápase s rovnakým úmys-
lom. Hrajú všetci, rovnaký počet minút, „nejdeme na víťazstvá“, 
ale aby sa deti naučili čo najlepšie hrať, a zlepšili sa v samotnej 

hre. Počas celej sezóny sme trénovali a skúšali rôzne priestorové 
obranné systémy, ktoré sa ukázali v samotnom závere sezóny 
veľmi účinné v obrane, ako aj v útoku. Avšak najviac sme „poho-
reli“ pri zakončení.
Na Majstrovstvá Slovenska v kategórií U12 (mladší žiaci) sa pri-
hlásilo 18 družstiev z celej SR. Vytvorili sa skupiny A, B a C.
Skupina A: Slovan Malá Fatra Žilina, MŠK Kysucké Nové Mesto, Tj 
Sokol Cífer, Tj Slovan Modra, Strojár Malacky, HK Košice
Skupina B: HK Kúpele Bojnice, THA Martin, Tatran Prešov A, ŠKP 
Bratislava, Štart Nové Zámky, HC Tatran Stupava, 
Skupina C: MHáK Martin, Tatran Prešov B, MŠK Považská Bystrica, 
Legends Šala, ŠK Zemplín Trebišov, Agro Topoľčany.

Z každej skupiny postúpili prví traja, ostatní hrali o umiestne-
nie.
Výsledky:
Skupina A: Tj Sokol Cífer – MŠK Kysucké Nové Mesto  11:6
Tj Sokol Cífer – SMF Žilina 12:17
Tj Sokol Cífer – HK Košice 10:8
Tj Sokol Cífer -  Tj Slovan Modra 15:17
Tj Sokol Cífer -  Strojár Malacky 10:17

V skupine sme skončili na štvrtej, nepostupujúcej pozícií, a tak 
sme hrali o desiate až jedenáste miesto z osemnástich muž-
stiev.

(pokračovanie na str. 39)
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Proti nám stál Tatran Prešov B, ktorý vyhral zápas pred nami 
proti THá Martin.
Tj Sokol Cífer – Tatran Prešov B 9:10 (koniec zápasu 9:9, v sed-
mičkovom rozstrele sme prehrali 2:3).
Bol to náš druhý ročník turnaja Otvorených Majstrovstiev Slo-
venska v hádzanej, U 12. Ako tréner ho hodnotím pozitívne, 
i keď tie čísla by mohli byť, samozrejme, lepšie. V prvom zápase 
proti Kysuckému Novému Mestu to bolo dobré, chalani sa rozo-
hrávali. Rozhodla dobrá obrana, nakoľko v útoku nám stačilo dať 
len 11 gólov. Druhý zápas proti Žiline mal všetko, čo kvalitný 
zápas má mať. Domáce publikum hnalo svojich ako ôsmy hráč 
na ihrisku, avšak polčas sme vyhrali 8:7. V tomto zápase chalani 
pocítili tvrdšiu hru, lepšie spojky, napriek tomu to bolo veľmi vy-
rovnané. Boli tam síce momenty, kedy rozhodca mohol zapískať 
kroky, prerážanie, avšak to mohol aj nám. Bohužiaľ sme nepre-
menili veľmi dobré šance, a tak sme napokon prehrali. 
V poslednom piatkovom zápase sme hrali proti HK Košice. Súpera 
sme zdolali o 2 góly. Znovu nás podržal brankár, obrana bola opäť 
vynikajúca, avšak trošku sme nezvládli koncovku a vyložené šance.
Ďalší deň na nás čakal súper z Modry, a potom z Malaciek. Naša 
skupina bola riadne vyrovnaná, takže postúpiť mohol ktokoľvek.
Do zápasu proti Modre sme dali všetko. Bol to kvalitný súper, no 
snažili sme sa na nich pripraviť, čo najlepšie. Hneď na začiatok 
som ako tréner urobil chybu, keď som chalanov vymenil v obra-
ne, pretože súper mal veľmi dobrého „ľaváka“. Chalani sa neve-
deli dostatočne rýchlo presunúť na svoje miesta a Modra z toho 
vyťažila rýchle a lacné góly do našej siete. Zmena na pôvodné 
rozostavenie hráčov hru znova vyrovnala. 
Ako tréner som sa snažil z chalanov vydolovať čo najlepší výkon. 
Nakoniec sme zápas prehrali, hoci záver patril nám a pri preme-
nenej šanci sme mohli vyrovnať!

Prehra nás veľmi mrzela, ale poučila a posunula k lepším výko-
nom. 
V poslednom zápase skupiny sme nastúpili proti Malackám. 
Bol to zápas o všetko, nakoľko pri našej výhre by sme Malac-
ky preskočili a skončili tretí, Modra druhá a víťazom by bola 
prekvapivo Žilina. Avšak prekvapenie sa nekonalo. Chlapci 
vyčerpaní zápasom proti Modre, a aj psychicky nestačili na 
Malacky. Takže Malacky ostali prvé, Žilina druhá, Modra tretia 
a Cífer štvrtý.
V nedeľu na nás čakal súper Tatran Prešov B s ktorým sme pre-
hrali až v rozstrele na 7 m hody (3:2).
Prehra nás o to viac mrzí, že sme v zápase celý čas viedli, ale 
opäť v zlej koncovke sme „pohoreli“.
Po stretnutiach si tieto zápasy analyzujem, snažím sa prísť nato, 
čo sme mohli urobiť lepšie, kde urobiť viac... Ale, ak porovnám 
september 2021 a našu hru v prvom zápase, musím povedať, že 
patríme na hádzanársku mapu, a že chalani ešte ukážu v ďalších 
rokoch, čo v nich je!
Víťazom kategórie U12 sa stal MŠK Považská Bystrica, za ním 
Nové Zámky a tretí skončil Tatran Stupava.
Našimi najlepšími hráčmi boli Matej Nosál (stredná spojka), Ro-
derik Veverka (ľavá spojka), pochváliť musím v obrane Matúša 
Hrobára, Mateja Potiska, v bráne Samuela Haywarda, ale aj 
ostatných, ktorí si zastali svoje miesto v tíme. 
Na záver by som sa poďakoval MUDr. Martinovi Habiňákovi, kto-
rý mi robil asistenta a vedúceho tímu a svoju úlohu zvládol na 
výbornú. Taktiež ďakujem rodičom, že opäť nesklamali a prišli 
nás povzbudiť a pozrieť do Žiliny, a že s nami cestovali na zápasy 
počas celej sezóny. 

Autor: Tibor Čepec ml.

Turnaj v Pétanque tentokrát so zahraničnou účasťou
V sobotu 30.7. sa v areáli futbalového štadióna odohral turnaj 

v petangu, ktorý pod záštitou starostu obce zorganizovali čle-
novia Klubu petang hrám pre radosť. Pôvodne malo ísť o turnaj 
o pohár starostu obce, avšak kvôli zlému doobedňajšiemu po-
časiu sa turnaj odohral len v skrátenej verzii od 13.30 do 18.30. 
Zúčastnilo sa ho 8 slovenských a 6 moravských tímov z dru-
žobnej obce Telnice u Brna. Víťazom turnaja sa stalo družstvo 
Jozefa Masaroviča v zložení: Masarovič, Pačes, Morvay. Na dru-

hom a treťom mieste skončili družstvá Jána Strapáča a Emílie 
Chmurovej. Napriek mierne daždivému počasiu sa turnaj vydaril 
a mimoriadne sa páčil aj návšteve z Moravy, ktorá po celý čas 
obdivovala dokonale upravené petangové ihrisko. O dobrý guláš 
sa postarali cíferskí rybári a hudobným programom turnaj spre-
vádzala domáca kapela Banda krvavej ruky. Všetkým hosťom, 
hráčom, hudobníkom a ostatným, ktorí prispeli k zdarnému 
priebehu turnaja ďakujeme! 

(pokračovanie na str. 40)
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Na bicykli reprezentujú Cífer už dlhé roky
V poslednom desaťročí sa spolu s nástupom trendu zdravého ži-

votného štýlu rozvíjajú športy, ktoré sa dajú univerzálne praktizo-
vať v akýchkoľvek podmienkach, napríklad behanie či bicyklovanie. 
V Cíferi je tiež už možné prakticky v ktorúkoľvek hodinu stretnúť 
amatérskych bežcov či cyklistov. Niektorí z nich sa tomuto športu 
venujú veľmi intenzívne a zúčastňujú sa aj rôznych pretekov či cyk-
lojázd po celom Slovensku. Okrem iných patrí k nim aj pätica Jozef 
Císar, Ľuboš Kovačócy, Ľuboš Prigoda, Viliam Pačes a Alexej Dunda. 

Počas ich pravidelných „tréningov“ v cíferskom regióne a okolí 
títo „borci“ odjazdia neuveriteľné dávky kilometrov. Každoročne 
absolvujú viaceré cyklojazdy predovšetkým v západnej polovici 
Slovenska – na ktorých získavajú aj ocenenia – a takýmto spôso-
bom reprezentujú Cífer. V tomto roku už jazdili .................................., 
pričom na nich..... 
K ich športovým výkonom i úspechom im srdečne gratulujeme! 

Cíferskí bežci majú formu, umiestňujú sa medzi najlepšími 

Matúš Repa absolvoval v Rakúsku svoj piaty maratón
Pácan Matúš Repa sa momentálne radí  k malej skupinke bežec-

kých nadšencov z našej obce, ktorí sa pravidelne zúčastňujú na 
rôznych podujatiach doma či v zahraničí. Tohtoročné preteky už 
absolvuje vo farbách bežeckého klubu Bratislava Marathon Sport 
Club (BMSC), ktorého sa stal súčasťou. 

Základnou filozofiou BMSC naďalej ostáva venovať sa bežcom, 
ktorí sú momentálne z hľadiska veku a výkonnosti niekde medzi 
mladým talentom a úspešným profesionálnym športovcom.  V klu-
be pôsobí v súčasnosti 21 aktívnych bežcov rôznej výkonnostnej 

triedy. Matúša Repu k jednotlivým tohtoročným podujatiam pri-
pravuje atletický tréner Radoslav Ivan. 

Pod jeho vedením už absolvoval aj majstrovstvá Slovenska v pol-
maratóne, ktoré sa uskutočnili 20. marca v areáli trnavskej auto-
mobilky. Časom 1:20:34 skončil na 32. mieste a zároveň si utvoril 
v tejto disciplíne osobný rekord, zlepšil sa takmer o štyri minúty 
(predtým mal najrýchlejší čas 1:24:22). O dva týždne neskôr (3. 
apríla) opäť absolvoval polmaratónsku trať, ktorá bola súčasťou 
Bratislavského maratónu. Časom 1:20:57 obsadil 23. miesto. Ďalšiu 

Šport



Cíferské 
 noviny40 Cíferské 

 noviny41

časť svojej prípravy, spoločne s trénerom Radoslavom Ivanom, za-
merali na maratón v Salzburgu, ktorý sa bežal  v nedeľu 15. mája. 

Hoci svoj piaty životný maratón (predtým bežal po dva marató-
ny v Košiciach a v Bratislave) plánoval Matúš zabehnúť okolo troch 
hodín, časomiera v cieli mu namerala výsledný čas 3:27:37. „Snaha 
bola, avšak viaceré negatívne faktory sa podpísali pod tento pre 
mňa nie celkom uspokojivý čas,“ vyznal sa po dobehnutí mierne 
sklamaný Matúš. „Azda najväčším nepriateľom pre mňa bola tep-
lota vzduchu, až 26 stupňov Celzia. Ťažšie sa mi dýchalo a už po 
dvadsiatom prvom kilometri som pociťoval ťažké nohy a pichanie 
v boku. Nakoniec som rád, že som vôbec maratón dokončil...“  My 
len dodáme, že Matúš skončil na 162. mieste spomedzi 702 štartu-
júcich pretekárov. Neúspech v maratóne si Matúš vynahradil v so-
botu 21. mája večerným behom ČSOB NIGHT RUN ŠTRBSKÉ PLESO 
2022 (jubilejný 10. ročník sa bežal pod záštitou starostu obce Štrba 
Michala Sýkoru), kde na 10-kilometrovej trati časom 38:05 skončil 
na stupienku víťazov ako tretí najrýchlejší pretekár v celkovom po-
radí, iba so 7-sekundovou stratou na víťaza. V 37. ročníku Behu oslo-
bodenia Chtelnice (7000 m), ktorý sa bežal 23. apríla,  štartovalo 97 
pretekárov, medzi nimi  dvaja Cíferčania. Ľubomír Kovačócy obsadil 

v kategórii mu-
žov nad 60 rokov 
pekné 2. miesto 
časom 46:13 
a Peter Krajčovič 
(reprezentujúci 
Triatlon Team 
Trnava), preteky 
v kategórii mu-
žov nad 50 rokov  
nedokončil. Do 
ulíc v Zavare na 
7-ki lometrovú 
trať 6. ročníka 
vybehlo v so-
botu 14. mája 172 pretekárov (doterajší rekord 
v počte účastníkov) medzi nimi aj Andrej Glasa 
z Cífera-Jarnej. Formu mal výbornú, svedčí 
o tom aj jeho 3. miesto v kategórii mužov 40 
– 49 ročných. Dosial výsledný čas 26:22...                    
                                                                              (mapa)

Matúš Repa  na trati 19. ročníka maratónu v Salzburgu. Foto: archív mr 

Agilní organizátori venovali každému 
účastníkovi maratónu vkusnú 
pamätnú medailu. Foto: archív 

atúšovi sa darilo aj na jubilejnom 10. 
ročníku Štrbskom plese, kde skončil 
vo svojej kategórii na stupienku 
víťazov.  Foto. archív mr

Majster Slovenska v hode 
oštepom je Cíferčan 
M. Slezák

Na atletických majstrovstvách Slovenska v Trnave, ktoré prebiehali v dňoch 
25. - 26. júna, sa darilo aj atlétom domácej AŠK Slávia. Už v prvý deň zápole-
ní v skoku do diaľky zvíťazil Matúš Blšták výkonom 747 cm. Druhé miesto si 
vybojovali obe trnavské štafety na 4 x 100 m - muži (Hrubala, Henry, Bartek 
Pobjecký) časom 43,38 s a ženy (Ďurišová, Comová, Kudlová, Lehenová) 47,82 s, 
ako aj skokanka o žrdi Agatha Hudeková (300 cm). Tretia skončila Ivona Toma-
nová v hode diskom (42,24 m). O deň neskôr sa Trnavčania tešili z ďalších kovov. 
Majstrom Slovenska v hode oštepom sa stal 26-ročný Cíferčan Maximi-
lián Slezák, súťažiaci vo farbách AŠK Slávia Trnava, výkonom 75,67 m. 
Darilo sa aj kladivárovi Liborovi Charfreitagovi, ktorý päť rokov od ukončenia 
svojej kariéry získal striebro  (57,66 m). Druhé miesto si vybojovala aj Kristína 
Haršányová v skoku do výšky (160 cm) a tretia priečka patrila Monike Lehenovej 
v trojskoku (11,95 m).      

Atlét AŠK Slávia Trnava, Cíferčan Maximilián Slezák (na archívnej fotografii J. Lukyho), sa stal 
majster Slovenska v hode oštepom pre rok 2022 výkonom 75,67 cm. 

Šport
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Historický úspech tímu BSC HUSTY v plážovom futbale
Útočník Róbert Hustý v sezóne 2013-2014 obliekal dres futbalistov ŠK Cífer 1929.  So siedmimi gólmi  bol v tom období naším 
štvrtým najlepším strelcom. Neskôr sa začal venovať výlučne plážovému futbalu, kde to dotiahol až do slovenskej repre-
zentácie. 

Stal sa nielen najúspešnejším slovenským hráčom v plážovom 
futbale, ale už si aj 3-krát stačil zahrať Ligu majstrov. Najskôr 
v drese českých tímov Teplíc a Bohemiansu  a v tomto roku aj 
v trnavskom klube BSC HUSTY, ktorý je majstrom Slovenska. Robo 
Hustý je v tomto klube „dievčaťom pre všetko“ - zakladateľom, 
majiteľom a kapitánom v jednej osobe... V Lige majstrov štarto-
valo slovenské mužstvo vôbec prvýkrát v histórii a hneď slávilo 
úspech. V konkurencii 32 tímov skončili Trnavčania na 12. mieste, 
naozaj vzácny historicky zápis. BSC HUSTY vyhral svoju skupinu D, 

keď dokázal poraziť slávny portugalský klub Sporting Lisabon 5:3, 
ďalej španielsky tím Melistar 12:2 a švédsky FC Bemannia Štokholm 
8:4. V osemfinále podľahol hráčom z dánskej Kodane 1:6 a v záve-
rečných bojoch o celkové umiestnenie ešte uspel nad francúzskym 
Marseille a prehral s poľským Gdanskom, čo v konečnom zúčtovaní 
znamenalo dvanástu priečku. Úspech BSC HUSTY môže byť odrazo-
vý mostík aj pre slovenskú reprezentáciu, ktorá ešte nikdy neštar-
tovala na majstrovstvách sveta...   

(ol + mapa)

Správy z Cíferského šachu

Cíferské A-čko odohralo 7. kolo v sobotu 12. 2. 2022 doma so 
Sencom. Súperi nastúpili iba siedmi. Zápas skončil víťazstvom Cífe-
ra 5,5 : 2,5. Bodovali Báňas, Kovačócy, Kostický, Vlkovič a Zelenský 
Ivan po 1, Čechovič 0,5. Cíferčanom po piatich odohraných kolách 
s 12 bodmi patrí 1. miesto o skóre pred Piešťanmi. Tretia Modra 
a štvrtá Sereď majú o 3 body menej, ale zápas k dobru.

V 3. lige B-čko stihlo odohrať dva zápasy. Dňa 30. 1. 2022 v Tr-
nave prehralo 1 : 7 ,bodoval iba Puchart. Trochu lepší výsledok, 
ale bez víťazstva skončil zápas 13. 2. 2022 doma s Vrbovým. Po 
tuhom boji sme prehrali 3,5 : 4,5, bodovali Kovačócy, Zelenský Filip 
a Štefunko. Po 6-tich odohraných kolách je Cífer B na 6. mieste 
a so zápasom k dobru.

Vo 4.lige C-čko v nedeľu 6. 2. 2022 prehralo v Špačinciach 0,5 : 
4,5. Remízu uhral iba Michal Stanko. V priebežnom poradí je Cífer C 
na 7. mieste z 9 družstiev.

V 5. lige v sobotu 29. 1. 2022 Cífer D vyhral v Pečeňadoch 3 : 2 
bodovali, Zelenský Ivan, Zelenský Filip a Štefunko po 1 bode. Dňa 
12. 2. 2022 doma podľahli Hlohovcu C 2 : 3. Bodovali Stanko Peter 

1 bod, Zelenský Filip a  Štefunko po 0,5. Cífer D je priebežne 6.                  
z jedenástich družstiev. 

 Miloš Šarmír predseda Šachového klubu Cífer

Po obnovení šachových súťaží sa do bojov zapojili už všetky 4 družstvá. Režim súťaží bol očkovaný / prekonaný, čo sa pre-
javilo v zostavách družstiev nielen Cífera, ale aj súperov. Zostavy ovplyvnili aj zmenené termíny pre súťaže riadené SŠZ (od 
2. ligy vyššie).
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Registrovaný sociálny podnik

Ponúkame vám výkopové 
a zemné práce, 
predaj drveného lomového kameňa, 
práce s bágrom JCB, 
prevoz autom s rukou MAN, murárske práce atď., 
realizáciu kanalizačných prípojok, pokládku dlažby.
Takisto ponúkame predaj zámkovej dlažby značky 
SEMMELROCK https://www.semmelrock.sk/ 
v bezkonkurenčných cenách.
Na prenájom: autoplošina 
s maximálnou výškou 17 m 
a výsunom do strán.

KONTAKT:
Peter Bobek - Služby Cífer, s.r.o.

tel.: 0911 186 100         
e-mail: bobek@cifer.sk
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 noviny48 Šachový klub Cífer a obec Cífer vás pozývajú na 4. ročník

HODOVÉHO ŠACHOVÉHO 
TURNAJA.

Turnaj je zároveň otvorenými majstrovstvami Trnavského kraja v rapid šachu.

Termín:          25. september 2022 o  10.00 h
Prezentácia: 9.00 h - 9.45 h 
Miesto:          Dom kultúry v Cíferi, Námestie A. Hlinku 31

Systém: švajčiarsky na 9 kôl
Tempo: 10 min + 5sek / ťah na hráča hl. rozhodca Ra. Diviak

Vklady: základný: 7,- eur
              znížený: 5,- eur (seniori nar.1962 a skôr, mládež nar. 2007 
                                        a neskôr, ženy a osoby ŤZP)
              oslobodený: GM, IM,WGM,WIM a rtg Fide 2300 a viac

Prihlášky: Miloš Šarmír (riaditeľ turnaja), Severná 3, 919 43 
                  Cífer, tel. č.: 0903204397, e_mail: sarmirmilos@zoznam.sk

Garantované ceny: 1. miesto   100,-eur
                                  2. miesto    60,-eur
                                  3. miesto    40,-eur
                                  4. miesto    30,-eur
                                  5. miesto    20,-eur
                                  6. miesto    10,-eur
 
                                  1. miesto: Senior  (nar.1962 a skôr)      10,- €
                                  1. miesto: Ženy                                        10,- €
                                  1. miesto: Mládež (nar. 2007 a neskôr) 10,- €
                             
                                  1. miesto: do Rtg 1600  vecná cena
                                  1. miesto: do Rtg 1800  vecná cena
                                  1. miesto: do Rtg 2000  vecná cena
                                  1. - 3. miesto v Trnavskom kraji medaila a diplom

Ceny v kategórii senior, ženy a mládež sú podmienené účasťou min. 3 hráčov v danej kategórii.

Malú vecnú cenu dostane každý účastník turnaja.

Občerstvenie: priamo v hracej miestnosti zabezpečí organizátor
                         obed (guláš, minerálka, káva, čaj) bezplatne

Na dvoch hráčov z jedného klubu treba priniesť šachovú súpravu a digitálne šachové hodiny.
               

                        Ivan Zelenský                                    Mgr. Maroš Sagan, PhD.
        predseda Šachového klubu Cífer                         starosta obce Cífer
             

 Partneri: EAA – OIL SLOVENSKO s.r.o
AŽD Bratislava

Upozornenie! Turnaj sa odohrá iba ak nebudú platiť žiadne obmedzenia (režim základ).








